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Reševanje rojaka Jorasa
Predvolilna farsa v dveh(?) delih.
Prvi del: september 2004. Kraj doga

janja: mejni prehod Dragonja. Scenarij: 
Eseles. Režija: Marjan Podobnik.
Kamera: več kamer, ki že čakajo v za
sedi. V glavni vlogi: Janez Podobnik. 
Kratka vsebina: v predvolilni čas se sku
pina desničarskih politikov odpravi sadi
ti lipe domoljubja. V čast našim lipovim 
prednikom. Zaplete se v pobalinski ravs 
s sosedskimi policaji, saj so do lipovih, 
že izkopanih jam, prišli po »nikogarš
nji« zemlji. Izid: Janez paradira na vseh 
kanalih z zvitim komolcem, ki mu je v 
pomoč, da ponovno pride do korita (beri 
parlamenta).

Drugi del: april 2008. Kraj dogajanja: 
prav tam, le da pri koritih, na »evropski 
poti«?!?!. Scenarij: glej 1. del. Režija: 
Janez Podobnik. Kamere - že vse na me
stu. V glavni vlogi: Marjan Podobnik, 
Zmago Jelinčič. Kratka vsebina: v pred
volilni čas se, nekoliko bolj zgodaj kot v 
prvem delu, odpravi okrepljena skupina 
desničarskih politikov. Odstranili bodo 
cvetlična korita, ki zapirajo »evropsko 
pot« (le kdo jo je tako cinično poime
noval). Nasprotni si strani sta podprti z 
dobro oboroženimi specialci v podobnih 
bojnih barvah. Ker so trmasti eni in dru
gi se ne zgodi nič posebnega, je pa vse 
posneto, v dokaz resnosti položaja. Izid: 
na vseh TV kanalih teče beseda o nekaj 
z rožcami posajenih »petirjih«. Cilj, ki 
»posvečuje sredstva«: preko korit priti 
do korita (beri parlamenta).

Morala:
“Film pripoveduje o dostojanstvu. O 

tem, kako je patriotizem povezan z od- , 
' govornostjo do družine, sosedov in do 

tistih, proti katerim se borimo” (Robert 
Rodat). Seveda je govora o povsem 
drugem muviju. Izdelek v produkciji 
»Podobnik Brother Corporation« s to 
moralo nima nobene veze. Upam, da 
nam med prazniki ne bodo ponudili še 
tretjega nadaljevanja. Dolgčas, bi nam 
bilo. Raje se s čevapčiči in mlado čebu
lico za 1. maj odpravite z rdečim nagelj
nom v naravo. Mi bomo na dan 2. maja 
pošpegali k Boscarolu, če bo morebiti 
imel delavno zavihane rokave. Pa o tem 
ne bomo ne pisali, ne govorili. Zaradi 
občutljivih predvolilnih časov seveda. 
Živeli prazniki dela!

Ivan Mermolja - Iče
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Častno in 
ponosno.

z majskim 
cvetjem.

gradimo
naše
sanje.

Praznujte
odločno
l.maj!



2 os pod a rstvo
Razvoj podjetništva, podeželja in človeških virov.

Razvojna agencija ROD

Gregorčičeva 20, 52?Q Ajdovščina, Slovenija 
T: 3$ 53 600 E: m rod@siol.net, W: www.fa-rod.si

3. podjetniški večer
KDAJ: v soboto, 10. 5. 2008 ob 20.00 uri

KJE: v prostorih KAŠ-a
(Vipavska cesta lla, Ajdovščina)

KDO: Razvojna agencija ROD in Klub aj
dovskih študentov in dijakov (KAŠ) organi
zirata podjetniški večer, na katerem se bosta
predstavili podjetji PRIMORJE d.d. in 
FLUID d.o.o. %

Gospodarske družbe in samostojne podjet
nike, ki bi želeli sodelovati v okviru projekta 
Podjetniški večeri, vabimo, da nam to sporoči
te na naš e-naslov: ra.rod@siol.net ali po tele
fonu na 05/ 365 36 00.

Podjetniški večeri potekajo vsako prvo so
boto v mesecu z željo, da bi povezali dijake in 
študente z gospodarstvom v lokalnem okolju.

Vljudno vabljeni!

festival vina in kulinarike

OKUSI VIPAVSKE 2008 www.ra-rod.si/okusi08

dvorec Zemono, nedelja, n. maj

11.00- 20.oo Degustacije več kot 100 vin Vipavske doline
11.00- 2o.oo Revija Vino:

- degustacija penin Vipavske doline
- monografija Vipavska - barve, vonji, okusi 
Gašper Čarman, Evino - kozarci Riedel:

11.00- 14.30 - individualno svetovanje obiskovalcem:
Primeren kozarec za vino

15.00- 15.45 - delavnica: Kozarec za pinelo
16.00- 20.00 - individualno svetovanje obiskovalcem:

Primeren kozarec za vino
16.00- 17.00 Predstavitev združenja Okusi Vipavske doline

(GIZ Vipavske mesnine, GIZ Nanoški sir, 
Konzorcij Zelen)

dvorec Zemono, ponedeljek, 12. maj

14.00-19.00 Degustacije več kot 100 vin Vipavske doline
14.00- 19.00 Revija Vino:

- degustacija penin Vipavske doline
- monografija Vipavska - barve, vonji, okusi 
Gašper Čarman, Evino - kozarci Riedel:

15.00- 15.45 - delavnica: Kozarec za pinelo
16.00- 19.00 - individualno svetovanje obiskovalcem:

Primeren kozarec za vino
16.00- 17.00 Kulinarika - POLENTA - tradicija in inovativnost:

- Tomaž Kavčič, Pri Lojzetu, dvorec Zemono
- Boris Gašparin, Restavracija Pikol, Rožna dolina
- Ana Roš, Hiša Franko, Staro selo, Kobarid
- Svetozar Raspopovič, Gostilna AS, Ljubljana
- Janez Bratovž, JB Restavracija, Ljubljana
- Joško Sirk, Pri Lovcu - La Subida, Krmin (Italija)

Festivalski menu na voljo:
Pri Lojzetu (Zemono), Majerija (Slap), Vipavski hram (Vipava) &SVL4

Okulistična ambulanta in optika v C2 v Ajdovščini

Optika IBIS
Ajdovca Tanja in David Ferlefič sta v stanovanjskem kom
pleksu C2 v Ajdovščini odprla novo okulistično ambulanto in 
optiko in tako popestrila tovrstno ponudbo v našem mestu.

Prijazna lastnika, v svoji lepo urejeni trgovini in ambulanti nudita 
kompletno uslugo vsem, ki imate težave z vidom ali zgolj potrebujete 
sončna očala.

V lepo urejeni ambulanti vam na najsodobnejših aparatih opravijo 
specialistični okulistični pregled, ki zajema določitev dioptrije, pregled 
očesnega ozadja, kontrolo očesnega pritiska, diagnostiko in predpis me
dicinskih pripomočkov kot so očala, kontaktne leče ... Okulistične pre
glede izvaja dolgoletna strokovnjakinja na področju oftamologije.

Poleg specialističnih pregledov svojim strankam nudijo tudi brezplač
no določitev dioptrije, opravijo pa tudi manjša popravila vaših očal. Iz 
njihove prodajalne pa boste lahko odšli tudi z novimi sončnimi očali 
priznanih blagovnih znamk.

Za boljši in lepši pogled na svet obiščite optiko Ibis v Ajdovščini.
Marjan

Ideja je

URESNIČENA

Vabimo
na svečano otvoritev 
nove upravne stavbe 
Skupine Primorje 
na Vipavski cesti v Ajdovščini 
v ponedeljek, 5. maja 2008, 
ob 17. uri.

Z vrhunsko arhitekturo 
in sodobnimi tehnološkimi rešitvami 
smo zgradili stavbo, ki nam je vsem v 
ponos.

Po kulturnem programu in svečani 
otvoritvi bo nova stavba odprta za ogled. 
Vabljeni tudi na prijateljsko druženje 
na vrtu restavracije Primorje.

Dobrodošli v novi razsežnosti. 
Dobrodošli med nami.

CSI primorje

PHM
MELIKI SOTOR V GRAJSKEM OBZIDJU

PETEK, 23. MAJ
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Ideja je uresničena

Upravna stavba Skupine Primorje
Primorje je vse od svojih začetkov gradilo tudi svoje rojstno mesto -stanovanjska naselja, šole in športni objekti, zdravstveni dom, trgovski centri, poslovne stavbe, 
industrijski objekti, mestna infrastruktura ... nosijo njegov podpis.

Tjrimorje je dolga leta vse svoje na- 
JT ložbe usmerjalo v strokovni razvoj, 
tehnološko opremljenost, povečevanje 
zmogljivosti, izobraževanje zaposle
nih in v strateške kapitalske naložbe. 
Tako je Primorje v zadnjem desetlet
ju oblikovalo Skupino Primorje, ki je 
danes vodilni poslovni sistem za grad
beništvo v Sloveniji in se vztrajno širi 
tudi v druge sosednje države ter na 
Balkan. Razvojna naravnanost je pri
nesla nove izzive, obstoječi poslovni 
prostori pa so vse manj ustrezali sodo
bnemu načinu dela vse večje skupine.

Leta 2006 je Primorje praznovalo 
60-letnico svojega uspešnega delo
vanja. V prazničnem letu se je začela 
uresničevati svojevrstna zamisel - naj
večji in tehnološko vodilni poslovni 
sistem za gradbeništvo v Sloveniji

zna in zmore zgraditi referenčni ob
jekt, ki bo izstopal po svoji prostorski 
zasnovi, arhitekturi, sodobnih tehno
loških rešitvah in izvedbeni dovrše
nosti - dozorela je odločitev o gradnji 
nove upravne stavbe, ki bo upravljanju 
Skupine omogočila boljše pogoje za 
delo in razvoj.

Umestitev, prostorska organizacija 
in arhitekturno oblikovanje

Leta 2005 je Primorjeva projektiva 
za arhitekturo pod vodstvom mag. 
Boštjana Furlana izdelala študijo 
umestitve, potreb in prostorske orga
nizacije nove upravne stavbe. Analiza 
je potrdila ustreznost umestitve no
vega objekta na parkirišču nasproti 
obstoječe upravne stavbe Primorja. 
Arhitekturno oblikovanje so zaupali 
mednarodno priznanemu arhitektu, 
ki je zamisel obogatil s svojim prepo
znavnim umetniškim slogom, bogati
mi izkušnjami in veliko ljubeznijo do 
rodne primorske pokrajine.

Arhitekt prof. mag. Boris Podrecca 
je zasnoval projekt arhitekture nove 
upravne stavbe z vodilnimi detajli in 
ves čas projektiranja in gradnje nad
ziral delo in spremembe na projektu.

“Gradnja poslovne stavbe je po
membna in kompleksna naloga za 
družbo, ki deluje mednarodno. V 
času globalizacije je nujno poiskati 
ravnovesje z regionalnimi prvinami, 
se pravi, da je potrebno vnesti raz
poznavnost lokalnega ... V zasnovi se 
zato arhitektura obrača k avtohtone
mu; to je h krasu, h kraškemu kam
nu; njegovemu slojevanju in teksturi, 
ponikovalnicam, vrtačam, k splošni

polivalentnosti narave ... Iz take rein
terpretacije značilnih geografskih pa
rametrov izhaja to, kar je “corporate 
identity”. Iz razumevanja lokalnega, 
iz plastenja, iz menjavanja polnega 
in praznega nastaja arhitektura, na
staja koncept poslovne zgradbe ...,” so 
misli profesorja Podrecce ob projek
tiranju nove upravne stavbe Skupine 
Primorje.

Novi tehnološki dosežki
V skladu z odgovornim odnosom 

do okolja in rabe energij je Skupina 
Primorje prevzela pobudo na podro
čju aktivnega reševanja energijskih 
problemov v novozgrajenih objektih. 
Strokovnjaki Primorja so na osnovi 
lastnega znanja vgradili 28 geosond 
globine 120 m, ki so priključene na to
plotne črpalke. To je največji tovrstni 
projekt v Sloveniji in služi kot pilotni 
projekt prenosa znanja, tehnologij in 
praks o uporabi geotermalne energije 
v objekte visoke gradnje. Objekt bo v 
celoti hlajen in ogrevan z geotermalno 
energijo.

Instalacije v objektu so zasnovane 
in izvedene po sistemu t. i. pametnih 
instalacij. Sistem ogrevanja, prezra
čevanja in hlajenja, svetila, senčila, 
kontrola pristopa in sistem tehničnega 
varovanja so povezani s centralnim 
nadzornim sistemom (CNS), ki uprav
lja z objektom in zagotavlja najmanjšo 
možno rabo energije, obenem pa zapo
slenim nudi pričakovano in optimalno 
udobje.

Pri gradnji nove upravne stavbe so 
bile uporabljene še številne inovativne 
tehnološke rešitve. Med najpomemb

nejšimi so:
gradnja kletnega dela po sistemu 

t. i. bele kadi; v kletnem delu ni iz
vedena klasična bitumenska oziroma 
črna hidroizolacija, temveč je celotna 
klet izvedena iz vodotesnega betona 
z ustrezno izvedenimi delovnimi sti
ki in ukrepi za preprečevanje razpok; 
projekt in tehnologije betona je izdela
la služba za kakovost Primorje 

izvedba prefabriciranih stopniščnih 
ram v ‘žagasti’ obliki, kjer je pet od 
šestih stranic izvedenih kot vidni be
ton z ostrimi robovi 

testna uporaba samozgoščevalnih 
betonov, kot primer gradnje sten v vi- 
sokogradnji

drobne inovacije pri obrtniških delih 
- na primer zasnova in izdelava vrat 
brez okvirjev s krilom z mavčno ob
logo oziroma z enako obdelavo kot

stena, ki zagotavljajo tudi požarno od
pornost

betonska ploščad iz pigmentirane- 
ga in peskanega betona ter elementi 
urbane opreme - klop in skulptura 
Primorje

Gradnja nove upravne stavbe 
Skupine Primorje je bila velik izziv. 
Vrhunska arhitektura in znanje doma
čih strokovnjakov sta v prepletanju in 
medsebojnem dopolnjevanju ustvarili 
veliko delo. V manj kot štirinajstih 
mesecih je v Ajdovščini zrasla izjem
na stavba, ki bo mestu in Primorju še 
dolgo v ponos. Drugačna stavba, ki 
vzbuja pozornost in sporoča, da se 
mesto spreminja. Z znanjem, podjet
nostjo in odprtostjo za nove zamisli se 
Ajdovščina lahko razvije v drugačno 
mesto. Mesto mnogih razsežnosti.

Edvard Pelicon

Priložnost za ugoden in kakovosten nakup

Mlinotest trgovina
A • I WAjdovščina

Družba Mlinotest je na Tovarniški cesti v Ajdovščini prenovila prodajalno. Slovesna 
otvoritev, ki so se je udeležili tudi številni kupci je bila v četrtek, 10. aprila.

"T 7r»Mlinotestovi trgovini Ajdovščina«, na
V 250 kvadratnih metrih prodajne površine, 

je kupcem na voljo pester izbor izdelkov, ki jih 
proizvajajo v družbah koncerna Mlinotest. V 
prodajalno pa je umeščen tudi delikatesni koti
ček z opremo za peko svežih pekarskih izdelkov. 
Poleg Mlinotestove ponudbe pa so na voljo še iz
delki mnogih drugih proizvajalcev iz Vipavske 
doline. Vsi ponudniki pa zagotavljajo visoko ka
kovostni prodajni program po ugodnih cenah.

V »Mlinotestovi trgovini Ajdovščina« je do
volj prostora tudi za prodajo krmil.

Prodajne površine trgovine so večje za 10 od
stotkov v primerjavi s površinami prejšnje, indu
strijske prodajalne. Z obnovitvijo, ki je potekala 
v skladu z najvišjimi kakovostnimi standardi pa 
so v Mlinotestu želeli slediti potrebam sodobne
ga potrošnika.

Trgovina je potrošnikom lažje dostopna, saj je 
urejen dovoz neposredno s Tovarniške ulice, na

voljo je dovolj parkirišč, 
del tudi pokritih, kar omo
goča prijetneše nakupova
nje tudi v slabem vreme
nu. Dostop do trgovine je 
prijazen tudi do invalidnih 
oseb.

Mlinotest trgovina 
Ajdovšina je odprta vsak 
dan od 7.00 do 19.00 ure, 

ob sobotah od 7.00 do 
12.00 ure, ob nedeljah in 
praznikih pa bo trgovina zaprta.

Prvi obiskovalci so se lahko posladkali s torto, 
ves četrtek na dan otvotitve in še v petek in so
boto, pa so kupci lahko poskusili marsikatero 
dobroto in različne pijače. Poleg Mlinotesta so 
degustacije pripravili ponudniki izdelkov, ki 
bodo obogatili prodajni program »Mlinotest tr
govine Ajdovščina«.

Mlinotest, d. d.



4 5. maj
Voščilo župana Marjana Poljšaka

Ob prazniku 
občine 
Ajdovščina
/^Vbčanke in občani, na naš občinski praznik 5. 
V_>/ maj praznujmo naše delo in delovne uspehe, na
predek in dosežke našega gospodarstva, napredek in 
stvaritve naših raziskovalcev ter inovatorjev, učne 
uspehe in telesnokulturno dejavnost naše mladine, 
delovanje in uspehe naših društev ter krajevnih skup
nosti, prijazne medsebojne odnose in medsebojno 
pomoč, našo svobodomiselnost in upornost, našo ne
upogljivo voljo do dela in napredka, našo zavest in 
samozavest, da smo zvesti sami sebi ter naši tradiciji 
in prepričanje, da nas viharji in udarci, ki prihajajo 
od drugod, ne bodo zlomili. Bodimo veseli in zado
voljni v zavesti enotnosti in občutenju polnosti naše 
skupnosti!

Župan Marjan Poljšak

OBČANKE IN OBČANI
Vabljeni na slavnostno sejo ob prazniku občine Ajdovščina

v ponedeljek, 5. maja 2008 ob 15. uri 
v Dvorani prve slovenske vlade v Ajdovščini

Slavnostna govornika 
župan Občine Ajdovščina

MARJAN POLJŠAK 

podpredsednik Državnega zbora RS 
mag. VASJA KLAVORA

V kulturnem programu bo sodeloval 
Kvartet Budanje pod vodstvom Ivana Kodele

PRAZNUJMO SKUPAJ!

Vabljeni!

Nagrajenci ob 
prazniku
Na zadnji aprilski (četrtek, 24. aprila 2008) seji Občinskega sve
ta Občine Ajdovščina so svetniki obravnavali predloge in stališča 
Komisije za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja za letoš
nje nagrajence ob prazniku občine Ajdovščina.
^Vbčinski svet je tako odlo- 
V>/čil, da bo ob letošnjem ob
činskem prazniku podeljen naziv 
Častni občan, nadalje, da bo pode
ljeno Petomajsko priznanje Občine 
Ajdovščina, tri Priznanja Občine 
Ajdovščina in Spominsko priznanje 
Občine Ajdovščina.

Naziv častnega občana bo na slav
nostni seji ob prazniku občine pode
ljen mag. Dušanu Črnigoju, dolgo
letnem direktorju domačega podjetja 
Primorje, za zasluge pri razvoju ob
čine na področju gospodarstva in 
družbenih dejavnosti. Petomajsko 
priznanje za stoletno ohranjanje tra
dicije sodavičarstva bo prejela dru
žina Grum iz Ajdovščine. Občinska 
priznanja bodo prejeli: Klub zdrav
ljenih alkoholikov Ajdovščina za dol

goletno in uspešno terapevtsko delo 
pri rehabilitaciji posameznikov in nji
hovih družin, Kristjan Koren za vr
hunske uspehe na področju kolesarje
nja in Društvo MOST - Univerza za 
tretje življenjsko obdobje Ajdovščina 
za bogatitev življenja svojih članov in 
kulturnega dogajanja v občini. Tudi v 
letošnjem letu bo podeljeno spomin
sko priznanje. Za dolgoletno kolesar
sko kariero in dosežene uspehe ga bo 
prejel Alojz Bajc, podeljeno pa mu bo 
na II. kriteriju po ulicah Ajdovščine, 
v soboto, 10. maja.

Nagrajencem čestitamp! Vas pa 
vabimo na slavnostno sejo ob praz
niku občine Ajdovščina, ki bo v po
nedeljek, 5. maja 2008 ob 15.00 uri 
v Dvorani prve slovenske vlade v 
Ajdovščini. Občina Ajdovščina

Domača študenta in znanstvenik na sprejemu pri županu Marjanu Poljšaku

Z znanjem do napredka in razvoja
Župan Občine Ajdovščina, Marjan Poljšak, je v aprilu priredil sprejem za dva študenta in doktorja znanosti, ki so v zadnjem času dosegali velike uspehe. Vsi trije fantje so domačini, 
študenta Peter Bakaršič iz Velikih Žabelj in Marko Benčina iz Lož sta na vinogradniškem tekmovanju, ki je v marcu potekalo na Portugalskem, dosegala odlične uspehe, dr. Urh Černigoj, 
pa je za svoj doktorat iz področja fizike prejel Zlati znak Jožefa Stefana. Vsi trije slavljenci so člani domače Univerze v Novi Gorici, Urh je tu doktoriral, danes je že del kolektiva te 
znanstveno izobraževalne ustanove, Peter in Marko pa sta odlična študenta Visoke šole za vinogradništvo in vinarstvo, ki ima prostore v Univerzitetnem središču v Ajdovščini.

O prejema se je udeležilo veliko za- 
Onimivih gostov, mentorice študen
tov in doktorja, predstojnik Univerze 
v Novi Gorici, dr. Danilo Zavrtanik 
in prof. dr. Gvido Bratina - oba seve
da še kako ponosna predvsem na Zlati 
znak Jožeta Stefana, pa tudi na veliko 
promocijo Visoke šole za vinogradni
štvo in vinarstvo, ki je - glede na od
lične rezultate tako iz lanskega, kot iz 
letošnjega tekmovanja - med boljšimi 
v Evropi. Aplikativne znanosti, ki so

uporabne v splošni praksi, navdušujejo 
tudi župana Marjana Poljšaka, ki se je 
z Urhom takoj zapletel v skorajda znan
stvene debate. Vsem trem fantom je 
župan zaželel še veliko novih osvojenih 
znanj, predvsem pa uspehov na njiho
vih področjih ter jim v imenu Občine 
Ajdovščina izročil simbolično darilo. 
Še posebej prisrčen pa je bil pogovor s 
starši fantov - znanimi ajdovci, katerih 
sinovi so izredno uspešni na povsem 
drugačnih, celo diametralno naspro
tnih področjih. Kljub temu, da so se 
jabolka očitno odkotalila precej daleč 
od drevesa, očetje z velikim ponosom 
gledajo na svoje sinove. Kot prav Urhov 
oče Franc, učitelj, pisatelj in zbiralec 
ljudskega gradiva, jabolka imajo včasih 
svojo pot in prav je tako.

Sledi kratka predstavitev fantov in

njihovih uspehov:
Dr. Urh Černigoj je za svoje dok

torsko delo v marcu prejel Zlati znak 
Jožefa Stefana. Častni naziv Inštitut že 
16 let podeljuje domačim in tujim avto
rjem najodmevnejših doktorskih del s 
področja naravoslovno-matematičnih, 
tehniških, medicinskih in biotehniških 
ved. 26. marca letos so bila podeljena 
tri tovrstna odličja, doktor Urh, tudi do
bitnik univerzitetne Prešernove nagra
de iz leta 2002, si gaje zaslužil za dok
torsko delo z naslovom »Fotorazgradnja 
organskih onesnaževal v vodnih raz
topinah, katalizirana z imobiliziranim 
titanovim dioksinom; novi načini za 
doseganje višje učinkovitosti« (men
torici: dr. Polonca Trebše in dr. Urška 
Lavrenčič Štangar). Inštitut podeljuje 
priznanja z namenom spodbuditi mlade

znanstvenike k še večji zavzetosti pri 
raziskovanju, hkrati pa tudi vzbuditi 
zanimanje za zanimive znanstvene pro
jekte v gospodarstvu. Urhu je s svojim 
delom to že uspelo! Čestitke!

Peter Bakaršič in Marko Benčina sta 
študenta 3. letnika Visoke šole za vi
nogradništvo in vinarstvo Univerze v 
Novi Gorici. Skupaj z mentorico Melito 
Lemut Strnad sta se udeležila 3. evrop
skega tekmovanja v znanju vinograd
ništva in vinarstva za študente v staro
sti med 17 in 25 let, ki je potekalo na 
Portugalskem in se odlično odrezala. V 
konkurenci 26 ekip iz 11 držav sta do
segla naslednje rezultate:

Kategorija Grape grovving - 1. in 5. 
mesto

Kategorija Wine making - 3. in 5. 
mesto

Kategorija Wine degustation - 1. me
sto (z vsemi možnimi točkami!)

Ekipno - 2. mesto
Študent Peter Bakaršič pa je postal 

EVROPSKI PRVAK v skupnem se
števku!

Visoka šola za vinogradništvo in vi
narstvo v okviru Univerze v Novi Gorici 
deluje tretje leto, lani seje program selil 
v univerzitetno središče v Ajdovščini, 
študentje pa so se tudi prvič udeležili 
tekmovanja, ki sicer poteka vsako leto 
v drugi državi ter slavili lepe uspehe, 
ki pa sojih na letošnjem tekmovanju še 
nadgradili. To je pomemben uspeh tako 
za visoko šolo, kot za Univerzo v Novi 
Gorici, saj rezultati iz tekmovanja le še 
potrjujejo izjemno znanje, kije več kot 
primerljivo z mnogimi tradicionalnimi 
šolami po Evropi. SH

Okoliščine sedanjega imenovanja častnega občana
T^ako kot vsako zadevo, oziroma deja- 
JL nje, moramo tudi sedanje imenova

nje direktorja Primorja Dušana Črnigoja 
za častnega občana občine Ajdovščina, 
presojati koliko je primerno in pametno, 
glede na okoliščine tega dejanja.

Nekateri so nasprotni imenovanju, ker 
je lastništvo Primorja osredotočeno v 
rokah vodilnih namesto v rokah delav
cev. Lastninjenje se je zgodilo v okviru 
ponovnega uvajanja izkoriščevalskega 
kapitalizma v Sloveniji v zadnjih dvajse
tih letih, za kar nima zaslug noben občan 
Ajdovske občine, ne Dušan Črnigoj, ne 
jaz. Sam sem se celo v poslanskem man
datu 1992 do 1996 zaman boril za delav
sko delničarstvo, proti koncentraciji kapi
tala in proti prodoru tujega kapitala. Tedaj 
in kasneje vladajoči so vpeljali kapitaliz
mu ter prodoru tujega kapitala naklonje
no zakonodajo in predpise ter omogočili 
prevzeme, »iztiskanje« malih delničarjev 
in prodor tujega kapitala. Sedaj vladajoči 
tega niso spremenili, pač pa se kapitali
zem še pospešeno nadalje uveljavlja in se 
ustvarjajo pogoji za prodor tujega kapi

tala. Zato naj nad lastninjenjem in več
anjem socialnih razlik jezni občani svoj 
gnev usmerijo proti nekdanjim ter seda
njim vladajočim politikom in strankam. 
Odločilno pa je, da seje Dušan Črnigoj v 
pogojih slovenskega kapitalizma izkazal 
kot izredno sposoben direktor, razširil 
obseg in kvaliteto delovanja Primorja ter 
izvedel lastninjenje tako, daje Primorje v 
večinski primorski ali celo ajdovski lasti. 
Kaj pa bi rekli kritiki sedanjega stanja, 
če bi Primorje olastninili neznanci »iz 
Ljubljane« ali celo iz tujine?!

Vsakdo lahko razume bistvo akcije 
sedanje politične oblasti »čista lopata«. 
Vladajoči vedo, da so volivci zelo jezni 
zaradi rezultatov lastninjenja, večanja 
socialnih razlik, majhnih delavskih plač 
v primerjavi z velikim bogastvom tistih, 
ki so podjetja in ustanove olastninili, kri
ze zaposlovanja mladine, stanovanjske 
problematike predvsem mladih družin, 
še drugih neugodnih razmer za mlade 
družine in podobno. Ker proti temu ali 
za odpravo takega stanja ne ukrepa
jo ustrezno, so za to odgovorni, in če

se volivci tega zavedo, bodo proti njim 
usmerili svojo jezo. Z akcijo »čista lo
pata« preusmerjajo to jezo na slovenske 
lastnike kapitala, seveda na tiste, ki jih 
ne štejejo v svoj vplivni krog. Ob tem pa 
gre še za hujši namen vladajočih: osla
biti slovenske kapitaliste, da bi ti bili v 
čim večji meri prisiljeni prodajati svoja 
podjetja tujemu kapitalu. Ta vojna je 
sedaj na vrsti! Politiki, ki gradijo svojo 
moč in obstoj na sodelovanju in vplivu 
tujega kapitala, za namen povečanja te 
svoje moči ustvarjajo pogoje za nadaljnji 
prodor tujega kapitala. Bolj kot bo naša 
družba z njim prepletena, lažje nas bodo 
obvladovali. Seveda je to izdaja narodnih 
interesov! Vsakodnevno že petnajst let 
poslušamo propagando, kako dobra stvar 
je tuj kapital in naj ga vendarle spustimo 
v naša podjetja, naj se ta vendarle proda
jo tujim »strateškim« partnerjem. K sreči 
je videti, da so volivci že sami v veliki 
meri spregledali dejansko vsebino akcije 
»čista lopata« in akcija nosi vedno manj 
političnih točk njenim avtorjem. Upamo, 
da bomo politiki, ki nasprotujemo prodo

ru tujega kapitala, letos uspeli prepričati 
volivce in bo po volitvah ustavljen prodor 
tujega kapitala.

Najpomembnejše za nas občane občine 
Ajdovščina pa so lokalne okoliščine in 
osebne lastnosti imenovanega za častne
ga občana. Preprosto ne moremo mimo 
dejstev razvoja in pomena Primorja za 
našo občino in Ajdovščino ter vloge, ki jo 
je imel in jo ima pri tem Dušan Črnigoj. 
Gotovo ima pri tem zasluge tudi odlična 
ekipa in vsi zaposleni v kolektivu, toda 
brez dobrega voditelja podjetje ne more 
uspeti. Primerjajmo samo, v koliko pri
merih dobre ekipe po ajdovskih podjetjih 
niso imele dobrega vodstva in so zato 
podjetja nazadovala! Tako rekoč sreča 
je, da imaš dobrega generalnega direk
torja in priznati mu moraš, daje razume! 
razmere ter pogoje dela, da je bil odlo
čen in daje marsikaj tvegal. Pravi odnos 
do uspešnega voditelja pa je bistveno 
vprašanje odnosa do samega sebe. Ali 
smo dovolj srčni in pametni, da si med 
seboj priznavamo zasluge? Z imenova
njem smo se tudi mi izkazali, da stvari

prav razumemo in da nismo nehvaležni 
za dejanja drugih. Gre za poštene odno
se med nami in za zavest, da smo prav 
ravnali. S tem priznanje drugemu posta
ne tudi priznanje vsakemu izmed nas, ki 
pozitivno misli in priznanje celotni ob
čini. Sprostitev ob pravi izbiri navkljub 
zunanjim nasprotovanjem vnaša zado
voljstvo v našo zavest in krepi samoza
vest. Občutek sodelovanja, prijaznosti in 
enotnosti naše skupnosti je še povečan. 
Pozitivnosti tega dejanja se bomo še bolj 
zavedali v prihodnosti.

Sedanje imenovanje je še bolj namenje
no prihodnosti, kot preteklosti. Prej so v 
Ajdovščini imenovali za častne občane 
politike in kulturnike. Naredili smo pre
obrat in imenovali najbolj uspešnega go
spodarstvenika ter s tem povedali, da je 
gospodarstvo najpomembnejše za naš ob
stoj in razvoj. Povedali smo, da se bomo 
za ponoven gospodarski napredek borili 
z vsemi močmi do uspeha. Pokazali smo, 
daje v nas pamet in volja ter da nas drugi 
ne morejo ustaviti!

Župan Poljšak Marjan



ajdovski odmevi
Javna razprava o osnutku 
prostorskega načrta za 
zaselek Nad Slejkoti
Minuli mesec je v prostorih ajdovske občine potekala Javna raz
grnitev osnutka občinskega podrobnega prostorskega načrta 
za območje stanovanjske gradnje v zaselku Nad Slejkoti nad 
mestom Ajdovščina, ki se je zaključila z javno razpravo, ta je 
potekala 23. aprila v občinski sejni sobi.

O tanovalci območja ob Polževi uli- 
Oci in Idrijski cesti so podali svoje 
pisne predloge in pripombe že v teku 
razgrnitve, bili pa so prisotni tudi na 
javni razpravi.

Večina podanih pripomb se je do
tikala dveh vsebin: dostopa do ob
ravnavanega območja pozidave in 
plazovitost terena. Oboji so, poleg 
ostalega, zahtevali, daje na javni raz
pravi podano mnenje geološke stroke. 
Lastniki zemljišča, kjer je predviden 
dostop do zaselka, pa so na razpravi 
ponovno zatrdili, da ga nikakor ne na
meravajo prodajati ter da bo potrebno 
poiskati drugačne logistične poveza
ve. Prebivalci Polževe in Idrijske na

mreč menijo, da bi bila ta povezava v 
veliko škodo okoliškim prebivalcem, 
saj bi se močno povečal promet ter 
posledično zmanjšala varnost.

Geolog Igor Resanovič iz podjetja 
Geoexpert, ki je bil prisoten na raz
pravi, je zatrdil, da je teren stabilen, 
da pa bo v nadaljevanju projekta po
trebno upoštevati usmeritve stroke 
ter opraviti dodatne raziskave. Na iz
ziv, daje najet s strani investitorja, je 
poudaril, daje predvsem strokovnjak 
ter daje analiza pripravljena v skladu 
s strokovnimi merili.

Sedaj sta na potezi investitorja 
(Damir d.o.o. in Bovia 33 d.o.o.), ki 
morata iskati kompromise v prosto
ru »z« in »med« vsemi vpletenimi 
akterji. Dogovori in rešitve bodo ob
javljene na krajevno običajne načine. 
Sledila bo priprava usklajenega pred
loga, ki bo posredovan v odločanje 
svetnikom Občinskega sveta Občine 
Ajdovščina.

Pripravila Sanda Hain

Prva vračila iz vlaganj v javno telekomunikacijsko
v • | 'P* •• 1 ®omrežje ze prihodnji mesec

TT' ot je naročal Zakon o vračanju 
J\-vlaganj v javno telekomunika
cijsko omrežje UPB4 (Uradni list RS, 
št. 54/07) je Občina Ajdovščina na 
Državno pravobranilstvo RS vložila 
zahtevke že v letu 2004, nanašali so 
se pretežno na gradnjo telefonskih 
omrežjih, ki so jih izvajali krajani na 
območju svoje krajevne skupnosti do 
vključno 6.4.1998.

Državno pravobranilstvo na pod
lagi priloženih dokazov ter notarskih 
izjav pripravlja predloge za sklenitev 
pisnih poravnav, ki jih po pooblastilu 
krajevnih skupnosti podpiše župan

Občina Ajdovščina, Marjan Poljšak. V 
mesecu aprilu smo tako prejeli pred
loge poravnav za 7 krajevnih skupno
sti (Batuje, Gaberje, Skrilje, Stomaž, 
Šmarje, Velike Žablje ter Vrtovin). Po 
zagotovilu Državnega pravobranilstva 
RS pa s polnim tekom tečejo tudi pri
prave predlogov poravnav za preostale 
krajevne skupnosti.

Občina Ajdovščina predlog porav
nav pošlje v pregled pristojni KS, ki ga 
pregleda in potrdi.

Državno pravobranilstvo je dolžno v 
mesecu dni po prejemu predloga po
ravnave le-tega posredovati Slovenski 
odškodninski družbi, ki je dolžna v 
roku 60 dni od prejema predloga po
ravnati obveznost. Znesek poravnave 
nakaže na račun Občine Ajdovščine, 
ta pa bo na krajevno običajni način 
(oglasne deske, spletna stran) obja
vila seznam upravičencev do vračila 
vložkov (seznam fizičnih in pravnih 
oseb) ter tudi način vračanja. Vloge za 
vračilo sredstev bodo fizične in pravne 
osebe prejele v svoji krajevni skupno
sti ali na Občini Ajdovščina. V prime
ru dedovanj ali pravnih nasledstev mo
rajo upravičenci krajevni skupnosti ali 
občini predložiti dokazilo o dedovanju 
oziroma izkazati pravno nasledstvo.

Višino vračila Državno pravobra
nilstvo izračuna tako, da od osnovnih 
vložkov (pogodbene vrednosti, zneski 
verodostojnih listin, ki dokazujejo

pravni posel), povečanih za vrednost 
vloženega dela in materiala, odšteje 
znesek priključnine ter SIS prispevek. 
Po določilu 4. člena zakona se priključ- 
nina in SIS prispevek odštejeta tudi, če 
nista bila plačana oziroma je bil upra
vičenec oproščen plačila. Omeniti ve
lja, da so bili v obdobju organiziranih 
gradenj telefonskih omrežij v krajev
nih skupnostih ti zneski zelo visoki, 
kar posledično zmanjšuje osnovo za 
vračilo vlaganj.

Količina in vrednost vloženega mate
riala se ugotavlja na podlagi priloženih 
računov ter drugih listin oz. navedb v 
notarskih izjavah.

Od zneska na podpisani poravnavi je 
potrebno odšteti znesek lastnih sred
stev krajevne skupnosti in morebitna 
namenska sredstva iz naslova samo
prispevka, dobljeni znesek si upravi
čenci enakovredno razdelijo.

Sorazmerni delež vračil, ki pripadajo 
lokalnim skupnostim iz naslova samo
prispevka, se ne izplačuje končnim 
upravičencem, pač pa zakon določa, 
da ga mora lokalna skupnost nameniti 
izključno za investicije v infrastruktu
ro v kraju.

Občina Ajdovščina bo pričela naka
zovati sredstva končnim upravičencev 
najkasneje 30 dni po prejemu sredstev 
iz Slovenske odškodninske družbe. 
Mojca Božič, FOTO: Slavko Kos.

Povzetki s 16., 17. in 18. redne seje ajdovskih občinskih svetnikov:

OBVESTILA
Urejanje kmetijskih poti na območju občine 
Ajdovščina
/^Vbčina Ajdovščina bo v maju pričela z urejanjem posameznih kmetijsko 

povezovalnih poti. V prvi fazi bodo obnovljene pomembnejše povezoval
ne poti na območju med Dolenjami, Žabljami, Brjami in Selom, kasneje pa - v 
skladu s finančnimi sredstvi - tudi na ostalih območjih znotraj občine.

Opozarjamo vse kmetovalce in uporabnike, da se na poteh obnašajo kot dobri 
gospodarji. Na poti je prepovedano obračanje kmetijskih in delovnih strojev. 
Pas med njivo in potjo mora biti širok najmanj 1 meter v primeru, da so njivske 
brazde speljane vodoravno ob poti ter najmanj 4 metre v primeru, da so brazde 
speljane pravokotno na pot. Kršitelji bodo kaznovani.

Razpis za inovatorje
/^Vbčina Ajdovščina vas obvešča, da je še vedno v teku RAZPIS ZA 
WSPODBUJANJE PROJEKTOV INOVACIJ V LETU 2008. Razpisna do
kumentacija je objavljena na spletni strani Občine Ajdovščina www.ajdovsci- 
na.si, pod rubriko »razpisi« (objava z dne 3. 3. 2008). Na razpis se lahko pri
javijo občani Ajdovščine, domača podjetja ali zaposleni v domačih podjetjih, 
ki razpolagajo z vsaj deloma ustvarjeno novo tehnično rešitvijo, oziroma želijo 
opraviti začetni razvoj. Skrajni rok za oddajo vlog je L avgust 2008!

Gradnja enostavnih in nezahtevnih 
objektov
O spremembami in dopolnitvami zakona o graditvi objektov - ZGO-1B 
O (Uradni list RS, št. 126/07), se je uzakonila nova vrsta objektov - neza
htevni objekt. Med nezahtevne objekte, po novi zakonodaji, spada del objek
tov, ki so bili doslej uvrščeni med enostavne objekte. Za tovrstne posege je z 
uveljavitvijo sprememb in dopolnitev zakona oziroma s 15.4.2008 potrebno 
pridobiti gradbeno dovoljenje za nezahteven objekt. Zahtevi za izdajo grad
benega dovoljenja je potrebno po zakonu priložiti prikaz lege objekta na zem
ljišču, tako da je razviden njegov tlorisni položaj in oblika na zemljiško ka
tastrskem prikazu, z navedbo odmikov objekta od parcelnih mej sosednjih 
zemljišč, značilne prereze (profile) ter oblikovanje objekta in terena, soglasja 
pristojnih soglasodajalcev in dokazilo o pravici graditi. S 15.5.2008 bo sto
pila v veljavo Uredba o vrstah objektov glede na zahtevnost (Uradni list RS, 
št. 37/08), ki bo nadomestila dosedanji Pravilnik o vrsta zahtevnih, manj za
htevnih in enostavnih objektov, o pogojih za gradnjo enostavnih objektov brez 
gradbenega dovoljenja in o vrstah del, ki so v zvezi z objekti in pripadajočimi 
zemljišči, v kateri so natančneje definirani nezahtevni objekti. V prehodnem 
obdobju do 15.5.2008 pa so nezahtevni objekti vsi enostavni objekti po ve
ljavnem pravilniku razen začasnih objektov, zgrajenih za manj kot 6 mesecev, 
urbane opreme, ki jo postavlja občina, enostavni objekti kot del gospodarske 
javne infrastrukture in drugi objekti, ki so v javno korist.

Oddelek za okolje in prostor Občine Ajdovščina

Od izida prejšnje številke Latnika do aktualne, se je Občinski svet Občine Ajdovščina sestal na kar treh 
rednih sejah. Osrednja vsebina seje konec marca je bil zaključni račun Občine Ajdovščina za leto 2007, na 
aprilski seji so bili v osredju javni zavodi in njihovi direktorji, konec aprila pa so svetniki med drugim določili 
letošnje občinske nagrajence. V nadaljevanju pa kratki preleti vseh treh sej.

16. seja, 27. marec 2008
Svetniki so sejo pričeli s sprejema

njem Odloka o zaključnem računu 
Občine Ajdovščina za leto 2007. Odlok 
so obravnavali vsi odbori na skupnem 
sestanku, odlok so podprli, hkrati pa 
so podali nekaj pripomb. Bistvena 
pripomba, ki je bila večkrat izražena 
tudi skozi razpravo, je 89% realizacija 
lanskega proračuna. Župan in uprava 
so pojasnili, da je računovodska reali
zacija nižja od dejanske, saj se je lani 
veliko investicij zaključevalo ob koncu 
leta, zato so plačila zapadla v začetku 
letošnjega leta.

Sledila je daljša razprava o pozidavi 
na območju cestne baze in pred pokopa
liščem v Ajdovščini. Svetniki so imeli 
precej vprašanj in pripomb na priprav
ljen predlog: nekaterim se zdi vprašlji
va vidljivost v križišču, drugi menijo, 
da bi Goriška morala postati enosmer
na, tretji, da ne bo prostora za ureditev 
krožišča, pripombe so bile podane tudi 
na fazno gradnjo, saj gre za stanovanja. 
Sklep o dispoziciji pozidave na tem ob
močju je bil kljub temu sprejet. Na tem 
območju je tako predvidena izgradnja 
priključka Lokavske na Goriško cesto, 
izgradnja večstanovanjskega objekta 
na območju sedanje cestne baze, uki
nitev dela Gregorčičeve ulice in ure
ditev ploščadi pred pokopališčem ter 
ureditev parkirišča vzdolž predvidene 
servisne ceste med pokopališčem in 
nogometnim stadionom. Takoj nato 
so svetniki ukinjali lokacijski načrt 
Ajdovščina - Lipa - zahod, sprejet leta 
1990. Brez večje razprave je bil potrjen 
sklep, s katerim se začenjajo postopki 
za izgradnjo večnamenske dvorane z 
pomožnimi prostori KS Budanje ter za 
ureditev vaškega jedra v Dolgi Poljani. 
Potrjena je bila tudi novelacija inve
sticijskega programa za izgradnjo ko
munalne infrastrukture na Goriški in 
Gregorčičevi ulici ter DIIP za izgrad
nje komunalne opreme v Logističnem

centru Ajdovščina. Soglasno so potrdili 
tudi nove cene storitve pomoč druži
nam na domu, to službo na območju 
Ajdovščine opravljata dve ustanovi: 
Center za socialno delo Ajdovščina ter 
Zavod Pelikan, cene pa so za uporab
nike enake. Ponovno so bile na dnevni 
red seje uvrščene povišane cene vrtcev, 
tokrat so svetniki le sprejeli argumente 
stroke iz vrtca in uprave ter dali soglas
je k novim cenam. Seja se je zaključila 
z nekaj internimi in premoženjsko pra
vnimi zadevami ter pobudami in vpra
šanji svetnikov.

17. seja, 17. april 2008
Napovedano drugo točko 17. seje, o 

oblikovanju medobčinskega centra za 
ravnanje z odpadki CERO Ajdovščina, 
je župan s pojasnilom predčasno 
umaknil. Sestanek pa je pričel s točko 
informacije in pobude. Svetnike je za
nimalo, kako poteka projekt pozidave 
na Planini, kakšni so proračuni ostalih 
primorskih občin, dana je bila pobuda 
za subvencioniranje cepljenja s huma
nim virusom, ki preprečuje nastanek 
raka na materničnem vratu pri dekletih 
in drugo... .

Seja pa je bila v glavnem posvečena 
predstavitvi dela občinskih javnih za
vodov. Direktorji vseh 15 javnih za
vodov, katerih ustanovitelj je Občina 
Ajdovščina, so občinskim svetnikom 
na kratko predstavili delovanje zavo
dov v zadnjem letu dni, tako vsebinsko, 
kot računovodsko. Čeprav se ob delu 
sem in tja pojavljajo težave, večjih pro
blemov naši zavodi nimajo, oziroma jih 
večinoma rešujejo sproti.

18. seja, 24. april 2008
V uvodu je župan predlagal dopol

nitev dnevnega reda, svetniki so do
datno vsebino potrdili. Sledila je točka 
vprašanja in pobude svetnikov - tokrat 
zelo na hitro, saj je od prejšnje seje mi
nilo komaj teden dni. Najpomembnejša 
vsebina te seje pa je bila zagotovo

Podelitev priznanj Občine Ajdovščina 
- nagrajence vam predstavljamo v po
sebnem zapisu.

Dodatna vsebina - Odlok o dopol
nitvi Odloka o prostorskih ureditvah 
v občini Ajdovščina - je bila manj za
htevne narave. Odloku je bilo potrebno 
dodati določilo, da za območja, kjer so 
prenehali veljati prostorsko izvedbeni 
načrti oziroma se ni s posebnimi doku
menti urejalo pozidave območja, velja
jo splošni prostorsko ureditveni pogoji. 
Svetniki so dopolnitev odloka sprejeli 
ter s tem omogočili nekaterim prosilcem 
izdajo gradbenega dovoljenja. Potrjen 
je bil tudi Dokument identifikacije in
vesticijskega projekta Poslovna cona 
»Pod železnico« in »Mirce« - 1. faza. 
Cilj investicije je izgradnja komunalne 
infrastrukture, ki bo financirana tudi s 
pomočjo sredstev SVRL. Poslovni coni 
sta delno že razprodani investitorjem. 
Pomislek nekaterih svetnikov, pa tudi 
stroke iz uprave je, da bo fazna gradnja 
prepočasna za investitorje, zato si bodo 
vsi prizadevali poiskati rešitve za hi
trejši zaključek investicije. Brez razpra
ve so svetniki podprli DIIP za izgradnjo 
večnamenske dvorane pri podružnični 
šoli v Črničah. Projekt je predstavil 
arhitekt Marko Kosovel, točki je pri
sostvoval tudi predsednik KS Črniče, 
Niko Fišer, ki se je svetnikom zahvalil 
za zaupanje. Prav tako brez razprave so 
svetniki podprli projekt tematskih poti 
Po starodavnih poteh pod Čavnom.

Sledile so »delovne uspešnosti« di
rektorjev javnih zavodov, katerih 
ustanoviteljica je Občina Ajdovščina. 
Po županovem uvodu, v katerem je iz
razil svoje stališče do zakonskih pravil 
in normativov za določanje nagrad, je 
steklo glasovanje - vse sklepi so bili 
sprejeti.

Za konec pa je sledila le še informa
cija o pristopu Občine Ajdovščina k 
Skupnosti občin Slovenije, svetniki so 
se s tem strinjali. Sanda Hain
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Občina Ajdovščina, Občina Vipava in Območna obrtno-podjetniška zbornica Ajdovščina na podlagi Pravilnika o pospeševanju in razvoju malega gospodarstva na območju občin Ajdovščina in Vipava (Ur. 1. RS št. 57/03 in sprem. 40/04) ter Odloka o prora
čunu Občine Ajdovščina za leto 2008 (Ur. 1. RS št. 125/07 in 36/08), Odloka o proračunu Občine Vipava za leto 2008 (Ur. 1. RS št. 115/07) in sklepa upravnega odbora Območne obrtne zbornice Ajdovščina z dne 30.01.2008 objavlja

JAVNI RAZPIS za dodelitev kreditov s subvencionirano obrestno mero za pospeševanje in razvoj malega gospodarstva v občinah Ajdovščina in Vipava

razpis _______
1. PREDMET JAVNEGA RAZPISA so pro- 

računska sredstva Občine Ajdovščina, Občine 
Vipava in sredstva Območne obrtno-podjetniške 
zbornice Ajdovščina, namenjena za subvenci
oniranje obrestne mere za pospeševanje in raz
voj malega gospodarstva v občini Ajdovščina in 
Vipava, ki se bodo dodelila v primeru, ko pomoč 
predstavlja spodbudo za izvedbo projekta oziro
ma je zanj nujno potrebna.

2. POGOJI ZA DODELITEV SREDSTEV
2.1. Posojila se bodo odobrila za investicije za 

naslednje namene:
- nakup, urejanje in opremljanje zemljišč in 

pridobivanje projektne dokumentacije za grad
njo poslovnih prostorov,

- nakup, graditev ali investicijsko vzdrževanje 
poslovnih prostorov,

- nakup nove ali generalno obnovljene opre
me.

2.2. Upravičenci do kredita so:
majhna podjetja (samostojni podjetniki, druž

be z omejeno odgovornostjo),
občani, ki so pri organu vložili vlogo za prigla

sitev statusa samostojnega podjetnika,
male gospodarske družbe, ki so na pristojnem 

sodišču vložile zahtevo za vpis v sodni register.
2.3. Do sredstev kredita niso upravičena pod

jetja iz sektorja ribištva in ribogojstva, premo
govništva, primarne proizvodnje kmetijskih 
proizvodov iz seznama v Priloge 1 k Pogodbi 
o ustanovitvi Evropske skupnosti in podjetja v 
težavah. Do sredstev niso upravičeni tudi pod
jetniki, ki bi zaradi pomoči dali prednost rabi do
mačega blaga pred uvoženim. Do sredstev niso 
upravičena tudi podjetja iz cestnoprometnega 
sektorja, za namen nakupa vozil za cestni pre
voz tovora.

3. MERILA ZA DODELITEV SREDSTEV
Posojila se bodo prednostno dodeljevala pro

silcem, ki bodo poleg pogojev poslovne banke

izpolnjevali naslednje kriterije :

Zap.
št.

Ocenjevalni
kriteriji

Naj višje 
možno št. 

točk

1. vlaganja v za
četne investicije 20

2.
vlaganja v po

sodobitev obsto
ječe dejavnosti

20

3.

vlaganja v na
kup oz. izgrad
njo poslovnih 
prostorov za 

izvajanje dejav
nosti

20

4.
zagotavljanje 

novih delovnih
mest

20

5. višina lastnega 
vložka prosilca 10

6.

vlaganja v 
dejavnosti, ki 
so energetsko 
varčne in ne 
onesnažujejo 

okolja

10

V primeru enakovrednih vlog za pridobitev 
posojila, se bo pri dodelitvi upošteval naslednji 
prioritetni vrstni red:

Sredstva za razvoj, ki jih zagotavlja občina 
Ajdovščina, se pri vsakokratnem dodeljevanju 
dodeli prosilcem po naslednjem prioritetnem 
vrstnem redu:

a) s sedežem družbe v občini Ajdovščina za in
vesticijo na območju občine Ajdovščina,

b) s sedežem družbe v občini Vipava za inve
sticijo na območju občine Ajdovščina,

c) ne glede na sedež družbe za investicijo na 
območju občine Ajdovščina,

d) s sedežem družbe v občini Ajdovščina za 
investicijo na območju občine Vipava.

Sredstva za razvoj, ki jih zagotavlja občina 
Vipava, se pri vsakokratnem dodeljevanju do
deli prosilcem po naslednjem prioritetnem vrst
nem redu:

a) s sedežem družbe v občini Vipava za inve
sticijo na območju občine Vipava,

b) s sedežem družbe v občini Ajdovščina za 
investicijo na območju občine Vipava,

c) ne glede na sedež družbe za' investicijo na 
območju občine Vipava,

d) s sedežem družbe v občini Vipava za inve
sticijo na območju občine Ajdovščina.

4. VIŠINA SREDSTEV za dodelitev kredi- 
tov s subvencionirano obrestno mero za pospe
ševanje razvoja malega gospodarstva v občini 
Ajdovščina in Vipava v letu 2008 je:

- za kredite z odplačilno dobo 5 let 966.057,44 
EUR,

- za kredite z odplačilno dobo 7 let 1.006.03- 
6,22 EUR in

- za kredite z odplačilno dobo 10 let 1.555.20- 
9,95 EUR.

Sredstva za refundacijo obrestne mere: Občina 
Ajdovščina - 77.000,00 Občina Vipava - 12.50- 
0,00 EUR in Območna obrtno-podjetniška zbor
nica Ajdovščina 4.000,00 EUR.

Odplačilna doba posojila:
krediti za nakup premičnin ter krediti za nakup 

oziroma izgradnjo nepremičnin do višine kredita 
vključno 21 .000 EUR je odplačila doba 5 let,

krediti za nakup oziroma izgradnjo nepremič
nin, do višine kredita vključno 42.000 EUR je

odplačilna doba 7 let in
krediti za nakup oziroma izgradnjo nepremič

nin nad višino kredita 42.000 EUR je odplačilna 
doba 10 let.

Subvencionirana obrestna mera: EURIBOR + 
0% letno

Moratorij za odplačevanje glavnice kredita: do 
1.1.2009

Rok vračila in način vračila: po pogojih po
slovne banke.

Okvirna višina kredita za posameznega prosil
ca je največ 42.000 EUR. Če razpoložljiva sred
stva presegajo povpraševanje, se lahko razdelijo 
ne glede na zgoraj navedeno višino.

Višina kredita ne sme presegati 50% pre
dračunske vrednosti upravičenih stroškov po
samezne investicije in 10% skupne kreditne 
mase oz. največ 42.000 EUR, razen v primeru, 
da strokovna komisija ugotovi upravičenosti in 
gospodarnost investicije. V tem primeru, lah
ko strokovna komisija odobri posojilo tudi nad 
zgoraj navedenimi limiti, vendar višina državne 
pomoči, ki se jo dodeli posameznemu upravi
čencu na podlagi pravila “de minimis” ne sme 
presegati 200.000 EUR oziroma 100.000 EUR 
za podjetja iz cestnoprometnega sektorja, v ob
dobju 3 let od zadnjega prejema takšne državne 
pomoči, ne glede na obliko ali namen pomoči. 
Višino dodeljene državne pomoči po pravilu “de 
minimis” bo za vsakega upravičenca posebej 
preverjala strokovna komisija pri Ministrstvu za 
finance RS.

Posojilna pogodba se bo sklepala med posojilo
jemalcem in banko. Namensko porabo pridoblje
nega posojila bo preverjala strokovna komisija 
in banka.

Upravičeni stroški investicije so:
-strošek nakupa, urejanja in opremljanja zem

ljišča ter pridobivanja dokumentacije za gradnjo 
poslovnih prostorov.

-strošek nakupa, graditve ali investicijskega 
vzdrževanja prostorov, namenjenih za poslovno 
dejavnost,

-strošek nakupa opreme.
Prejemnik posojila poda izjavo, da za investi

cijo, s katero kandidira na razpisu, ni dobil dr
žavne pomoči, oziroma če jo je, kolikšen delež je 
za isti namen že dobil iz drugih virov.

5. ROK KORIŠČENJA POSOJILA je od obja- 
ve razpisa do pokoriščenja celotne kreditne mase 
oziroma najkasneje do 01.12.2008.

6. Prosilci bodo s sklepom o dodelitvi posojila 
obveščeni najkasneje v roku 30-ih dni od dne
va oddaje popolne vloge. V primeru, da prosilec 
odobrenega posojila ne prične koristiti v roku 
treh mesecev od datuma prejema sklepa, izgu
bi pravico do koriščenja sredstev in do ponovne 
prijave na razpis v koledarskem letu.

7. Interesenti oddajo vlogo na posebnem ob
razcu - vloga, ki jo lahko dvignejo na tajništvu 
Občine Ajdovščina, Cesta 5. maja 6a, Ajdovščina, 
tajništvu Občine Vipava, Glavni trg 15, Vipava, 
na Območni obrtno-podjetniški zbornici 
Ajdovščina, Vipavska cesta 4, Ajdovščina ali ga 
natisnejo iz spletne strani www.ajdovscina.si.

8. Pisne vloge z oznako: »NE ODPIRAJ, 
PRIJAVA NA RAZPIS - PODJETNIŠTVO in 
z naslovom pošiljatelja, na hrbtni strani, v zgor
njem delu ovojnice, morajo predlagatelji oddati 
v zaprti ovojnici. Vloge morajo biti predložene 
na naslov: Območna obrtno-podjetniška zbor
nica, Ajdovščina, Vipavska cesta 4, Ajdovščina 
od 01.05.2008 dalje do najkasneje 30.11.2008 do 
12.00 ure oziroma do porabe sredstev kreditne 
mase.

Št. 41031-01/08, Datum 22.04.2008 
ŽUPAN Marjan POLJŠAK, s.r.

ŽUPAN Ivan PRINCES, s.r.
PREDSEDNIK OOZ Peter ŠKAPIN, s.r.

Na podlagi Odloka o proračunu Občine Ajdovščina za leto 2008 (Uradni list RS št. 125/07 in 36/08), Pravilnika o dodeljevanju finančnih pomoči za programe in investicije v kmetijstvu v občini Ajdovščina, v nadaljevanju pravilnik ter Mnenja o skladnosti sheme državne 
pomoči št. K-BE150-5879914/2007, Občina Ajdovščina objavlja

JAVNI RAZPIS ZA DODELITEV FINANČNIH POMOČI ZA INVESTICIJE V KMETIJSTVU V OBČINI AJDOVŠČINA ZA LETO 2008
1. Predmet javnega razpisa je dodelitev dr

žavne pomoči za urejanje kmetijskih zemljišč 
(sadovnjaki, matičnjaki), ureditev ograj za paš
nike, posodabljanje, adaptacije in novogradnje 
objektov za rejo živali, nakup opreme za vrtnar
stvo, sofinanciranje zavarovalne premije, nakup 
kmetijske mehanizacije ter izgradnja pomožnih 
objektov za kmetijstvo.

2. Upravičenci: do sredstev po tem razpisu so 
upravičene pravne in fizične osebe, ki se uvr
ščajo med SME, kot je opredeljeno v Prilogi 1 
Uredbe (ES), št. 70/2001 in se ukvarjajo s kme
tijsko dejavnostjo, ki se izvaja oziroma se bo iz
vedla na območju občine Ajdovščina. Do sred
stev so upravičene tudi pravne in fizične osebe, 
ki se uvrščajo med SME, kot je opredeljeno v 
Prilogi 1 Uredbe (ES), št. 70/2001 in se ukvar
jajo s kmetijsko dejavnostjo, ki se izvaja oziro
ma se bo izvedla na območju katastrskih občin 
Budanje, Erzelj, Slap in Vrhpolje.

Pred dodelitvijo sredstev mora upravičenec 
do sredstev državne pomoči podpisati klavzulo 
o kumulaciji državne pomoči. Klavzula obsega 
izjavo upravičenca do državne pomoči, da za 
namen, za katerega pridobiva državno pomoč 
ni prejel pomoči iz državnega proračuna ali ni 
pridobil mednarodne pomoči, oziroma koliko 
sredstev je že prejel. V zvezi z istimi stroški se 
pomoč, izvzeta z Uredbo ES, št. 1857/2006, ne 
sme kumulirati z drugo državno pomočjo po 
členu 87(1) Pogodbe Evropske skupnosti pri po
moči za majhna in srednje velika podjetja ali s 
finančnimi prispevki držav članic, vključno s ti
stimi iz drugega pododstavka člena 88(1) Uredbe 
(ES), št. 1698/2005, ali s finančnimi sredstvi 
Skupnosti v zvezi z nekaterimi upravičenimi 
stroški, če bi bila s tako kumulacijo presežena 
največja dovoljena intenzivnost pomoči, določe
na z Uredbo (ES), št. 1857/2006. Pomoč, izvzeta 
z Uredbo (ES), št. 1857/2006, se ne sme kumuli
rati s podporo de minimis v smislu Uredbe (ES), 
št. 1860/2004 glede na iste upravičene stroške 
ali naložbeni projekt, če bi bila s tako kumula
cijo presežena intenzivnost pomoči, določena v 
Uredbi (ES), št. 1857/2006.

3. Pogoji za pridobitev sredstev
KREDITNA SREDSTVA Z

SUBVENCIONIRANO OBRESTNO MERO 
EURIBOR+ 0%.

Splošni pogoji:
Doba odplačevanja kredita je odvisna od viši

ne kredita. Za kredite do vrednosti 7.000 EUR 
je doba odplačila 3 leta, krediti v vrednosti od 
7,001 EUR do 20.000 EUR je doba odplačevanja 
5 leta, nad 20.000 EUR pa 10 let..

Najvišja vrednost kredita z bonificirano ob
restno mero, ki ga investitor lahko pridobi je 
42.000 EUR.

Doba za odplačevanje kreditov za nakup pre
mičnin (kmetijska oprema, mehanizacija) je ne 
glede na višino kredita največ 5 let, za nakup 
oziroma izgradnjo nepremičnin (stavbe, zem
ljišča) pa 10 let.

Nakup kmetijske mehanizacije
Cilj ukrepa je sofinanciranje nakupa opre

me (nove ali rabljene) za osnovno kmetijsko 
proizvodnjo in drugih tehnoloških rešitev 
za izboljšanje in preusmeritev proizvodnje. 
Upravičeni stroški so stroški nakupa kmetijske 
mehanizacije in strojne opreme za osnovno kme
tijsko pridelavo. DDV ni upravičen strošek.

Pogoji za pridobitev sredstev: Vlagatelj mora 
izkazati potrebo za nakup kmetijskega stroja ali 
opreme, kije predmet dodelitve kredita ter zago
toviti rabo stroja oziroma opreme. Vlagatelj do
stavi izpolnjen obrazec vloge, mnenje Kmetijske

svetovalne službe ter predračun za stroj oziroma 
opremo, kije predmet dodelitve kredita. Potrebo 
za nakup ter zagotovitev rabe, vlagatelj izkaže 
oziroma dokaže z opisom kmetijskega gospodar
stva ter izjavo.

Višina sofinanciranja: Za nakup strojev in 
opreme se dodeli kredit z bonificirano obrestno 
mero do največ 75% vrednosti upravičenih stro
škov investicije, bruto intenzivnost pomoči ne 
sme presegati 40 % upravičenih stroškov inve
sticije. Pri odmeri državne pomoči bodo upošte
vana vsa sredstva državnih pomoči, ki so bila za 
investicijo, ki je predmet dodelitve državne po
moči že dodeljena iz drugih virov (kumulacija 
državne pomoči).

Posodabljanje, novogradnje ter nadomestne 
gradnje objektov za rejo živali ter gradnjo po
možnih živinorejskih objektov (silosi, senik, 
gnojišča, gnojne jame).

Cilj ukrepa je sofinanciranje ureditve obsto
ječih ali novih objektov za rejo živali (govedo, 
konji, drobnica) ter pomožnih živinorejskih ob
jektov. Cilj ukrepa je ohranitev staleža živali v 
občini Ajdovščina.

Upravičeni stroški so stroški gradbeno inštala
cijskih ter obrtnih del ter stroški vgrajene opre
me. Stroški priprave projektne in investicijske 
dokumentacije, stroški nadzora ter inženiringa, 
niso upravičeni stroški. Stroški izgradnje gnoj
nih jam in gnojišč za namen izpolnjevanja stan
darda »Nitratna direktiva« ni upravičen strošek. 
V sklopu novogradnje hlevov je strošek gnojnih 
jam in gnojišč upravičen strošek. DDV tudi ni 
upravičen strošek.

Pogoji za pridobitev sredstev:
Najmanjši obseg investicije v izgradnjo ali 

prenovo hlevov je: 20 ležišč za rejo drobnice v 
območjih z omejenimi dejavniki in 30 ležišč v 
nižinskem območju, za rejo krav molznic, naj
manj 10 ležišč v območjih z omejenimi dejavniki 
in 15 ležišč v nižinskem območju, za kombini
rano rejo (krave molznice, mlada živina), naj
manj 15 v območjih z omejenimi dejavniki ter 
25 ležišč v nižinskem območju. Za krave dojilje 
veljajo enako kot za kombinirano rejo; za konje, 
najmanj 10 ležišč.

Najmanjši obseg pomožnih živinorejskih ob
jektov je 30m2 gnojišča, 50m3 gnojne jame, 12- 
0m3 silosa, 250m3 uporabnega volumna senika.

Vlagatelj predloži izpolnjen obrazec vloge, 
kopijo katastrskega načrta z označeno lokacijo 
načrtovanega posega, mnenje Kmetijske sveto
valne službe, predračun in dovoljenje za grad
njo, kjer je to potrebno.

Višina sofinanciranja: Za posodabljanje, novo
gradnje ter nadomestne gradnje objektov za rejo 
živali ter gradnjo pomožnih živinorejskih objek
tov se dodeli kredit z bonificirano obrestno mero 
do največ 75% vrednosti upravičenih stroškov 
investicije, bruto intenzivnost pomoči ne sme 
presegati 40% upravičenih stroškov investicije. 
Pri odmeri državne pomoči bodo upoštevana vsa 
sredstva državnih pomoči, ki so bila za investi
cijo, ki je predmet dodelitve državne pomoči že 
dodeljena iz drugih virov (kumulacija državne 
pomoči).

NEPOVRATNA SREDSTVA
Urejanje kmetijskih zemljišč
Cilj ukrepa je sofinanciranje ureditve kme

tijskih zemljišč za izboljšanje in preusmeritev 
proizvodnje (urejanje matičnjakov in urejanje 
večletnih sadovnjakov).

Upravičeni stroški so stroški zemeljskih del 
(odstranitev zarasti in kamenja, navoz zemlje, 
terasiranje, planiranje, rigolanje), stroški analize 
zemlje v sklopu celovitega urejanja kmetijskega

zemljišča, stroški založnega gnojenja, stroški 
opore, mrežnikov za zaščito proti toči in dežju, 
stroški zaščitne ograje za divjad, stroški večlet
nih sadik in zatravljanja ter drugi stroški, vezani 
na urejanje zemljišč (lastno delo). Stroški dre- 
nažnih del niso upravičen strošek. DDV tudi ni 
upravičen strošek.

Pogoji za pridobitev sredstev:
Najmanjša površina ureditve sadovnjaka ozi

roma matičnjaka, ki je predmet dodelitve držav
ne pomoči je 0,3 ha.

Vlagatelj dostavi izpolnjen obrazec vloge, ko
pijo katastrskega načrta z označeno površino, 
ki je predmet dodelitve državne pomoči, dolgo
ročno zakupno pogodbo s soglasjem za izvedbo 
investicije, ki je predmet dodelitve državne po
moči, v kolikor parcela ni v celoti v lasti vlaga
telja, dokazilo o lastništvu si bo organ pridobil 
sam, lahko pa ga vlagatelj priloži sam, mnenje 
Kmetijske svetovalne službe ter račune za izve
dena dela.

Višina sofinanciranja: občina Ajdovščina bo 
sofinancirala do 40% vrednosti upravičenih 
stroškov investicije, vendar ne več kot 1.500 
EUR/ha. Pri odmeri državne pomoči bodo upoš
tevana vsa sredstva državnih pomoči, ki so bila 
za investicijo, ki je predmet dodelitve državne 
pomoči že dodeljena iz drugih virov (kumulacija 
državne pomoči).

Ograje za pašnike
Cilj ukrepa je sofinanciranje ureditve pašni

kov zaradi izboljšanja kakovosti in izboljšanja 
naravnega okolja.

Upravičeni stroški so stroški žice ali mreže, 
stroški količkov, izolatorjev, stroški agregata, 
transformatorja in pašnega aparata in drugi 
stroški (lastno delo). DDV tudi ni upravičen 
strošek.

Pogoji za pridobitev sredstev:
Najmanjša letna ureditev pašnika je 1 ha. 

Vlagatelj dostavi izpolnjen obrazec vloge, kopi
jo katastrskega načrta z označeno površino, kije 
predmet dodelitve državne pomoči, dolgoročno 
zakupno pogodbo s soglasjem za izvedbo inve
sticije, ki je predmet dodelitve državne pomoči, 
v kolikor parcela ni v celoti v lasti vlagatelja, do
kazilo o lastništvu si bo organ pridobil sam, lah
ko pa ga vlagatelj priloži sam, mnenje Kmetijske 
svetovalne službe ter račune oziroma predraču
ne za izvedena dela.

Višina sofinanciranja: Občina Ajdovščina bo 
sofinancirala do 40% vrednosti upravičenih 
stroškov investicije, vendar ne več kot 300 EUR/ 
ha. Pri odmeri državne pomoči bodo upošteva
na vsa sredstva državnih pomoči, ki so bila za 
investicijo, ki je predmet dodelitve državne po
moči že dodeljena iz drugih virov (kumulacija 
državne pomoči).

Posodabljanje, novogradnje ter nadomestne 
gradnje objektov za rejo živali

Cilj ukrepa je sofinanciranje ureditve obsto
ječih ali novih objektov za rejo živali (govedo, 
konji, drobnica) ter pomožnih živinorejskih ob
jektov. Cilj ukrepa je ohranitev staleža živali v 
občini Ajdovščina.

Upravičeni stroški so stroški gradbeno inšta
lacijskih ter obrtnih del, stroški vgrajene opreme 
in drugi stroški (lastno delo). Stroški priprave 
projektne in investicijske dokumentacije, stroški 
nadzora ter inženiringa, niso upravičeni stroški. 
Stroški izgradnje gnojnih jam in gnojišč za na
men izpolnjevanja standarda »Nitratna direkti
va« ni upravičen strošek. V sklopu novogradnje 
hlevov je strošek gnojnih jam in gnojišč upravi
čen strošek. DDV tudi ni upravičen strošek.

Pogoji za pridobitev sredstev:

Najmanjši obseg investicije v izgradnjo ali 
prenovo hlevov je: 20 ležišč za rejo drobnice v 
območjih z omejenimi dejavniki in 30 ležišč v 
nižinskem območju, za rejo krav molznic, naj
manj 10 ležišč v območjih z omejenimi dejavniki 
in 15 ležišč v nižinskem območju, za kombini
rano rejo (krave molznice, mlada živina), naj
manj 15 v območjih z omejenimi dejavniki ter 
25 ležišč v nižinskem območju. Za krave dojilje 
veljajo enako kot za kombinirano rejo; za konje, 
najmanj 10 ležišč.

Vlagatelj predloži vlogo z zahtevanimi prilo
gami; kopijo katastrskega načrta z označeno lo
kacijo načrtovanega posega, mnenje Kmetijske 
svetovalne službe račun in dovoljenje za grad
njo, kjer je potrebno.

Višina sofinanciranja: Občina Ajdovščina bo 
sofinancirala do 40% vrednosti upravičenih 
stroškov investicije, vendar ne več kot 300 EUR/ 
ležišče za govedo in konje pri novogradnjah in 
nadomestnih gradnjah oziroma največ 75 EUR/ 
ležišče za govedo in konje pri adaptacijah, za 
novogradnje in nadomestne gradnje hlevov za 
drobnico ne več kot 75 eur/ležišče oziroma 20 
EUR/ ležišče pri adaptacijah hlevov za drobnico. 
Pri odmeri državne pomoči bodo upoštevana vsa 
sredstva državnih pomoči, ki so bila za investi
cijo, kije predmet dodelitve državne pomoči že 
dodeljena iz drugih virov (kumulacija državne 
pomoči).

Nakup opreme za vrtnarstvo
Cilj ukrepa je sofinanciranje nakupa opreme 

za osnovno kmetijsko proizvodnjo in drugih 
tehnoloških rešitev za izboljšanje in preusmeri
tev proizvodnje v vrtnarstvu.

Upravičeni stroški: stroški specialne kmetij
ske mehanizacije in strojne opreme za osnovno 
kmetijsko pridelavo v vrtnarstvu - rastlinjaki s 
potrebno opremo. DDV ni upravičen strošek.

Pogoji za pridobitev sredstev: najmanjša letna 
izgradnja rastlinjaka je 200m2, Vlagatelj dostavi 
izpolnjen obrazec vloge, kopijo katastrskega na
črta z označeno površino, ki je predmet dodelit
ve državne pomoči, mnenje Kmetijske svetoval
ne službe ter račune za izvedena dela, dovoljenje 
za gradnjo kjer je to potrebno.

Višina sofinanciranja: do največ 40 % vred
nosti upravičenih stroškov, vendar ne več kot 10 
eur/m2 rastlinjaka. Pri odmeri državne pomoči 
bodo upoštevana vsa sredstva državnih pomoči, 
ki so bila za investicijo, ki je predmet dodelit
ve državne pomoči že dodeljena iz drugih virov 
(kumulacija državne pomoči).

Sofinanciranje stroškov zavarovalnih premij
Cilj ukrepa: zmanjšanje posledic in tveganja, 

ki jih na kmetijskih kulturah naredijo naravne 
nesreče.

Upravičeni stroški so stroški zavarovalne pre
mije za posevke in plodove (zavarovanje pred 
nevarnostjo udara strele, spomladanske pozebe, 
viharja in poplave) za eno rastno dobo. Pri so
financiranju zavarovalnih premij se upošteva do
ločila v predpisu o sofinanciranju zavarovalnih 
premij za zavarovanje kmetijske proizvodnje za 
tekoče leto.

Pogoji za pridobitev sredstev: Vlagatelj dosta
vi izpolnjen obrazec vloge in sklenjeno zavaro
valna polica za zavarovanje pridelkov iz katere 
je razvidna višina zavarovalne premije.

Višina sofinanciranja: do največ 5% vrednosti 
celotne zavarovalne premije.

4.Vlagatelj lahko za isti namen kandidirajo ter 
pridobijo leenovrstodržavnepomoči (nepovratna 
sredstva ali kredit z bonificirano obrestno mero).
5.Višina razpisanih sredstev po tem javnem raz

pisu je 32.000 EUR za ukrepe dodelitve nepov

ratne državne pomoči ter 9.400 EUR za subven
cioniranje obrestne mere.

6.0bčina Ajdovščina bo sredstva po tem raz
pisu dodeljevala v skladu z določili Pravilnika 
o dodeljevanju finančnih pomoči za programe in 
investicije v kmetijstvu v občini Ajdovščina. V 
primeru, da razpisana sredstva ne bodo zadošča
la bodo upravičencem, dodeljena glede na skup
no razpoložljivo višino sredstev, sorazmerno 
nižja sredstva. Vlagatelji lahko na tem javnem 
razpisu kandidirajo z investicijami, ki so bile iz
vedene v letu 2007 in 2008. Vlagateljem državna 
pomoč ne bo dodeljena, če bo komisija ugotovi
la, daje vlagatelj za ureditev, obnovo, ograditev, 
izgradnjo ali adaptacijo na prijavljenih parcelah 
s strani Občine Ajdovščina, za katerikoli namen 
že prejel državno pomoč.

7. Prejemniki državne pomoči morajo ohranja
ti sadovnjak, ki je predmet ureditve še najmanj 
10 let, pašnik uporabljati še najmanj 10 let, hlev 
oziroma pomožne kmetijske objekte imeti v rabi 
za katere so pridobili sredstva (vseljene živali) 
še najmanj 10 let po pridobitvi državne pomoči. 
Strojev ter opreme pa ne sme odtujiti še najmanj 
5 let po pridobitvi državne pomoči. Z vsemi traj
nimi nasadi, pašniki ali objekti, ki so predmet 
dodelitve državne pomoči, morajo prejemniki 
ravnati po načelu dobrega gospodarja. V pri
meru, da se prejemniki ne bodo držali pogojev 
iz tega razpisa, sklepa in pogodbe ter ne bodo 
ravnali po načelih dobrega gospodarja, bodo 
morali dodeljena sredstva vrniti skupaj z zakon
skimi zamudnimi obrestmi od dneva pridobitve 
do dneva vračila.

8. Prejemniki sredstev bodo na podlagi sklepa 
o dodelitvi sredstev sklenil pogodbo z Občino 
Ajdovščina. S pogodbo bo natančneje urejen 
način in pogoji koriščenja sredstev ter izplačilo 
le-teh. Dodeljena sredstva po tem razpisu bodo 
izplačana po izvedeni investiciji, najkasneje do 
01.12..2008.

9. Vloge morajo biti predložene na na
slov: Občina Ajdovščina, Cesta 5. maja 6/a, 
Ajdovščina, osebno ali priporočeno po posti 
najkasneje do 30.05.2008 v zapečatenem ovitku, 
označenem z: » Ne odpiraj - prijava na razpis 
za dodelitev finančnih pomoči za investicije v 
kmetijstvu v pbčini Ajdovščina za leto 2008«, 
na ovitku mora biti tudi jasno označen natančen 
namen, na katerega se vloga nanaša ter ime, pri
imek in naslov vlagatelja.

10.Odpiranje pravočasno prispelih vlog bo 
03.06.2008 ob 9.00 uri v prostorih Občine 
Ajdovščina. Prepozno prispele vloge oziroma 
vloge, ki bodo neustrezno opremljene se zavrže, 
neutemeljene pa zavrne. Rok dopolnitve nepo
polno predložene vloge je 15 dni od dneva preje
ma poziva. Vloge, kijih vlagatelj v predpisanem 
roku ne dopolni se zavrže. Vlagatelji bodo o iz
idu razpisa obveščeni v roku 45 dni od datuma 
odpiranja.

11.Vlagatelji morajo vlogo predložiti na pred
pisanih obrazcih, skupaj z vso z razpisom za
htevano dokumentacijo. Razpisno dokumen
tacijo potencialni vlagatelji lahko dvignejo na 
vložišču Občine Ajdovščina, Cesta 5. maja 6/a, 
Ajdovščina. Razpisna dokumentacija je na voljo 
tudi na spletni strani www.ajdovscina.si, pod 
rubriko razpisi. Kontaktna oseba za vprašanja v 
zvezi s tem javnim razpisom ter razpisno doku
mentacijo je g. Janez Furlan; tel.: 05 365 91 26 ali 
janez.furlan@ajdovscina.si

Številka: 331-01/08, Datum: 25.04.2008 
Občina Ajdovščina 

Župan Marjan POLJŠAK



iz naših sredin
Društvo Most Osnovna šola Danila Lokarja

Kamnoseki - delavno vse leto Obujanje
Pek, peke pek, pek, pek pek,

To je melodija, ki jo pozna kamnosek... ljudskega izročila

'Se šest let delamo nepretrgoma. 
Z-jOd začetka do danes so delav
nice potekale na različnih lokacijah. 
Najlepše pa nam je bilo lansko in 
letošnjo zimo, ko nas je pod streho 
sprejel Danilo iz Vrhpolja. Srečujemo 
se vsak torek in pridno, ali pa tudi ne, 
delamo ves dan. Posvetujemo se med 
seboj, si pomagamo in občudujemo 
svoje stvaritve.

Kako teče naš dan? Okrog desetih 
si privoščimo kavo in pecivo, o pol
dne pa imamo bogato kosilo, ki ga

za celo skupino vsakokrat pripravi 
drugi. Tako, da vsak pokaže kaj zna. 
Popoldanska pijača, kava in slaščica... 
Vmes pa pek, pek pek... Okrog pete 
popoldan se razidemo. Le redkokdaj 
kdo manjka.

Potrebne kamne dobimo od vse
povsod. Iz starega opuščenega kam
nolom nad Ajdovščino, na Gori in po 
kraških jamah, v potokih in rekah. 
Včasih naletimo na »samostojneža«, 
ki že ima svojo podobo, recimo žival
sko. Takega pogosto le očistimo, ope

remo in dobimo lep izdelek narave. 
Nekatere zbrusimo do sijaja in tako 
odkrijemo strukturo kamna v čudo
vitih barvah. Kadar pa želimo narre- 
diti prav določen predmet - posodo, 
vazo ali kip, moramo h kamnoseku, 
ta odreže na želeno mero. Plačati je 
treba, kar pa je že druga zgodba.

Seveda gremo tekom leta tudi »na 
gostovanja«, kjer si naberemo novih 
izkušenj drugih mentorjev. To boga
ti naše znanje. Lansko jesen smo bili 
gostje Vipavske trgatve s celodnevno 
delavnico na prostem in seveda raz
stavo.

Oktobra je Florjan organiziral 
ogled kamnoseškega sejma v Veroni. 
Videli smo ogromne kamnite gmote 
in neverjetne strukture kamna, ki ga 
ponuja stari svet in Afrika. Največ 
izdelkov in orodja smo videli v ki
tajskem paviljonu. In ga seveda ku
pili. Sponzor naše poti je bil TRG 
Vipava.

Pomladje tu in načrtujemo delavni
co ali dve v Sloveniji in tujini. Morda 
tudi ogled proizvodnje in dela s kam
nom.

Tatjana

Tečaji in izpiti iz slovenščine za tujce

Ljudska univerza
»Meje mojega jezika, so meje mojega sveta«

Ludvvig Wittgenstein

Tezikovne meje se v Evropski uniji 
»J vedno hitreje podirajo in znanje tu
jih jezikov je postalo potni list do več
jih možnosti. Vedno več je tujcev, ki 
se želijo učiti slovenščine.

Na Ljudski univerzi Ajdovščina že 
od leta 2002 izvajamo izpite iz znanja 
slovenščine na osnovni ravni. Izpiti 
potekajo v sodelovanju z Izpitnim 
centrom na Centru za slovenščino kot 
drugi/tuji jezik na Filozofski fakulte
ti Univerze v Ljubljani. Temeljijo na 
javno veljavnem izobraževalnem pro
gramu za odrasle Slovenščina za tujce 
in so namenjeni vsem, ki potrebujejo 
javno veljavno listino o znanju sloven
ščine.

Do sedaj se je izpitov udeležilo 395 
kandidatov. Od tega jih je bila več
ina uspešnih. Največ udeležencev 
prihaja iz držav bivše Jugoslavije. 
V zadnjem času pa tudi s Kitajske, 
iz Dominikanske republike, Rusije, 
Slovaške ... Vsak ima svojo zgodbo. 
Namen opravljanja izpitov je v več

ini primerov povezan z uradnimi za
htevami (pridobitev državljanstva, 
opravljanje poklica, študij). Izpiti od
ločajo o tem, ali bo posameznik »spre
jet ali zavrnjen«. Zelo pomembno je, 
da organizatorji, izpraševalci/ocenje
valci in predavatelji dobro poznajo 
program, sledijo novostim na rednih 
izobraževalnih seminarjih in znajo 
udeležencem svetovati.

Zato se sodelavkam Ljudske univer
ze Ajdovščina, Kseniji Černigoj, Ireni 
Rustja in Ireni Šinkovec, zahvaljujem 
za strokovno in odgovorno delo z ve
liko posluha za odrasle udeležence iz
obraževanja.

Glede na interese in cilje kandidatov 
organiziramo priprave na izpite ali te
čaje slovenščine, ki se razlikujejo po 
dolžini, intenzivnosti učenja in vsebi
ni. V februarju 2008 je v sodelovanju 
z Zavodom RS za zaposlovanje, OS 
Nova Gorica pričel 90-urni tečaj.

Udeleženke Alma, Bukurije, Hava, 
Merima, Nihada in Rina so nam za-

LJUDSKA
UNIVERZA

upale svoje vtise.
»Na tečaju sem bila zadovoljna. 

Sedaj razumem marsikaj, česar prej 
nisem.«

»Prihajam s Kosova. Učim se slo
vensko, ker želim delati v Sloveniji.«

»Prihajam s Kosova. Govorim al
bansko. Na tečaju slovenščine mi je 
lepo.«

»Vsem, ki bi se radi udeležili tečaja, 
svetujem, da to čim prej storijo. Na 
tečaju sem se dosti naučila. Najbolj 
sem uživala v medsebojnih pogovorih 
z ostalimi udeleženci tečaja in v za
nimivih vajah, ki nam jih je sestavila 
profesorica.«

»Prihajam iz Bosne in Hercegovine. 
Govorim bosansko in angleško. 
Slovenščina ni tako težka, ker je po
dobna bosanščini. Na tečaju sem se 
naučila dosti novih besed.«

»Slovenski jezik je lep. Med ostalimi 
jeziki ima nekaj posebnega (dvojina, 
štetje ...). Hvala profesorici, kije zna
la v nas vzbuditi ljubezen do jezika.«

V Sloveniji je nastalo že veliko gra
div tudi za samostojno učenje sloven
ščine (v obliki učbenikov, zgoščenk 
ali kot spletni tečaj, ki je brezplačno 
dostopen na spletnih straneh www.e- 
slovenscina.si).

Ljudska univerza Ajdovščina ponuja 
veliko možnosti za učenje. Še poseb
no vas vabimo, da se nam pridružite 
v TEDNU VSEŽIVLJENJSKEGA 
UČENJA od 19. do 25. maja 2008, ko 
smo vam pripravili veliko zanimivih 
dogodkov.

Ne čakajte! Pokličite na tel. 36 64 
750, 041 437 785, oglejte si spletno 
stran

www.lu-ajdovscina.si ali pri
dite osebno na Ljudsko univerzo 
Ajdovščina, Cesta. 5. maja 14.

Helena Furlan

Na Osnovni šoli Danila Lokarja Ajdovščina od oktobra 2007 de
luje interesna dejavnost »ljudski plesi«, pod mentorstvom učite
ljic Ksenije Benko in Tine Harle. Vanjo je vključenih 20 otrok od 
prvega do tretjega razreda.

/^Vtroci spoznavajo stare ljudske 
V_y plese in pesmi, stare igre in obi
čaje ter izštevanke. Ob tem razvijajo 
melodični in ritmični posluh, orien
tacijo v prostoru in koordinacijo tele
sa, kar je najvažnejše pa je to, da pri 
vsem tem uživajo in se imajo lepo. 
Z mentoricama se srečujejo enkrat 
tedensko po eno uro, pred nastopi pa 
pridno vadijo tudi kakšno uro več. S 
svojim delom so se otroci predstavi
li že v mesecu decembru na dobro
delnem koncertu in na Miklavževem 
sejmu.

V četrtek, 3. aprila je v Tolminu po
tekalo območno srečanje otroških fol
klornih skupin severne Primorske. Na 
prireditvi so se predstavili tudi mladi 
folkloristi iz Ajdovščine. V Tolminu 
so se otroci, ki so svoji folklorni sku

pini nadeli ime »Powštrčki«, predsta
vili s spletom, ki so ga poimenovali 
Kruh. Splet je sestavljen iz ljudskih 
pesmi, plesov in izštevank. Pri tem 
nam je pomagala ajdovska glasbena 
šola, s katero smo sodelovali že na 
prvih dveh nastopih. Na harmoniki 
je otroke spremljala njihova učenka 
Meta Sorta.

Nastop v Tolminu je bil nekaj po
sebnega, saj so otroci prvič oblekli na 
novo sešite plesne obleke, ki jih brez 
Zdenke Černič ne bi imeli. Prireditev 
je spremljala strokovna sodelavka in 
dobra poznavalka slovenske folklore, 
Nežka Lubej. Nastop ajdovskih otrok 
in njihova oblačila je zelo pohvalila 
in tako dala dobro motivacijo za na
daljnje delo.

Ksenija Benko in Tina Harle

Evropsko tekmovanje vinogradniško vinarskih šol

Europea Wine 
Championship
Na Portugalskem v kraju (Santo Tirso) 25 km oddaljenem kraju 
slovitega mesta Porta je med 15. in 20. marcem 2008 potekalo 
tretje evropsko tekmovanje vinogradniško vinarskih šol.

tor: Borut Trbižan in vodja ekipe 
Alojz Lemut.

Tekmovanje je potekalo v petih ka
tegorijah:

- vinogradništvo
- vinarstvo
- degustacija
- za posebno nagrado Portugalske
- ekipno tekmovanje 
Tekmovalci so morali pokazati

veliko teoretičnega in praktičnega 
znanja. V posameznih kategorijah 
je tekmovanje potekalo individual
no v nekaterih pa v dvojicah. Dijaka 
Biotehniške šole sta ekipno v seštev
ku vseh kategorijah zasedla skupno 
8 mesto. S tem dobrim uspehom sta 
dijaka dokazala, da je znanje, ki ga 
ponujamo na biotehniški šoli v pri
merjavi z drugimi evropskimi šolami 
primerljivo in enakovredno. Šoli pa 
spodbuda za nadaljnje delo. ev

Z leve proti desni: mentor Borut Trbižan, tekmovalca 
Tadej Kavčič, Martin Erzetič in vodja ekipe Alojz Lemut

"V Ta tekmovanju je sodelova- 
JLN lo 24 ekip po 2 tekmovalca v 
skupini. Udeležilo se je 11 držav: 
(Portugalska, Španija , Nemčija, 
Madžarska, Belgija, Estonija, 
Italija, Švica, Francija, Avstrija, in 
Slovenija) Tekmovanja se je ude
ležila tudi BIOTEHNIŠKA ŠOLA 
- (KMETIJSKA) iz Šempetra pri 
Gorici. Šolo sta zastopala dijaka: 
Tadej Kavčič in Martin Erzetič men-
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»Šole nikdar nisem preveč ljubil«

Dr. Urh Černigoj - dobitnik Zlatega znaka za 
doktorsko delo
»Rojen sem 23. novembra 1978 v Šempetru, torej bom prav kmalu pri tridesetih. Tata Francelj je učitelj slovenščine, umetniška duša in zapisovalec ljudskega blaga 
na Gori, mama Sonja pa profesorica italijanščine na vipavski gimnaziji in je bolj »realna« oseba kot tata. Zato je bila moja vzgoja zelo široka, od očeta sem se na
učil opazovati skozi notranje oči in dušo, od matere pa praktičnosti in znanja, kako preživeti na tem svetu. Imam še brata Jošta, ki končuje prometno fakulteto v 
Portorožu. Njegova zanimanja so bila vedno bolj ali manj drugačna od mojih«.

Šola in šolanje...?
Osnovno šolo sem obiskoval v 

Ajdovščini in nadaljeval doma, na 
ajdovski gimnaziji. Po maturi (1997) 
sem se vpisal na Fakulteto za kemijo 
in kemijsko tehnologijo v Ljubljani. 
Diplomiral sem 2002. pri prof. dr. 
Slovenku Polancu s področja organske 
sinteze. Naj omenim, da je Slovenko 
tudi naše gore list, prihaja iz Lokavca, 
sedaj pa živi v Domžalah.

Kako se mlad človek odloči za štu
dij kemije, kako si »zavohal« svojo 
poklicanost?

Kemija mi je nekako prišla v kri že 
dosti prej. Tam pri enajstih letih, ko 
s kemijo, tisto šolsko, še nisem imel 
nobenega stika, ko še nisem vedel, 
kaj to sploh je, sem rekel mami: »Ko 
bom velik, bom kemik«. Očitno sem 
držal besedo. Moja razredničarka na 
osnovni šoli, Jelka Lemut, je znala 
to mojo kemijsko - biološko prabit 
vzbuditi, da je začela rasti. In ni mi 
bilo več pomoči. Že na srednjo šolo 
sem hotel oditi na kemijo (sicer pa mi 
šola ni nikoli preveč dišala). Nekako 
so me prepričali, da sem ostal doma, 
na gimnaziji. Te »odločitve« danes ne 
obžalujem.

Šola ti ni dišala...?
Ja, res je. Kot otrok sem rasel tukaj 

v klapi pri Putrhih. Vse igre in igrice 
smo se šli. V četrtem razredu pa so 
naš razred »razbili«, v petem razre
du sem bil povsem drug in drugačen, 
šele dosti pozneje sem se nekako ujel. 
(Urh tudi sicer zgleda precej občut
ljiva duša, op. p.). Želel sem končati 
srednjo šolo, seveda kemijo, in se ta
koj zaposliti ter zaslužiti zase. Pa se 
je obrnilo drugače. Odločal se se le, 
ali naj se vpišem na čisto kemijo ali

kemijsko tehnologijo. Pa mi je rekel 
prof. Brne (Bernard Bratina): Ko se 
srečata dva kemika se pogovarjata o 
kemiji, ko se srečata dva strojnika, se 
pogovarjata o strojništvu. Ko se sre
čata dva kemijska tehnologa, se po
govarjata o vremenu«. Tako sem se 
odločil za čisto kemijo (smeh).

Kako si doživel prehod od doma v 
Ljubljano?

Brez težav, fajn je bilo. Še se spom
nim prvega večera, ko sva se s cim- 
rom Markom Cencičem odpravila 
ven. Kar malce s strahom, kaj vse se 
nama lahko zgodi (smeh). Študentska 
leta so bila lepa. Urejal sem tudi gla
silo ajdovskih študentov, »Ma bejži« 
se je imenovalo. Dobra glasila smo 
delali.

Po očetu si Gorjan, gotovo tesno 
povezan tudi z naravo?

Drži. Oče meje znal povezati z na
ravo. Čeprav v nekoliko mlajših letih 
tega še nisem znal ceniti. V glavi so 
mi pač rojile drugačne misli in stva
ri in nisem še znal videti, kar je vi
del moj tata. Šele danes vidim, kako 
pomembna je bila njegova vzgoja. 
Danes se tudi sam rad umikam v na
ravo. V stiku z zemljo, vodo in živo 
naravo črpam njihovo energijo. Grem 
na ribolov na Vogršček ali Vipavo. Z 
dekletom, Petro, (je učiteljica biologi
je na OŠ Šturje, op. p.), sva v Plačah 
na novo posadila pravi oljčni nasad, 
več kot 50 drevesc. Rad tečem, 3 krat 
4 krat na teden po 10 km. To delam za 
lastno kondicijo, delo kemika v labo
ratoriju je precej statično, pa vendarle 
zahtevno. Včasih sem igral košarko, 
pa tudi smučal sem, celo tečaj za uči
telja smučanja sem opravil. Pa nisem 
kakšen poseben talent. Tudi tekmoval 
sem, zdi se mi, da sem bil enkrat ali 
dvakrat zadnji (smeh).

Urh, si mladenič dostih interesov 
in zanimanj, tudi fotograf...!

Vedno sem imel različna zanima
nja. Pri vsakem krožku sem skorajda 
bil zraven. Tudi modelarstvo, iz česar 
je zrasla ljubezen do letenja, tako da 
sem opravil tudi izpit za jadralnega 
pilota. Takrat sta z letenjem začela 
tudi brata Aljaž in Urban Valič. Vsi 
trije smo sanjali o letalski prihodno
sti, onadva sta jo dosanjala, sam pa 
sem zavil drugam. Sedaj za letenje 
ni časa, ma skoraj bi rekel, da bom 
še letel. Sem tudi lastnik fička, letnik 
1963, kupil gaje moj nono, tako sem 
tudi član Društva ljubiteljev staro

dobnih vozil Vipavska dolina.
Fotografija pa je ena izmed mojih 

srednješolskih in študentskih ljubez
ni. Toni Kodrič je organiziral foto
grafski tečaj na gimnaziji in ker so 
šli prijatelji, sem šel tudi jaz. Tako se 
je začelo. To so bili še časi analogne 
fotografije. Fotkal sem, moje znanje 
je raslo, pa še motive sem znal vide
ti. Nekaj časa je to bil moj osnovni in 
glavni hobi. Pa je proti koncu študija 
ta žilica zamirala, tako da sedaj foto
grafiram bolj malo. Je pa res, da za 
dobro fotografijo potrebuješ dosti in
telektualnega napora. Tudi če imam 
po službi čas za dobre posnetek, sem 
preveč izpraznjen po celodnevnem 
delu, da bi se ga lotil. Zato imam da
nes drugačne hobije, kot sem rekel, iz 
njih energijo dobivam, fotografija pa 
jo zahteva in jemlje.

S to mojo pestrostjo zanimanj je 
verjetno manj zadovoljna moja pun
ca Petra, saj nikdar ne morem biti pri 
miru (smeh).

Za svojč doktorsko delo 
»Fotorazgradnja organskih one
snaževal v vodnih raztopinah, ka- 
talizirana z imobiliziranim tita
novim dioksidom; novi načini za 
doseganje višje učinkovitosti«, si 
marca prejel Zlati znak Inštituta 
Jožef Stefan. Kako bi, »nam razu
mljivo«, opisal svoje delo?

Najbolj po domače bi lahko pove
dal, da sem v svojem raziskovalnem 
delu uničeval organsko umazanijo, ki 
je prisotna v vodi, z uporabo titano
vega dioksida (Ti02) in sončnega ob
sevanja. Če to malo razložim. Imamo 
umazano vodo, v kateri se nahajajo 
npr. molekule pesticidov, ki jih z obi
čajnimi metodami ne moremo odstra
niti iz vode. V tako vodo zamešamo 
prah titanovega dioksida ali pa neko 
površino, na kateri imamo pritrejen 
Ti02, potem pa to postavimo na son
ce. In čez čas v tej vodi pesticidov ne 
bo več, ker bodo razpadli zaradi re
akcij, ki potečejo na površini obsev- 
nega Ti02. Moja naloga je bila, kako 
izboljšati tak sistem, da bi ga lahko iz 
laboratorijskega nivoja prenesli tudi 
na pilotni nivo, kar bi mogoče kasneje 
vodilo tudi do komercializacije podo
bnih sistemov za čiščenje vode. Več o

fotokatalizi si lahko preberete v mo
jem članku, objavljenem v Življenju 
in tehniki (letnik 1995, številka 6). 
Poleg čiščenja vode pa se ukvarjam 
tudi s pripravo t.i. samočistilnih pre
mazov. To so tekočine, ki vsebujejo 
nanodelce titanovega dioksida, ki so 
tako majhni, da so za naše oko nevid
ni. Ko s tako tekočino premažeš okno 
in ko topila odhlapijo, ostane na po
vršini zelo tanka, nevidna plast Ti02. 
In tako okno postane samočistilno. 
Organska umazanija (saje, maščo
ba...) namreč razpade zaradi sončnih 
žarkov in Ti02, potem pa pride dež, 
ki s površine spere še vso anorgansko 
umazanijo (pesek, zemlja...) in okno 
ostaja čisto. To je zelo zanimiva apli
kacija, ker jo je možno tudi tržiti. In 
sedaj smo ravno sredi testov, kako 
obstojna in kako delujoča je naša sa- 
močistilna plast. Tudi o tem bo več 
napisanega v eni izmed naslednjih le
tošnjih številk Življenje in tehnika.

Gre za okoljevarstveno temo, se ti

zdi prihodnost te »kugle« proble
matična, ali tako velikega sistema, 
kot je naš planet, ne moreš zasvi- 
njati tako hitro, kot nam zadnje 
čase pripovedujejo, meni se zdi, 
da je mnogo manj ranljiv in da nas 
malce strašijo?

Vsako zadevo lahko razlagaš na več 
načinov. In pri tako kompleksnih si
stemih, kot je problem onesnaževanje 
Zemlje, ne moremo premočrtno na
povedati vsega dogajanja. Obstajajo 
ekstremna stališča in pogledi, real
nost pa je nekje vmes. Povsem nere- 
levantno je posplošeno napovedovati 
dogajanje v prihodnosti, ker prepros
to ne vemo, kaj bo. Imam občutek, 
kar zveni tudi iz tvojega vprašanja, 
da se do našega planeta obnašamo 
kot majhni otroci, ko preverjajo po
trpljenje svojih staršev. Enkrat pa 
je staršem dovolj in takrat »kakšna 
lahko tudi pade«, takrat so ponavadi 
otroci zaprepadeni in presenečeni: 
kaj neki se je zgodilo. Zato mislim, 
daje glavna naloga, da ljudje spreme
nimo naš način razmišljanja. Brez, da 
bi se množili strahovi in kakršnakoli 
panika. Ni dobro, da politiki vodi
jo prestrašene ljudi. Potrebno pa je 
vsekakor delati previdno, večati od

govornost in pripadnost slehernika 
našemu ljubemu velikemu sistemu, 
ki mu pravimo mati Zemlja.

Zaposlen si na Univerzi v Novi 
Gorici, na Fakulteti za znanosti o 
okolju, kdaj si začel z raziskava
mi?

Začel sem na takratni Politehniki, 
v letih 2002/2003. To, kar sem začel 
delati, ni pri nas delal še nihče. Po 
svetu te raziskave tečejo že 15, 20 let. 
Grizel sem in grizel in vztrajal. Sem 
nekakšen vztrajni perfekcionist, se
veda ne v oblačenju, kot vidiš (smeh). 
Kar si zadam, to tudi naredim, in se 
do cilja maksimalno potrudim. Ta 
perfekcionizem ni vedno pozitiven, 
če se vanj zapleteš, je lahko celo hiba. 
Namesto, da bi živel normalno, se v 
perfekcionizem lahko »zamotaš«, kar 
zna biti stresno in ne preveč veselo.

Precejšen revolucionarni preskok 
se mi je zgodil, ko me je Politehnika 
poslala na mednarodno konferenco 
o titanovem dioksidu v Barcelono 
(2004). Med svetovnimi mački, znan
stveniki, sem se počutil, kot bi padel 
z Marsa. Izvedel pa sem hudiča in pol 
na tem področju. Niso me »izpljuni
li« kot nekega začetnika, tako sem 
postal mnogo bolj suveren med znan
stveniki iz vse Evrope in predavatelji 
ter udeleženci iz celega sveta.

Naši laboratoriji na Fakulteti so bili 
slabo opremljeni, začetki pač, upo
rabljati je bilo treba svojo glavo in z 
lokalnimi mojstri smo sami izdelali 
marsikaj, kar še sedaj uporabljamo. 
Laboratoriji pri nas pa so iz leta v leto 
bolje opremljeni.

Si relativno mlad doktor znano
sti, kako se znajdeš s študenti?

Delati s študentarijo mi je všeč, su
per je. Reči pa moram, da sem strog, 
nisem pa »žleht« ali aroganten. Kar 
je treba narediti, je pač treba, zasil
nih izhodov ne more biti, ko kaj po
membnega in odločilnega delaš. Tako 
menim, da je prav in povsem na me
stu.

Te znanost lahko zasvoji?
Znanost te lahko potegne vase, sem 

pa prepričan, da me ne more zasvoji
ti. Sem zadovoljen, ko nekaj domis
lim in me potem vodi naprej. Precej 
trezno gledam na svoje delo.

Kakšna zanimiva zgodba iz tvoje 
prakse?

Ja, v študentska leta bo treba. Če si 
bruc na kemiji, mimo eksploziva ne 
moreš. Kmalu smo se s prijateljema 
lotili izdelave nekakšnega »teente- 
ja«. Čarali smo v stanovanju, v bloku 
za Bežigradom. Kupili smo vse po
trebne kemikalije in smo kuhali in 
čmajžili. Vsega je bilo v kuhinjskem 
lijaku. Ko smo izdelek preizkušali, je 
počilo, ampak ni bilo tako, kot smo 
si predstavljali. Kuhinja in oprema 
pa vse skupaj ni bilo podobno nobeni 
reči. Kot bi prišla s fronte, je zgledala 
prej nova oprema. Seveda seje mama 
odločila za reklamacijo, možak, ki 
je prišel, ni mogel verjeti, da bi vse 
skupaj tako kot je izgledalo, posebej 
lijak, rahlo prišlo od njih. Kmalu je 
ugotovil, da so bile na delu kisline in 
razne kemični preparati...(smeh).

Pod latnikom klepetal 
Ivan Mermolja
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60 let glasbene šole
Pot do glasbene šole v Ajdovščini je bila dolgotrajna in ovinkasta, saj se je šola od samih začetkov 
soočala s finančnimi, predvsem pa kadrovskimi in prostorskimi težavami.

T)riprave na ustanovitev so se za- 
± čele že spomladil947 in so trajale 
do otvoritve 9. februarja 1948. V šolo 
se je vpisalo 91 otrok. 40 jih je že na 
začetku odpadlo zaradi pomanjkanja 
glasbil. Tako je 51 učencev poleg po
uka glasbene teorije obiskovalo še 
pouk klavirja (26), harmonike (14) in 
violine (11). Šoli sta bili najprej dode
ljeni dve učilnici v Marijinem domu v 
Šturjah. 9. februarja 1949 seje pouk 
preselil v prenovljen Šaplov hotel, 
kjer ga še danes obiskuje 415 otrok.

Učiteljski zbor so leta 1949 sestav
ljali trije učitelji: Ljudmila Kalin, prva 
ravnateljica šole, je poučevala klavir, 
solopetje in teorijo, Angel Trojer vio
lino in teorijo ter Bojana Ferjančič, ki 
je poleg administrativnih del pouče
vala tudi klavir in harmoniko.

6. decembra si je šola s sklepom 
okrožnega sodišča v Kopru nade
la ime po primorskem glasbeniku 
Vinku Vodopivcu.

Praznovanje smo začeli 6. februar
ja v Dvorani prve slovenske vlade s 
predstavitvijo zbornika ob 60-letnici 
glasbene šole, v katerem smo se osre
dotočili predvsem na delovanje šole v 
zadnjem desetletju.

Ker pa letos mineva tudi 130 let od 
rojstva skladatelja Vinka Vodopivca, 
smo del zbornika namenili tudi nje
govemu življenju in delu. Ob predsta
vitvi zbornika smo tako organizirali 
kratek simpozij o pomenu skladatelja 
za Primorsko in Primorce, ki sta ga s 
predavanjem oblikovala Tomaž Pavšič 
in Ivan Florjane. Večer je s koncer
tom zaključil PAZ Vinko Vodopivec 
pod vodstvom Primoža Malavašiča. 
Praznovanje smo nadaljevali 22. fe
bruarja na dvorcu Zemono s slavnost
nim koncertom učencev.

Med vsemi dogodki, namenjenimi 
praznovanju 60. rojstnega dne (na
slednji bo 6. junija, ko si boste lahko 
ogledali in prisluhnili glasbeni prav
ljici Kdo je napravil Vidku srajčico) 
pa smo nadaljevali z uglaševanjem 
strun, iskanjem pravilnih not in toč
nih tonov.

Harmonikaš Patrik Šavli, kitarist
ki Anja Čebron in Kristina Birsa, 
trobentačica Eva Bras in trobentač 
Anej Babič so uspešno nastopili na 
37. tekmovanju mladih glasbenikov 
Slovenije. Klarinetist Aljaž Kalin 
Kante se je udeležil Mednarodnega 
tekmovanja klarinetistov v Krškem, 
kjer je zasedel 1. mesto. Šolski pihal
ni in godalni orkester sta sodelovala 
na revijah v Trbovljah in Radovljici.

5. aprila je šola na široko odprla 
vrata obiskovalcem, ki so najprej pri
sluhnili nastopu učencev in učiteljev, 
ki so jim predstavili violo, violonče
lo, kontrabas, saksofon, rog, tubo in

tolkala. Obisk so nadaljevali v učil
nicah, kjer so lahko vse instrumente 
prijeli v roke in nanje zaigrali. Veseli 
smo bili velikega obiska, zanimanja 
in radovednih vprašanj. Razpis za 
vpis v novo šolsko leto bo objavljen 
5. maja v medijih, na šolski oglasni 
deski in na naši spletni strani (www. 
gsajdovscina.net).

Ob tej priložnosti bi se radi zahvali
li učencem, njihovim staršem, občini 
Ajdovščina in Vipava ter vsem, ki ste 
v vseh teh letih oblikovali in bogatili 
delo naše in vaše šole.

In naše želje za nadalnjih 60 let?
Predvsem si želimo dobrih pogojev 

za uspešno delo.
Naša Bradavičarka (tako smo jo po

imenovali kar po čarovniški šoli, ki jo 
je obiskoval Harry Potter, v kateri ču
dežno rastejo nova stopnišča in učil
nice) poka po šivih. Želimo si šolsko 
dvorano, v kateri ne bodo obiskovalci 
nastopajočim sedeli v naročju, ampak 
sproščeno prisluhnili glasbi.

Veselimo se sodelovanja z vsemi, ki 
imate radi glasbo in razumete njeno 
veliko sporočilno vrednost, ki jo naj
lepše ponazarjajo besede Ljudmile 
Kalin, prve ravnateljice šole: Glasba 
ni samo umetnost, je moč, je tolažba 
in upanje. Je več kot pol življenja, tudi 
življenje celo.

Sonja Kodrič

V naravo z glavo
Učenke in učenci 2. razredov OS Danila Lokarja so se od 26. 
do 28. marca 2008 udeležili tridnevnega delovnega tabora v 
Kočevju. Dejavnosti na taboru so potekale že po prej dogovorje
nem načrtu, ki so ga pripravile učiteljice in mentorji na taboru.

v
r7e prvi dan, takoj po nastanitvi in 
Z-/kosilu, so otroci veslali po reki 
Rinži. Ugotovili so, da je veslanje kar 
zahteven šport. Med čakanjem na čoln 
so se kepali in naredili nekaj sneženih 
mož. Ogledali so si še film o kočev
skih zvereh. Po večerji so imeli kviz 
Male sive celice, kjer so pokazali svoje 
znanje o naravi. Naslednje dopoldne so 
si ogledali Kočevje, Rudniško jezero, 
stoletno vilo Sajovic in cerkev, zidano 
iz kraškega kamna.. Popoldne so si 
ogledali Medvedjo jamo. V tej jami so

tudi kapniki. Zvečer so imeli zabavo s 
plesom..V petek so streljali z loki in z 
njimi tudi tekmovali. Po kosilu so po
spravili svoje stvari in se z avtobusom 
odpeljali nazaj proti Ajdovščini.

Preživeli so tri zanimive in poučne 
dni. Zvedeli so veliko novega in se 
marsikaj tudi naučili. Bilo je lepo in 
vemo, da bodo radi obujali spomine na 
Kočevje in Dom Jurček, še posebej pa 
na prijazne mentorje in izvrstne kuha
rice.

Katja Gortnar, Katja Rijavec

—1 ‘S’”

Gorazd Repše s.p.

Ponudba:
bograč, krače, svinjska ribica s panceto in česnom, divjačinske jedi, 
različne mesne in zelenjavne posebnosti in še mnogo, mnogo več,. 

Vina: Cigoj, Agroind, Marc, Ronk, Guerila in še več...
Info: 05 3668610,041622 514, repse.gorazd@siol;net

Urnik: Sreda in Četrtek zaprto, Pon., Tor., Petek, Sobota od 12. do 22., Nedelja od 10.30 do 22.

Dijakinja 4.č razreda Srednje šole Veno Pilon Ajdovščina, pisateljica, o svojem izjemnem dosežku, knjigi

Stel la Kos - Laži o lepoti
Kot dijakinja srednje šole Veno Pilon v Ajdovščini sem se na povabilo profesorice slovenščine Brigite Slejko udeležila literarnega natečaja založbe Smar- team z na
slovom »Z domišljijo na potep 2007/08«.

T3 azpisano je bilo več tem, jaz 
X\.pa sem si izbrala temo nasilja. 
Odločila sem se, da napišem knjigo o 
modernem nasilju, s čimer sem misli
la predvsem na psihično nasilje.

Moje besedilo je bilo nagrajeno z 
drugim mestom in s tem tudi z izdajo 
lastne knjige pri založbi.

Tematika mojega besedila je nasilje 
nad mladimi dekleti. Danes družba 
od najstnic zahteva popoln videz, vit
ko telo, uspeh v šoli... Kapitalistični 
svet predstavlja lažne ideale lepote. 
Za vzor mladim dekletom postavlja 
koščene manekenke in igralke na 
modnih pistah, od katerih modni kre- 
atorji zahtevajo vzdrževanje preniz
ke telesne teže in otroškega videza, 
s čimer se jih okoristijo le za kratek 
čas, ko so »uporabne«, nato pa jih od
pustijo. Ogromno mladih manekenk 
ima uničeno zdravje zaradi anorek
sije, bulimije ali drugih motenj hra

njenja. Po kratki karieri, se počutijo 
nesrečne in zavržene od sveta.

Pred začetkom pisanja besedila sem 
se pogovarjala z mnogimi dekleti - 
žrtvami takega nasilja. Pripovedovale 
so mi o svojem trpljenju, o tem, da so 
mislile, da bodo, če bodo suhe, posta
le srečne in zaželene v družbi ter da 
bo tudi njim uspelo v svetu mode. A 
so se zmotile. S hujšanjem niso po
stale srečne in niti ne lepe. Vse bolj 
so trpele in večina jih je pristala na 
bolnišničnem oddelku zaradi motenj 
hranjenja. Ko sem gledala njihove 
obraze, sem v njih videla neizmerno 
željo in potrebo po lepoti, ki so jo na 
žalost iskale v napačni smeri. Hotele 
so biti take, kot modeli in manekenke 
na televiziji ali internetu, katerih sli
ke so pogostokrat zelo retuširane in 
jih strokovnjaki »popravijo« preden 
jih objavijo. Spomnim se pripovedi 
mlade manekenke, ki je dejala, da bi 
rada izgledala tako, kot prikazuje nje
na slika v modni reviji.

Tako lahko izvemo, da noben člo
vek ni popoln, vsak je edinstven na 
svoj način. Ta mlada dekleta se niso 
zavedala, da je lepo tisto telo, ki je 
zdravo.

Ob branju različne strokovne lite
rature in pripovedi deklet sem ob
likovala zgodbo o dekletu, ki zaradi

pritiskov družbe, kako naj zgleda, 
nerazumevanja družine, težav v šoli, 
zboli za anoreksijo. Izgubi vero v 
življenje in misli, da bo srečna, če bo 
bolj suha, dajo bo fant bolj ljubil, da 
bo uspela v svetu mode in si s tem pri
dobila položaj v družbi.

A se zmoti, zelo zmoti.....
Nagrajeno knjigo mi je izdala zalo

žba Smar-team in za nakup bo kmalu 
na voljo tudi na spletni strani www. 
med.over.net.

Moj namen je, boriti se proti lažnim 
idealom lepote, ki se pojavljajo v so
dobni družbi. Spodaj je objavljen tudi 
del spremne besede, ki je zapisana v 
knjigi.

Za širšo javnost se kot avtorica be
sedila podpisujem Stella Kos.

V spremni besedi sem zapisala:
S to knjigo želim povedati vsem in 

vsaki, da je edinstvena na tem sve
tu, lepa in neponovljiva, čudež nara
ve. Življenje je lepo in dragoceno in 
vredne ste tega, da ste srečne. Nihče 
ni vreden manj od drugih, nihče ni 
smet, s katerim bi se pometalo. Vsaka 
ženska je enkratna, četudi misli o 
sebi, daje grda, debela ...

Dekleta, še posebej v obdobju odra
ščanja, pogostokrat izkrivljeno popa
čeno gledajo nase. Marsikatera misli, 
da bo lepša če bo shujšala, da bo bolj

privlačna, srečna, ..., a to je velika 
zmota, kajti ob izgubi teže kvečjemu 
še bolj trpi in njena stiska postaja vse 
večja, kar postopoma vodi tudi v de
presijo.

Stradanje ni nikoli in tudi nikoli ne 
bo rešilo ničesar, predvsem pa ne te
žav, kvečjemu jih bo še poglobilo in 
pot nazaj, pot do normalnega stanja 
bo vse težja.

Kadar pride do motenj hranjenja, je 
pomembno, da ves čas zdravljenja de
kletu ob strani stoji družina, da ji po
maga do ozdravitve, da ji daje vedeti, 
dajo imajo radi takšno, kakršnaje, in 
da z boleznijo ne bo rešila težav. Ko 
bo premagala strah pred debelostjo in

popečen pogled na svoje telo, bo sreč
na in svobodna, kajti spoznala bo, da 
je resnično vredno živeti le za vred
note, ki so skrite v nas.

Pripis mentorice:
Naši dijaki in dijakinje se ob vsem 

šolskem delu ukvarjajo še z marsi
čim, pisateljevanje pa seveda zahteva 
veliko truda in tudi prostega časa, 
zato smo na šoli še toliko bolj ponos
ni in veseli uspeha naše dijakinje iz 4. 
letnika Predšolske vzgoje.

Upamo in želimo, da bo pisateljsko 
pero obdržala v roki in bomo sledili 
njenim uspehom na literarnem po
dročju, pa tudi v študijskem in oseb
nem življenju. Brigita Slejko

vsi 4 M • prevozi majhnih zbirnih in kamionskih pošiljk 

Maga po vsej Evropi

* prevzem po&ijk v Evropi in dostava na vaš naslov

IZVOZ - UVOZ - TRANSPORT d.o.o.

ET- “1 |■O
www.antoni.ai

• zbimo skladišče
• carinsko skladišče

• špedicija - uvozno In Izvozno carinjenje

• prevoz hitrih pošiljk po Evropi

POSEBEJ SPECIALIZIRANI: 
ŠPANIJA • FRANCIJA* * ITALUA 

DRŽAVE BIVŠE JUGOSLAVIJE
d.o.o. Ajdovščina

Vipavska c. 6 A, 5270 Ajdovščina,SLOVENUA 
Tel.: 00 386 (O) 5 36 58 500, antoni@siol.net



10 vetrišče/ na gori
Spomladanske 
prireditve na 
Gori
Tudi letošnjo pomlad člani Turističnega društva Okno ne počiva
jo. Konec marca so organizirali namiznoteniški turnir, ki so se ga 
udeležili mladi z Gore. Prvo mesto je zasedel Sandi Furlan, na 
drugem mestu je pristal Matjaž Vidmar, na tretjo stopničko pa je 
stopil Miran Bolčina.

A pril so začeli v kulturnem duhu in 
zVv dvorani na Otlici gostili literata 
Bojana Bizjaka - Zakawskega, ki iz
haja z Gore. Predstavil se je s svojimi 
proznimi in pesniškimi deli, večer pa 
so popestrili mladi domači glasbeni
ki in bralke. Petindvajsetega aprila se 
je na domačem odru prestavil pevski 
zbor študentov ruščine na Filozofski 
fakulteti Sinji orel z ruskimi pesmi
mi. Šestindvajsetega aprila pa so čla
ni društva v sodelovanju s krajevno 
skupnostjo organizirali čistilno akcijo 
Očistimo Gorg.

V maju pripravljajo tradicionalni 
Pohod po Angelski Gori. Tokrat se bo 
pohod odvijal 11. maja s pričetkom in 
zaključkom pred zadružnim domom na

Otlici. Sprehodili se bomo po označeni 
poti s postanki na zanimivejših mestih. 
Med potjo bodo člani Turističnega 
društva Okno poskrbeli za okrepčilo, 
na koncu pa tudi za lačne želodčke. 
Predvidoma bodo pohodniki prišli na 
cilj okrog poldne.

24. maja pa se bo občinstvu pred
stavila pesnica s Predmeje Lojzka 
Bratina, s svojo prvo pesniško zbirko. 
Predstavitev se bo odvijala na otliškem 
odru s pričetkom ob osmih zvečer.

Na obe majski prireditvi ste vljudno 
vabljeni vsi, ki bi želeli Goro doživeti v 
živo. Vabljeni ste tudi, da obiščete našo 
spletno stran www.td-okno.si, na kate
ri boste dobili podrobnejše informacije 
o delovanju društva. Danijela Likar

Velika pridobitev za tabornike iz Roda Mladi bori. Goro in Ajdovščino...

Taborniški dom na Kovku
Kar nekaj časa smo vas, bralce Latnika, obveščali o tem, kako napredujejo obnovitvena dela na 
stari šoli na Kovku nad Ajdovščino. V soboto, 19.4. smo dom po štirih letih obnove uradno odprli 
in vanj ponosno povabili vse ljubitelje narave.

TV' islo aprilsko vreme v soboto do- 
X\_poldan ni pokvarilo vzdušja pred 
zunaj rumenim, znotraj pa mavričnim 
taborniškim domom, ki se lahko po
hvali z marsičem... najprej s čudovito 
okolico, lego tik ob gozdu, v neokr
njeni naravi Gore. Po popolni prenovi 
lahko taborniški dom sprejme do 60 
oseb, v pritličju je opremljena kuhinja 
z jedilnico in velika učilnica za najraz
ličnejše dejavnosti. Poleg sanitarij in 
tušev sta v nadstropju še dve spalnici 
s skupnimi ležišči in manjši apartma 
za štiri osebe. Velika zgodba pa je tudi 
sama obnova doma, prostovoljno delo 
in vizija ki nas je gnala preko marsi
katere ovire.

Več kot sto delavnih rok in več kot tri 
tisoč prostovoljnih delovnih ur, vam le 
malo pove o veličini projekta, ki smo 
se ga udarniško začeli leta 2003 pod 
budnim nadzorom starešine Blaža 
Pračka. Največja akcija v zgodovini 
ajdovskih tabornikov je povezala ge
neracije mladih in starih. Pri štiriletni 
obnovi je vsega skupaj sodelovalo pre

ko 60 prostovoljcev, največje delo pa 
je opravila skupinica približno dese
tih starejših članov društva z Blažem 
Pračkom in Rudijem Kranjcem na 
čelu. Neprecenljiva je bila tudi pomoč 
staršev naših članov ter vodnikov in 
vodnic. Vodstvo občine Ajdovščina 
nas je pri prenovi vseskozi podpiralo, 
vendar zagotovljena občinska sred
stva, kljub prizadevanjem niso za
doščala, tako so se našim prošnjam 
odzvala nekatera ajdovska podjetja, 
obrtniki in posamezni mojstri.

Preprosta želja po prenovi taborni
škega doma je prerasla v dober zgled 
vzgoje mladih v duhu marljivosti, od
govornosti in spoštovanja do narave.

Delovna akcija nepričakovanih raz
sežnosti z veliko dobre volje, je v so
boto končno doživela svoj epilog, ko 
smo na slovesnosti hiši podarili tudi 
pravo taborniško ime. Poimenovali 
smo jo »praprot«, kot je bilo ime ene

mu izmed prvih taborniških vodov v 
Ajdovščini. Namesto simboličnega 
rezanja traku smo razvezali vozel in 
tako odprli vrata prijateljem narave in 
taborništva. Razveselili smo se prav 
vsakega obiskovalca in teh seje, kljub 
deževnemu vremenu, pod štabnimi 
šotori stiskalo kar veliko. Ponosni na 
svoje delo upamo, da bo taborniški 
dom zaživel in bo v lepoti same hiše 
in prelepe narave uživalo čim več 
mladih, saj je dom namenjen prav 
ajdovskim društvom, ki se ukvarjajo 
z vzgojo mladih. Dobrodošli pa so 
seveda prav vsi. Na tem mestu se še 
enkrat zahvaljujemo vsem, ki ste znali 
prisluhniti našim zamislim in nam jih 
pomagali uresničiti.. Upamo, da smo 
tudi mi izpolnili vaša pričakovanja 
in upamo, da bo prenovljena stavba 
na robu gozda izpolnila pričakovanja 
vseh, ki jo bodo obiskali.

RMB

VetnščelL
lasti je še kako odvisna od vitalnosti 
izvajalcev zakonodaje. In represivni 
organi so kajpak tisti člen, ki more in 
zmore uresničiti gladko izvajnje za
konodaje, za kar seveda so tudi uspo
sobljeni in plačani, kako in koliko, to 
je pa seveda posebna debata. Novi 
zakonodajni izmisleki na področju 
prometne ureditve imajo kajpak svoj 
namen in pomen. Visoke denarne 
kazni naj bi državljane disciplinirale 
... hm. Katere? Tiste, povsem običaj
ne, ki so že tako pod stresom in na 
nekem eksistenčnem robu, da včasih 
kar pozabijo, da se jim lahko pripre
ti še kaj hujšega kot je izguba službe 
in premajhni osebni dohodki, da bi 
si lahko omislili primerno življenj
sko raven. Poslanci, ki sprejemajo 
take zakone, seveda dobro vedo, da 
so te korekcije namenjene povprečni 
množici, ki s svojimi davki vzdržuje 
tudi represivne organe. No, to je ne
kako tako, kot če bi si človek kupil 
palico in nekoga še plačal za to, da 
ga tepe. Ampak če smo konstitut re
alne pravne države, potlej se moramo 
zavedati, da je tudi represivni organ 
neka nuja, ki koristi k ohranitvi rela
tivne pravne ureditve. Se pa zgodi, 
daje v nekaterih primerih represivni 
organ zgolj nek inkasant dodatnega 
financiranja države. In potem se na
vadni ljudje hudujemo nad policisti,

ki pravzaprav opravljajo samo neko, nad reveži, kar seveda ni res in ne 
ne preveč priljubljeno delo, nema- sme biti resv če smo resna pravno za- 
lokrat hudo stresno, pa prav zato snovana država, ki pa ima še otroške 
podcenjeno. Potlej se pojavijo ne- bolezni pravne demokratizacije vseh 
strpnosti, ki so plod obojestranske- državniških subjektov, 
ga nezadovoljstva, tako med kršilci Šibkost zakonodaje, ki ureja re- 
zakona, kot policisti. Psihologizmi presivnost na cestah, je zelo očitna,
teh nejevoljnosti so pač plod realne- saj postavlja plačilne kategorije tako
ga stanja neke družbe in nekega so- nerodno in kar počez, da je očiten
cialnega statusa vseh akterjev. In kaj namen države, da hoče na tak na
bode v resnici prinesle večje globe čin nabrati dodatna sredstva. Tu je
za prekrškarje. V prvi fazi bržkone srž problema, tu. Politično kreiranje
več denarja državi in še večji odpor zakonov je od nekdaj utečena praksa
do izvajalcev prekršovne zakono- demokratičnih kultur. In ker se bliža-
daje. Kajpak bodo kršili samo tisti, jo volitve, so politične elite zaposlene
ki so k temu nagnjeni, nekateri celo s strateškim načrtovanjem zavzetja
prisiljeni, ker so pač eksistenčno od- oblasti in jim je malo mar za obrob-
visniodmigrativnosti, tapanivedno ne zakonodaje, tudi take, ki urejajo
zagotovljena z javnimi prevoznimi cestni promet. Ne vem kdaj in ka-
sredstvi. Pa smo tam, kajne. Navadni tera politična vladajoča garnitura, se
ljudje, teh je na cestah največ, bodo bo resno lotila zakonodaje, ki ureja
tako spet na voljo državi, da od njih cestni promet, saj je to področje, ki
pobere to, kar od posestnikov pro- ima velik družbeni pomen. Ceste so
fitnih viškov ne more, noče ali pa ne žile organizma, ki se mu reče država,
zna. Nemalokrat slišim govoriti ljudi, Kako pomembne so ceste, so vedele
kako se hudujejo nad policisti, ki da si vse velike civilizacije od Inkov, pa do
ne upajo ustavljati tistih v limuzinah Rimljanov, le ti so tudi prvi sestavili
in tistih na hitrih motorjih. Bržkone prve zakone, ki so urejali obnašanje
je to pretirano negativno gledanje na cestah; današnje moderne demo
na delo policije, resnica pa je nekje kratične oblasti pa sprejemajo takš-
vmes, kajti pri sedanjem stanju poli- no zakonodajo zelo površno, misleč,
cijskih struktur je njihov obseg dela da je to nekaj nepomembnega. Pa
prejkone prevelik, zato pač delujejo še kako pomembno je to področje,
tam, kjer so lahko učinkoviti. Res Samo število mrtvih na cestah je
pa je, da nove tehnologije omogoča- dovoljšen podatek, da bi se veljalo
jo tudi povsem adekvatno beleženje s to zakonodajo resneje ukvarjati in
vseh udeležencev v prometu, kako ne da se določa samo višina glob, ki
in kaj odločajo sodni organi, to je pa v praksi nimajo dolgoročne efektiv-
spet druga zgodba. Ljudski glas pač nosti - to so pokazale raziskave v 
poreče, da se policisti izživljajo samo nekaterih evropskih državah. In ne-

Pomladne sape so potegnile in s 
seboj pripeljale tudi precej moče, ki 
ustvarja rahlo nejevolnost, ampak po
tem, saj pravijo, da po vsakem dežju 
posije sonce, menda res. Cikli narave 
so od nekdaj hudo nepredvidljivi in 
morda prav zato tako zanimivi, cikli 
družbe pa ...

Naša novodobna državnost se poča
si levi v neko povsem solidno demo
kratično tvarino, ki pa ima še mnoga 
področja dokaj nedorečena in pre
puščena svojevrstni pravno upravni 
interpretiranosti. Skrbniki zako
nodajne izvajanosti so seveda tisti 
vmesni člen med zakonoizmišljevalci 
in zakonodajalci, navadni ljudje pa so 
samo preizkusni material za zakono
dajno mašinerijo. Vitalnost neke ob-

nazadnje je promet kot tak, kar mo
čan steber državnega financiranja( 
trošarina, cestne takse ...), že zato bi 
se moralo tej zakonodaji posvetit več 
parlamentarnih razprav, žal pa so pri 
nas v modi drugačna politična pre
rekanja. Zrelost demokracije se bo 
pokazala takrat, ko bomo zasnovali 
takšno zakonodajo, ki bo usposoblje
nim represivnim organom omogočila 
pravično delovanje.

Maj in prvi maj bost nam navad- 
nežem prinesla svetlobo upanja. Le 
vkup le vkup uboga raja, ki ti država 
nagaja, se ti službeno mesto maje, 
davki so visoki in globe joj pre joj, le 
vkup le vkup, uboga rja, ki si v zdru
ženi Evropi le profitna postavka, zato 
pa le še naj bo kakšna stavka, pa do 
šanka, kozarček v roke in pozabi, da 
bo jutri spet jutri, da nikdar ni bilo 
drugače, a če tako hočeš, bodo višje 
plače pa standard in še več pogače le 
vkup, le vkup uboga raja, ki si usodo 
si prigarala, se za bedno preživetje 
prodala, a če boš se vkup resnično 
dala, boš lahko vsakršni oblasti po
kazala, kako trda pest je garača, ki 
ni mu dovolj ta bedna plača, ki drugi 
mu profit požrejo, pa ne vejo, da brez 
njih ni potrošnje ni dobička, joj, kje 
so časi, ko si komaj čakal na prvega 
fička. Le vkup, le vkup uboga raja, da 
skupaj gremo do naslednjega maja, 
do naslednje revolucije, ki bo prines
la sadove nove evolucije, ko bo profit 
spet tudi naš, joj koliko nas čaka še 
nepopitih flaš.

Vesele prvomajske vam želi 
Zakawsky ex mopedist.
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CENTER FAMA VIPAVA

30. APRILA
10% PRAZNIČNI POPUST 
ZA NAKUP NAD 40 eur

1. MAJA PRAZNUJEMO 
2. MAJA od 7.30 de 13.00

star nails studio
Marjana Dautovic Lukenic

J w *

s # *■

NOVA PONUDBA V CENTRU FAMA - UMETNI NOHTI, MANIKURA

K Mercator
agrooprema

Goriška cesta 13, Vipava tel.: 05 36 44 868
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MINERALNA GNOJILA 
SKROriVk ZA VINSKA TRTO 
SEMENSKA KORUZA
KOSILNICE BCS
MULCERJI BERTI IN INO BREZICE
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MOŽNOST PLAČILA Z MERCATOR PIKA KARTICO 
TUDI NA 12 OBROKOV BREZ OBRESTI
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VSELEJ TU. 
VSELEJ TAM.

"tiT

NISSAN NOTE. S 5-LETNO GARANCIJO ŽE ZA 12.040 EUR.

Izbrani materiali za vse vrste gradenj

www.toyota.si

Toyota Variš R'n'B uRBani stil
Lepo je biti poseben. Toyota Variš R'n'B vam omogoča, da svojo 
(p)osebnost izrazite že na prvi pogled. Lita platišča, klimatska 
naprava, električni paket, ABS, servovolan, 4 varnostne blazine 
in CD-radio so samo nekateri elementi iz bogate opreme R'n'B, 
s katerimi boste poudarili vašo edinstveno osebnost, Toyota Variš

R'n'B+ pa vam bo pripeljala še več osebnega stila in varnosti s 
kolensko zračno blazino, stranskima zračnima zavesama, meglenkami 
in usnjenim volanom z gumbi za upravljanje MP3-avdionaprave. 
Zapeljite se v urbanem ritmu R'n'B-ja s posebno bogato opremo po 
posebni ceni.

TODAV TOMORROVV TOVOTA

Avto Select Industrijska cesta 9, Kromberk, 5000 Nova Gorica, tel. 05/330 60 70

Ljubljana, Peruzzijeva 165, T: 01 / 2800 770 • Škofljica, Žagarska Ul. 11, T: 01 / 3603 872 • Železokrivnica, 
T: 01 / 3603 845 • Salon keramike, T: 01 / 3603 856 • Sežana, Partizanska 71, T: 05 / 7313 480 • Ajdovščina, 
Goriška c 72, T: 05 / 3671 420 • Ig, Gasilska ul. 10, T: 01 / 2800 776 • Anhovo, Vojkova 1, T: 05 / 3350 470 
Pesnica pri Mariboru, Pesnica 37, T: 02/ 7295 430, • Kozina, Istrska 13, T: 05 / 6892 490 • Brežice, Cesta bratov 
Milavcev 42, T; 07/49 95 400 • www.terra-rb.si

Ujemite trenutek sladke sreče | % 
z dobrotami Leone

Cenjene stranke obveščamo, da bo z majem 2008 
tovarniška trgovina Leone pričela delovanje po

PODALJŠANEM POLETNEM URNIKU.

Pričakujemo vas vsak dan:
od ponedeljka do petka 

med 08:00 in 19:00 
ob sobotah med 
08:00 in 12:00

Incom d.o.o.
Tovarniška cesta 6a Nudimo vam:
5270 Ajdovščina - Slovenija • bogato izbiro družinskih in kosovnih sladoledov Leone, 
Tel: +386 5 364 3900 • nove zamrznjene sladice s kremo Leone Desserts
E-mail: infb@leone.si • in obilico dodatnega zamrznjenega programa 
www.incom.si (sadje, zelenjava, ribe, predvzhajani rogljički...)
www.ieone.si • ter neverjetne AKCIJSKE CENE!
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V BURJI ROJENA,

S TRADICIJO OPLEMENITENA.
Elegantna vrhunska vina ventus in lanthieri iz kleti Vipava 1894.

izarstvo
orjanc POOBLAŠČENI PRODAJALEC 

STAVBNEGA POHIŠTVA
Goriška cesta 56, Ajdovščina, Tel.: 05 368 93 08, GSM: 051 345 383

URNIK: Pon. - pet. 8.00 - 12.00 in 13.00 -17.00

O
-»o
<h 
0 <
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(L (L
N«

KUJ 60>%
lesnin Rožna dolina: pon. - petek od 9. do 20. ure

sobota 8. do 17. ure 
Kromberk: pon. - petek od 9. do 20. ure

sobota od 9. do 17 ure



šport vipava
Finale SKL Finalni turnir za starejše deklice

Vipava : Grosuplje 45 : 42
USPELI SMO! OSVOJILI SMO NASLOV PRVAKA ŠKL! Tekma je bila super. Pravi finale. Dve enako
vredni ekipi, tesen rezultat, borba za vsako žogo, želja po uspehu, enake možnosti obeh ekip za 
končno zmago. V ljubljanski Hali Tivoli, v četrtek, 17. aprila.

Stojijo: Vid Čermelj, Aleks Kuzmin, Matej Hladnik, Tadej Sluga, Robert Krasna (koordinator), Gregor Božič (trener 
dečkov), Urban Šček, Rok Smrekar, Andreja Likar Ivanov (trenerka deklic); 

Klečijo: Živa Lesar, Vesna Kovač, Ana Ferjančič, Nika Uršič, Janja Ukmar, Petra Premrl, Tanita Tomažič, Metka 
Kobal, Adrijana Marc, Tine Novak, Amela Kurtič, Hana Kovač, Timi Semenič, Jan Jež, Blaž Vidrih

T^Veklcta obeh ekip so začela tek- 
mo zelo živčno. Povedle so 

Grosupeljčanke. Po nekaj neuspeš
nih napadih na obeh straneh je Petra 
Premrl dosegla prvi vipavski koš v 
finalu in izenačila izid na 2:2. Kljub 
temu so imele nasprotnice rahlo po
budo in ves čas vodile. Naša dekleta 
so naredila veliko napak, ki so bile 
posledica nervoze in velikega pritiska 
finalne tekme. Grosupeljčanke so to 
izkoristile in povedle za 6 točk, več od 
tega pa jim zaradi izredne borbenosti 
in srčnosti naših deklet ni uspelo.

V drugi četrtini so bili na vrsti fantje. 
Enaka slika kot pri dekletih. Nervoza 
je opravila svoje in napake na obeh 
straneh so se kar vrstile. Tri minute 
ni bilo doseženega koša. Potem pa se 
je začelo. Naši fantje so premagali 
tremo in hitro ujeli nasprotnike. Timi 
Semenič s 6 točkami in Tadej Sluga s 
trojko sta hitro vzpostavila rezultat

sko ravnotežje. Ostali so jima dobro 
sledili in predvsem v obrambi dali 
vse od sebe. Nasprotnikom so dovolili 
doseči le 9 točk in rezultat po prvem 
polčasu je bil 20:21 za Grosuplje.

Pred začetkom tretje četrtine je bilo 
jasno, da bo ekipa, kiji bo uspelo do
seči prednost, imela velike možnosti 
za zmago. In vipavke so se izkazale 
- Ana, Petra, Hana, Nika, Vesna in 
Tanita so z brezkompromisno borbo 
ter enostavnimi in domiselnimi akci
jami proti agresivnim nasprotnicam 
povedle in uspele prednost zadržati 
do konca četrtine. Rezultat je bil 33 
:30 za Vipavo - s psihološkega vidika 
velika prednost.

V zadnji četrtini pa ni šlo vse po 
naših načrtih. Preveč nepotrebnih 
napak in zgrešenih metov so igralci 
iz Grosupelj izkoristili in povedli. 
Prednost je iz minute v minuto naraš
čala in 40 sekund pred koncem je bilo

37:42 za OŠ L. Adamiča iz Grosupelj. 
Timi in Jan sta bila na klopi s petimi 
osebnimi napakami. Aleks, Urban, 
Matej, Tadej in Rok so se zelo bo
rili, toda ni in ni šlo. Za mnoge je 
bila tekma že odločena. Takrat pa je 
Tadej dosegel že svojo tretjo trojko in 
znižal zaostanek na samo dve točki. 
Grosupeljčani so zadnji napad zgre
šili in 20 sekund pred koncem je bila 
žoga ponovno pri Tadeju. Zavodil 
je preko sredine igrišča, prišel do 
trojke, se ustavil in vrgel na koš... 
ZADETEK! 12 sekund pred koncem 
tekme je bil rezultat 43:42 za Vipavo. 
Grosupeljčani so oddrveli v zadnji 
napad, ki ga je z osebno napako pa
metno ustavil Urban Šček. Najboljši 
košarkar in kapetan Grosuplja, Miha 
Oblak, je imel na voljo dva prosta 
meta, ki sta odločala o zmagoval
cu. Oba je zgrešil. Na drugi strani 
je Tadej po taktični osebni napaki 
Grosupeljčanov hladnokrvno zadel 
oba prosta meta in postavil končni 
rezultat - 45 : 42 za OŠ Draga Bajca 
Vipava.

Slavje je bilo nepopisno! 
Zmagovalno rajanje in objemanje po 
koncu tekme, veselje in solze sreče 
na obrazih naših igralk, igralcev, tre
nerjev, vodstva in navijačev, bo vsem 
ostalo v večnem spominu.

Seveda vsega tega ne bi bilo brez 
podpore več kot 200 naših navija
čev, učenk, učencev in učiteljev naše 
šole, staršev, sorodnikov in prijate
ljev igralk in igralcev. Tudi zaradi 
njih so naše igralke in igralci poka
zali s kakšnim srcem se igra finale, 
kako se bori za vsako žogo, kako se 
spodbuja soigralce in kako postaneš 
ŠAMPION. Ivan Ivanov

13. Vipavski tek
Tekaško društvo Burja Vipava je v soboto na športno igrišče privabilo natanko 300 tekačev, ki so 
se udeležili 13. vipavskega teka.

O štartom ob 14. uri seje na 9,5 km 
O dolgo traso podalo 147 članov in 
članic, ki so se pomerili po poljskih 
poteh med okoliškimi vinogradi pro
ti Vrhpolju in Dupljam in nazaj na 
športno igrišče.

Med zmagovalce vipavskih tekov se 
je tokrat s časom 32'31" vpisal mladi 
Tine Torkar iz ŠD Nanos Podnanos. 
Drugo mesto v absolutni konku
renci je pripadlo Kraškemu tekaču

Igorju Lešniku, na tretje mesto pa se 
je uvrstil prav tako član ŠD Nanos 
Podnanos Marko Tratnik.

Pri nežnejšem spolu je zmago slavi
la Tržačanka Valentina Bonnani, pred 
članico AD Posočje Vanjo Krapež in 
tretje uvrščeno Aleksandro Fortin, ki 
teče za ŠD Hit in ŠD Nanos.

Starti šolske mladine so se po kate
gorijah začeli ob 16.uri. Proge so bile 
za mladino dolge od 300m do 1,7 km.

Malo jim je ponagajala vipavska bur- 
ja, kije začela pihati, a so seji mladi 
tekači prav pogumno upirali.

Na koncu tekmovanja seje prav med 
vse člane izžrebalo lepe praktične na
grade, s katerimi so tekači zadovoljni 
odhajali domov.

TD Burja Vipava se iskreno zahva
ljuje vsem, ki ste podarili nagrade in 
nam tako pomagali, da je prireditev 
še enkrat več uspela. Valentina

Košarka -
pionirski festival
V torek 1.aprila je na OS Draga Bajca v Vipavi potekal finalni 
turnir za starejše deklice. Na turnir so se poleg domačink uvrstile 
še ekipe OS Šmarje pri Jelšah, OŠ Louisa Adamiča Grosuplje in 
OŠ I. Murska Sobota.

T)red polnimi tribunami se je igrala vrhunska košarka, izstopale pa so 
JT Grosupeljčanke. Vipavke so pokazale odlično igro in borbo in se zaslu
ženo uvrstile v finale. Tam pa se je poznala neizkušenost in dejstvo, da so v 
vipavski ekipi le tri igralke letnika 1993 vse ostale pa so mlajše. Kljub temu je 
2. mesto v državi izjemen uspeh.

Rezultati: Polfinale:
OŠ DRAGA BAJCA VIPAVA : OŠ ŠMARJE PRI JELŠAH 51 : 47 
OŠ LOUISA ADAMIČA GROSUPLJE : OŠ L MURSKA SOBOTA 80 : 27 
Za 3. mesto:
OŠ ŠMARJE PRI JELŠAH : OŠ L MURSKA SOBOTA 65 : 25 
Za 1. mesto:
OŠ DRAGA BAJCA VIPAVA : OŠ L. ADAMIČA GROSUPLJE 33 : 54 
Končni vrstni red:
OŠ LOUISA ADAMIČA GROSUPLJE 
OŠ DRAGA BAJCA VIPAVA 
OŠ ŠMARJE PRI JELŠAH 
OŠ I. MURSKA SOBOTA
Za najboljšo igralka turnirja je bila proglašena NINA ČEFERIN iz Grosuplja, 

najboljša strelka pa je bila Vipavka ANA FERJANČIČ . Najboljša peterka tur
nirja sestavljajo ALJA SAMEC (OŠ I. Murska Sobota), TATJANA RAJNIŠ 
(OŠ Šmarje pri Jelšah), ANA FERJANČIČ (OŠ Draga Bajca Vipava), ANITA 
KASTELIC (OŠ L. Adamiča Grosuplje) inNAINA ČEFERIN (OŠ L. Adamiča 
Grosuplje). Kaj drugega kot čestitke!

Ivan Ivanov

Turnir v Vipavi
TArugi vikend v aprilu je v Vipavi 

potekal mednarodni nogometni 
turnir v starostnih skupinah U - 10 
in U - 12, pri čemer številke pred
stavljajo najvišjo še dovoljeno sta
rost tekmujočih. Nastopile so ekipe 
iz Slovenije, Bosne in Hercegovine, 
Francije, Hrvaške in Italije. Na po
budo trenerja Mitje Lavrenčiča in 
ob vsestranski pomoči staršev otrok 
nogometašev NK Vipava, je turnir, 
navkljub aprilskemu vremenu, pote
kal brezhibno in ob stalni, številčni 
publiki. V konkurenci 24. klubov U -

10 je pred drugouvršenim Tolminom, 
zmago odnesla Olimpija iz Ljubljane. 
Vipavci so zasedli sedmo mesto. Pri 
U-12 je domača ekipa v četrtfinalu po 
pravi drami izgubila po enajstmetrov
kah s finalistom iz Ljubljane, ki pa je 
v finalu klonil proti dvanajstletnikom 
iz HITa Gorice.

Vipavski turnir, ki je izstopal po 
množičnosti in mednarodni konku
renci, bo kot izrazit praznik športa, 
ostal mnogim še dolgo v lepem spo
minu.

tekst In, foto žs
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Podelitev priznanj najboljšim
V petek 4. aprila 2008 se je v Dvorani prve slovenske vlade odvijala slovesna podelitev priznanj Športne zveze Ajdovščina športnikom in športnim delavcem za doseže
ne rezultate v letu 2007. Prireditev je z prikazom nekaterih utrinkov iz najboljših športnih filmov ta hip doslej popestril znani slovenski režiser Beno Hvala ter nastop učen
cev iz glasbene šole Vinka Vodopivca. Športniki in športni delavci pa optimistično računajo, da bo v naslednjem letu kriteriji za izbor dobitnikov priznanj še ostrejši.

Ta petkovi slovesni prireditvi si bronasta priznanja ŠZA prejeli Sindi Lisjak, Emina Čibukčič in Dijana Čarakovič iz karate kluba Shotokan, avtomobilistična 
j. S posadka iz avto kluba Modri dirkač Borut Bratina in Andrej Mrak, Karin Krapež članica konjeniškega kluba Nova Gorica ter Mitija Petrič iz balinarskega 
kluba Petrič Planina. Srebrni priznanji sta prejela kolesar Kristjan Koren in deskar na snegu Peter Stegovec, zlata priznanja pa so podelili plesnemu paru Miši 
Cigoju in Aleksandri Malai, jadralnima padalcema Urbanu in Aljažu Valiču ter gorski tekačici Luciji Krkoč. Priznanje za življensko delo pa je prejel dolgoletni 
športni pedagog Božidar Kotnik. Primož Sulič

Šport invalidov
V Franciji dvakrat odmevala slovenska Zdravljica - Dejanu Fabčiču

ZokvirupripravnaParaolimpijske 
V igre v Pekingu je naš najbolj

ši plavalec v konkurenci invalidov, 
Dejan Fabčič, konec marca nastopil

na odprtem prvenstvu Francije in 
pokazal odlično pripravljenost.

Tekmovanja v Nancyju se je udele
žilo nekaj čez 180 plavalcev iz sed

mih držav. Poleg domačinov (izbirali 
so reprezentanco, kijih bo zastopala 
v Pekingu), so nastopili še repre
zentanti Belgije, Španije, Rusije, 
Brazilije, Mexica in Slovenije. 
Fabčič je pometel z vso konkurenco 
v njegovi paradni disciplini 100 hrb
tno s časom 1:21,11 ter v disciplini 
50 prosto s časom 33,64. Oba časa 
sta druga najboljša v njegovi karie
ri. Poleg dveh zlatih medalj je bil še 
drugi na 100 prsno ter dvakrat tret
ji, v disciplini 100 in 400 prosto. S 
trenerjem dr. Borom Štrumbljem se 
zadovoljna vračata iz Nancyja, saj 
sta ugotovila, da je Dejan za ta čas 
pripravljalnega obdobja v zavidlji
vi formi, ki jo v petih mesecih pred 
največjim dogodkom lahko samo še 
nadgradita.

Vida Valič Foto: Boro Strumbelj

Četrti v Sloveniji
'[''kipa U 10 NK Primorja se je udeležila finalnega turnirja Rad igram no- 
I vgomct, ki je potekal v Radencih. Udeležile so se ga 4 najboljše ekipe v 
Sloveniji. Do uvrstitve na zaključno tekmovanje so prišli z zmagami na več 
turnirjih, ki so se dogajali po celi državi. Naši fantje so zasedli končno četrto 
mesto ob enem porazu in dveh remijih. Bravo!

In še:
26. in 27. aprila je v Antwerpnu potekalo Odprto prvenstvo Belgije za invalide. Med 170 plavalci iz 14 držav je na

stopil tudi Dejan Fabčič, naš najboljši plavalec v konkurenci invalidov in udeleženec Paraolimpijskih iger v Pekingu. 
Fabčič je na tekmovanju nastopil v petih disciplinah in postavil kar tri osebne rekorde. Najbolj vrhunski rezultat mu 
je uspel na 100 hrbtno, kjer seje s časom 1:19,79 kot sedmi Zemljan spustil pod magično mejo 1:20. Osebni rekord 
je popravil za 71 stotink in zmagal v svoji kategoriji ter z 828 točkami zasedel tretje mesto v odprti kategoriji med 
vsemi tekmovalci.

Dejanje po tekmi povedal: »Glede na to, da smo še sredi pripravljalnega obdobja, s trenerjem nisva pričakovala 
najboljšega plavanja, a se je izkazalo, ravno obratno. Z doseženimi časi sem presegel vsa najina pričakovanja.«

Ajdovci med najboljšimi
Plesna šola Rebula je v sklopu projekta »Slovenija pleše« pod okriljem Ministrstva za šolstvo in šport tudi letos 
organizirala šolski plesni festival v hip-hopu, popu, latinu (posamično) in plesih v parih (angleški valček, cha- 
cha-cha, techno, swing). Mladi plesalci iz Ajdovščine so se v tekmovalnem delu festivala odlično odrezali.
T)odročno tekmovanje za plesalce iz 
A osnovnih in srednjih šol Primorske 
je potekalo v telovadnici osnovne šole 
Vrtojba v petek in soboto, 18. in 19. 
aprila. Večina vipavskih tekmovalcev 
seje uvrstila vfinale. Šolarji iz Osnovne 
šole Danila Lokarja Ajdovščina so 
ekipno dosegli zlato odličje, mladi ple
salci iz Budanj (podružnica OŠ Šturje) 
Pa so bili ekipno srebrni.

Posamične uvrstitve :
Kategorija 4. - 6. razred, posamez

niki: L mesto Tina Mavrič, 2. mesto 
Tilen Lancner, 3. mesto: Sanja Stibilj;

Kategorija 4. - 6. razred, pari: L me
sto Teja Žibernik in Tilen Lancner, 2. 
niesto: Anja Ciglič in Miha Vodopivec,

3. mesto: Sanja Stibilj in Matej Filipič;
Kategorija 7. - 9. razred, posamez

niki: L mesto Vanesa Turk, 2. mesto 
Katarina Sfiligoj, 3. mesto Manca 
Troha;

Kategorija 7. - 9. razred: L mesto 
Katarina Sfiligoj in Manca Troha, 2. 
mesto Vanesa Turk in Sara Ličen, 3. 
mesto Maja Bucik in Sara Mavrič;

Kategorija pionirji: L mesto Tina 
Žibernik, 2. mesto Lana Stibilj, 3. me
sto Neja Jereb;

Kategorija L - 3. razred: l.mesto 
Foziatu Saliu, 2. mesto Nika Kobol, 3. 
mesto Nina Ukmar

Kategorija 4. - 6. razred: L mesto 
Karmen Mella, 2. mesto Jana Birsa, 3.

mesto Nina Krpan;
Kategorija 7. - 9. razred: L mesto 

Amela Kurtič, 2. mesto Anja Ferjančič, 
3. mesto Gaja Pavzin;

Kategorija srednješolci: l.mesto
Gregor Mermolja, 2. mesto Ana Mali, 
3. mestoJerneja Črnigoj;

Zahvala za tako odlične rezultate gre 
predvsem plesnim vaditeljicam Aliče 
Stojko Saliu, Eleni Mikuž in Kristini 
Fabjan! Najboljše plesalce iz kate
gorije »7. do 9. razred« v maju čaka 
še državno prvenstvo, ki bo letos v 
Šoštanju, med njimi je tudi drugo-uvr- 
ščena vipavska šola. Držimo pesti za 
naše plesalce!

Aliče in Alenka

Pogled naprej
V petek 18. aprila je potekala volilna skupščina Košarkarskega kluba 
Ajdovščina. Izbrano je bilo novo vodstvo, na čelu katerega je pred
sednik Andrej Slokar, direktor Andrej Marc, kot člani upravnega od
bora pa so bili izvoljeni: Vesna Uršič, Vojko Černigoj, Miloš Žvanut, 
Damjan Winkler, Sašo Grahovac, Primož Bačar in Boštjan Jerončič.

TJoudariti gre predvsem načrt za 
J7 povečanje množičnosti dela: v
mlajših kategorijah (povezovanje z 
osnovnimi šolami, občinska košar
karska liga,...), organiziranje večjih 
mednarodnih prireditev za mlade 
košarkarje, sodelovanje v različnih 
tekmovanjih, mednarodne izmenjave 
z drugimi klubi, vzpodbujanje ulične 
košarke in vrnitev otrok pod zunanje 
koše. Vse te dejavnosti bodo poveča
le bazo, ki bo omogočala kakovostno 
selekcioniranje v mladinske in član
sko ekipo. Društvo seje finančno sta

biliziralo, seveda pa so k sodelovanju 
vabljeni tudi novi vlagatelji, saj jim 
lahko košarka za vložena sredstva 
ponudi veliko.

Na koncu so bila podeljena priznanja 
za uspešno in prizadevno delo v klu
bu v prejšnjih letih in sicer Andreju 
Slokarju, Andreju Marcu, Bojanu 
Gusiču in alfi in omegi ajdovske ko
šarke Primožu Bačarju. Košarkarske 
debate so se nato v neformalnem in 
prijetnem vzdušju nadaljevale pozno 
v noč.

Boštjan



16 razno, fosili
THE HOAX PROGRAM Zahvala s Čavna

'V Ta pogorišču ajdovske glasbe- 
J. > ne zasedbe, ki je delovala pod 
imenom LOW PUNCH, je po petih

letih premora, v taisti postavi ( Ivo 
Lozej, Dean Gnezda, David Stibilj, 
Radovan Lozej), vzniknila nova,

THE HOAX PROGRAM, ki je doi- 
gometražni prvenec, izdan v samo
založbi, (Storm inside records), 
naslovljen, Lost songs forgotten me- 
lodies, na trg poslala in premierno 
predstavila domači publiki na sam 
kulture dan, 8. februarja, v klubu 
Baza. Fantje glasbeno še vedno osta
jajo zvesti svoji veliki ljubezni - hard 
coru, kateremu so dodali ščepec ga
ražnega rocka. Skozi besedila poda
jajo svoj pogled na trenutno stanje v 
bližnji in širši okolici. 10. aprila so 
na povabilo založbe in koncertnega 
promotorja FV MUSIČ nastopili na 
festivalu Garage explosion 2008 na 
Metelkovi v Ljubljani. Več informa
cij in tudi muzike s prvenca na www. 
myspace.com/thehoaxprogram ali 
www.storminside.net.

Tekst: Ksimeroni, foto:

Društvo z največ konji
V soboto, 19. aprila se je v Domu krajanov v Ajdovščini zbralo 52 motoristov. Po opravljenem 
zboru članov novoustanovljenega društva z imenom Q VEJTR ( »ku vejtr« ) so si ogledali uro in pol 
dolgo predstavitev varne vožnje z motorji. Policist »letečnik« Samo Uršič je podrobno predstavil 
pasti in pravilna obnašanja na cesti.

TAruštvo bo ob pomoči policije v 
nedeljo dopoldne, 11. maja, iz

vedlo še praktični prikaz varne vožnje 
na poligonu ob železniški postaji, ki ga 
bo prijazno odstopila ajdovska avtošo- 
la - AMD Ajdovščina, kamor so pred

začetkom sezone vabljeni poleg začet
nikov tudi starejši vozniki motorjev.

Sicer pa je varna vožnja eden glav
nih ciljev delovanja društva oz. kakor 
se je izrazil predsednik društva Mitja 
Tripkovič: »Med ljudmi in tudi med 
motoristi ni važnejših stvari kot sta 
življenje in zdravje, zato je treba vozi
ti motor pametno in se zvečer vrniti v 
enem kosu domov !«

Zato se bo glavna dejavnost odvijala 
v skupinskih nedeljskih vožnjah - od
hod bo vsako sončno nedeljo ob 9.00 
uri z ajdovskega plača. V letošnjem 
letu ima »Q VEJTR« v načrtu še iz
vedbo piknika ter seveda obilo ve
trovnih sledi, v katere še vedno vabijo 
nove člane. mt

Vsem, ki ste nas v zadnjem letu obiskovali na Čavnu, bi se radi 
zahvalili, še posebno strastnim planincem in tistim, s katerimi smo 
se družili ob nedeljah dopoldan. Vaših obiskov smo se veselili, 
spoznali smo veliko prijetnih ljudi in postali ste naši prijatelji.

T Zaši obiski in druženja so nas spodbujali pri našem delu in nam vlivali po- 
V guma in volje. Brez vas ne bi bilo tako kot je bilo.
Prav vsem se iz srca zahvaljujemo za izkazano zaupanje in preseneče

nje, ki ste nam ga pripravili ob zaključku. Hvala tudi Planinskemu društvu 
Ajdovščina za sodelovanje.

ČAVEN TEAM: Marta, Martin, Maja

Z gotovinskim potrošniškim 
kreditom Nove KBM boste 
letošnje poletje preživeli med 
oblaki. Ponujamo vam enake 
obrestne mere za komitente 
in nekomitente, brezplačno plačilno 
kartico z odlogom za komitente 
in možnost sklenitve turističnega 
zavarovanja na enem mestu.

Polet z balonom 
za dve osebi in druge 
praktične nagrade.

Akcija traja do 30. junija!

BREZPLAČNA ŠTEVILKA

© 080 17 50
www.nkbm.si
'Več informacij in pravila nagradne igre na www.nkbm.si.

^.Nova KBM

Lani, na velikonočni ponede
ljek, smo bili na Mali gori, po
vabil nas je Tone Kreševec. Na 
Mali gori je vedno zanimivo, pri
di peš ali z avtom. Po slovesnosti

Fosili -
meje Benjamin Purger vpra
šal, kdaj pridem k njemu, po 
fosile. Priznam, da ga sprva 
nisem vzel resno, saj smo se 
malo prej do solz nasmejali 
njegovim vragolijam, po
sebej oponašanju motorne 
žage. No, povedal je, da ima 
okrog hiše vse polno fosilov 
in da jih je nekaj že nabral. 

Obljubil sem mu, da pridem, toda 
čas teče...

Letos marca me je na srečanju 
veteranov v Vipavi povabil po

naša naravna dediščina - 62
novno.

V Malovšah sem ga obiskal v 
soboto, 12. aprila. V kleti na mizi 
me je res čakalo 18 primerkov 
s koralami. Korale na območju 
Malovš so mi poznane. Skalovje, 
ki leži okrog vasi, pa tudi Gojač, 
je del velikega odloma izpod 
Kuclja. O tem sem tudi že pisal.

Nekateri primerki, ki jih je na
bral, so bili zelo lepi, zato smo 
še malo pobrskali okrog hiše, 
skupaj z Benjaminovo ženo in 
hčerko. Našli smo še nekaj pri

merkov.
Enega sem doma obdelal. Gre 

za lep, šolski primerek korale 
Thamnasteria moreana in sodi v 
zgornjo juro. Ta vrsta je bila do
slej najdena pri nas le na Otlici. 
To je kolonijska korala s preme
rom koralitov (zvezdic) od 4 - 6 
mm. Septa koralitov se dotikajo 
in ustvarijo zelo zanimivo mrežo 
- vzorec. To je tako tipičen pri
merek, da sem ga lahko določil 
kar sam.

Stane Bačar - se nadaljuje



kultura/ ivana
Pojoča Ipavska

Kulturno društvo Komorni zbor Ipavska (ime, po predlogu pokojnega podraškega župnika Otmarja 
Crnilogarja, izvira iz starega imena za Vipavsko dolino) najdemo na ulici Vojana Reharja v Vipavi, a 
bije za širšo Primorsko, še več, njeno srce domuje v vseh, ki jim je zborovsko petje ljubo. Med najboljše 
slovenske pevske sestave jo postavljajo številne nagrade in priznanja, a je njena uspešna ustvarjalna 
pot prežeta tudi priljubljenostjo pri poslušalcih in močno prepoznavna po zborovodji, Matjažu Sčeku.

T^Vrugi bas Ipavske, Simon 
-L/Rodman, že drugo leto zgledno 
predseduje društvu in ob pomoči so- 
pevcev več kot uspešno krmari med 
začrtanimi smernicami. In z njim 
smo o Ipavski in njenem desetletju 
klepetali v deževnem aprilskem po
poldnevu:

Že od prvih korakov ste delček 
mozaika Ipavske. Kako je Ipavska 
shodila?

Kar nekaj izkušenj je potrebovala. 
Po najstniškem zabavnem ansamblu, 
razpadu Mešanega zbora Drago Bajc 
Vipava in še brezciljnega Komornega 
zbora Kras je 1996 vajeti pevske za
sedbe prevzel zborovodja Matjaž 
Šček. Zagotovo je prav on Ipavski 
dahnil življenje in željo po vrhun
skem pevskem sestavu, ki je bil 5. 
maja 1998 registriran kot Komorni 
zbor Ipavska.

In kako se danes v 2008 počuti de
setletna Ipavska? V cerkvi Marije 
Tolažnice žalostnih v Logu pri 
Vipavi ste svojim zvestim poslušal
cem poklonili jubiljeni koncert.

Ocenjujemo, da smo privabili do
brih 800 gostov. Bili so navdušeni, 
mi pa tudi. Na trenutke celo čustveni 
v negotovosti o nadaljnem sodelo
vanju z Matjažem. Poleg tega nas 
je s svojim obiskom počastil litvan
ski skladatelj in zborovodja, ki nas 
je usmerjal v treh skladbah. Veste,

Matjaž ima poseben, svojstven po
gled na glasbo. Vytautas Miškinis pa 
ima, tudi kot avtor, popolnoma svoj'o 
zgodbo in vsekakor nam je bil njegov 
način velik izziv, ki smo ga sprejeli 
s strahospoštovanjem. Pa je bilo lepo 
in zelo družabno tudi po koncertu, na 
pogostitvi v vipavskem Kulturnem 
domu. Desetletju Ipavske v čast smo 
izdali tudi lično knjižico »Ipavska 
- 10 zlatih let«, ki ob fotografijah in 
mislih posameznikov povzema skup
no druženje v pesmi, ponuja pa tudi 
seznam vseh koncertov in nastopov 
ter vseh pevcev.

S slavnostnim programom vas bo 
menda moč še slišati...

Res je. Pred Logom smo imeli pri
pravljalni koncert v Tolminu, za njim 
pa' v koprski stolni cerkvi. V sklopu 
desetletnice nas v maju čakajo še 
gostovanja v Ljubljani, Trstu in na 
Ptujski gori ter junija v Prevaljah. 
Pripravljamo pa še prav poseben pro
gram, ki bi lahko bil tudi zaključni. Z 
njim se bomo predstavili na Zemonu, 
26. junija in dan kasneje v Idriji.

Česa pa si želite v objemu novega 
desetletja?

Desetletnica je zagotovo prelomni
ca, a kjer je volja, je tudi pot. No, lah
ko sta dve: nadaljevati dosedanje delo 
ali korak v drugačno smer, a o tem 
ne razmišljamo. Domača in tuja tek
movanja so nam še vedno vsakoletni 
izziv, tu so tudi številna gostovanja 
in nenazadnje domača publika, ki je 
vedno tako tankočutna in polna pri
čakovanj, in zato najljubša. Ipavska 
bo nadaljevala dosedanje kvalitetno 
delo in s petjem rasla. Sam bi pa rad 
nekoč tudi prisluhnil Ipavski v popol
noma novi preobleki in užival v zvo
ku mladih, naših naslednikov.

Ipavska s Sčekom ali Ipavska brez

njega?
Kar nam je dal Matjaž Šček nam ni

hče ne vzame, naj bo to način dela ali 
širše dojemanje sveta. Matjaž je ne
verjeten, ker je s svojo tankočutnostjo 
in muzikalnostjo že toliko izvabil iz 
nas. Kot zaveden Slovenec nas je učil 
tudi pomena jezika in pripadnosti, z 
izredno karizamitčnostjo se včasih 
zdi kot Jezus med pojočimi apostoli. 
In brez njega ... (tišina) Ipavska osta-

J3'
Imate morda že izbran ‘Ščekov 

nadomestek’?
Ni lahko. Seveda smo iskali, nekaj 

imen je tudi v ožjem izboru, a o njih 
ne bi govoril, dokler v odhod Ščeka 
(še) ne verjamemo

Zven Ipavske z Matjažem Ščekom 
bo ostal tudi na treh zgoščenkah. 
Podpisuje Ipavsko, prvo z moteti 
Vytautasa Miškinisa in Requiemom 
Gabriela Faureja; Primorske ljudske, 
drugo s priredbami primorskih ljud
skih pesmi in pesmimi primorskih 
skladateljev ter Kruh življenja, tret
jo s sakralnimi skladbami katoliške, 
protestantske in pravoslavne Cerkve.

Tudi zahvala ob 10-letnem delovanju 
je dolga. Gre tako občini Ajdovščina 
kot občini Vipava, gre vsem donator
jem in sponzorjem za številne oblike 
pomoči, gre nekaj bolj izpostavljenim 
posameznikom v sestavu, predvsem 
pa gre vsem pevcem, ki jih je danes 
že čez trideset. Tri ure dvakrat teden
sko je namreč le del vloženega truda 
na poti Ipavske.

In tuje na pravem mestu tudi vabilo 
vsem, ki bi zvenu Ipavske radi vpeli 
svoje barve, da seji pridružite. O av
diciji boste seveda pravočasno obveš
čeni, lahko pa jih obiščete tudi prek 
lične www. ipavska.si.

LaraSa

Smoothie je miks različnih vrst sadja, narejen z mešanjem celega sadja in 
soka iz sadja. Pomeni 100-odstotni dnevni obrok sadja polnega, gladkega 
in blagega okusa. Odlikuje ga priročnost, saj je že pripravljen. Smoothie je 
zdrav obrok, ki ga lahko zaužijemo zjutraj, na poti, v službi ... V skladu s 
konceptom 5 na dan lahko izbirate med modrim (granatno jabolko, acai, 
borovnica ...), rdečim (jagoda, korenček, acerola ...) ali zelenim okusom 
(mango, pomaranča, pasijonka ...).

Za še več Smoothie informacij nas obiščite na www.smoothie.si.

v sodelovanju ^naravo

Obvestilo
ŠD Čaven vabi na 7. šahovski tradicionalni turnir »Ajdovščina v 

maju«. Turnir bo potekal v nedeljo,
4. maja v Domu krajanov v Ajdovščini, z začetkom ob 9.30.

Kakšno bo vreme?

X Taslov zabavne oddaje, tako je 
IN označena v napovedniku, ki jo 
lahko gledamo vsako nedeljo na RAI 
3, zdaj poznamo tudi vsi v Sloveniji. 
Zaradi Borisa Pahorja in njegove 
Nekropole. Zabavne pa je prilastek, 
ki mu z vsako oddajo znova določa
mo vsebino, saj naša TV tak tip oddaj 
bolj uvršča v resne pogovorne od
daje. Ta hip pričata o Sloveniji, slo
venstvu, svoji domovini Italijanom 
dva Slovenca: Boris Pahor, pisatelj, 
in Marta Verginella, zgodovinarka. 
Vsak s svojim delom, mnogo uspešne
je kot katerikoli politik ali katerokoli 
bilateralno srečanje. Znova in spet se 
potrjuje, da svojo domovino uspeš
neje predstavljajo svetu znanstve
niki, umetniki vseh vrst, športniki. 
Uspešneje kot vse agencije in reklam
na gesla, ki se poigravajo z angleščino, 
kot da bi se grafično ne dalo oblikovati 
sporočila tako, da bi ga razumeli tudi 
tisti ljudje, ki angleško ne znajo. To, 
kar bi moralo biti za tumejce nauk, pa 
je, da sta oba avtorja Slovenca, ki živi

ta v Italiji. Pahor že skoraj stoletje: le 
nekaj let najbolj zgodnjega otroštva je 
živel v Trstu, ki je spadal v Avstrijo. 
Njegov prvi zares težak spomin je po
žig Narodnega doma v Trstu. Marta 
Verginella je mlada raziskovalka, 
profesorica zgodovine na Filozofski 
fakulteti v Ljubljani, po letih bi lahko 
bila skoraj Pahorjeva vnukinja. A dva 
starostna svetova imata enak odnos do 
zgodovinske resnice, isto etično spo
ročilo, enako zavezanost pravičnosti. 
In to je tisto, kar človeka pretrese: med 
njima je tako velika starostna razlika, 
da bi morala misliti, že po zakonito
stih generacijskih odnosov, različno. 
Zakaj podobnost razmišljanja? Ker 
je v 21. stoletju svoboda pripadnikov 
manjšinskega naroda v sosednji državi 
le privid? Ker je treba vedno znova go
voriti o svoji prisotnosti v prostoru bi
vanja, o svojem jeziku, zgodovini, ker 
je treba ves čas pričevati o življenju 
sebe in prednikov? Da nam to ni več 
potrebno, ker smo končno svobodni in 
se nam ni več treba ukvarjati z neka
terimi, nekoč pomembnimi vprašanji? 
Problem svobode pa je prav v njeni 
ne-končnosti, v njeni ne enkrat za vse
lej. Svobodo je treba gojiti, ji dodajati 
netivo, da ne izpuhti. Svobodo je treba 
negovati, kot žlahtni vrt, sicer se spre
meni v nepregledno goščavo poljub
nih vrednosti in vrednot, v anarhično 
divjost robidovja. »Bo svoboda znala 
zapeti, kot so sužnji peli o njej?« se

sprašuje srbski pesnik Miljkovič, ki se 
je nehal spraševati in boriti v trenutku, 
ko je uvidel, da gre »svoboda« svojo 
pot. Končano suženjstvo, kije prispod
oba vsake hude ali hujše tuje oblasti, je 
svoboda. Nevarnost svobode je molk. 
Molk o sebi in prednikih, molk o last
nem življenju in življenju naroda. Kaj 
bodo poznali mladi, bolje, kaj pozna
jo, kaj vejo mladi, se sprašuje moja so
seda. Tistega, kar ona, tistega, kar še 
vedno jaz, prav gotovo ne. Alijih pre
teklost, družinska, vaška, narodova 
zanima? Se jim zdi pomembno vedeti, 
da ima vsak narod svoje korenine, da 
smo od nekod, da smo tu, da so bile 
za ta tu potrebne žrtve in da imamo 
namen tu tudi ostati. Sem krivična in 
vedo mladi mnogo, neizmerno več kot 
generacije pred njimi, se zavedajo po
mena jezika, kulture in vedo, da bo 
vreme sončno, z manjšo oblačnostjo, a 
pretežno sončno? Pretiravam in vedo 
mnogo manj, kot bi bilo treba. Ali pa 
vedo na drugačen način, ki ga sta
rejše generacije ne poznajo. Le nekaj 
je čudno: Pahor in Verginella sta si, 
generacijam navkljub, neverjetno po
dobna, prežema ju ista sveta jeza, ista 
mirnost, ista želja govoriti in povedati, 
kar je prav.

Pahorjevo Nekropolo berem na sple
tu. V knjižnici je čakalna vrsta pre
dolga. Ko je knjiga prvič izšla, sem 
bila študentka in je nisem kupila, ko 
je izšla drugič, so bile posebne razme

re in je nisem kupila. Tako je v svoji 
knjižnici nimam. Pa bi jo imela, ne 
zaradi svetovne slave avtorja, ampak 
zato, ker imam mnoga njegova dela in 
me z avtorjem povezuje tudi imeniten 
pogovor v Pilonovi galeriji. Imela bi 
jo, ker se me dotika njeno sporočilo, 
način njegovega sporočanja, občutek 
megle in zime človeškega bivanja, 
tesnoba, vonj sežganih trupel, nekaj 
podobnega, kot je v Lakovičevih ali 
Mušičevih risbah, nekaj takega, kot 
je v spominih Ginsburgove iz nekega 
drugega taboriščnega življenja. Pa se 
zgodi, da nekdo, ki lahko, predlaga 
nekomu, ki bi lahko, naj ponatisnejo 
Pahorjevo Nekropolo: Ne splača se, 
pravi ta, ki bi lahko. Knjigo bi brali le 
Primorci, ti pa znajo italijansko, pa naj 
jo berejo v italijanščini. Bolno, sprevr
ženo, nevredno izobraženca, za kar se 
nekdo, ki bi lahko, ima. Tudi, če se šali 
in se mu naš ponos zaradi avtorjeve
ga nastopa zdi prevelik. Protinaturno, 
bi rekel Lokar. Pahorjevi okostnjaki 
pa nemo strmijo v nas in šepetajo, da 
je svoboda umolknila o sebi. Vreme: 
ledeno, vetrovi brijejo, ne svetloba ne 
noč, mrak, v katerem so sence najdalj
še, upanja skoraj ni.

Marta Verginella je 2004 izdala knji
go Suha pašta, pesek in bombe, Vojni 
dnevnik Bruna Trampuža. Knjigo be
rem zelo natančno, saj se iz nje učim, 
kako predstaviti nek drug dnevnik 
nekega drugega človeka. Oba dnev

nika sta nastajala istočasno, ne da bi 
se pisca poznala, ne da bi vedela drug 
za drugega. Oba sta bila najprej itali
janska vojaka, spravljena v specialnih 
bataljonih, nato zavezniška ujetnika, 
nato prekomorca, saj sta se odločila za 
Slovenijo in Jugoslavijo, oba ves čas 
Primorca, ki sta hrepenela po trenut
ku, ko bosta na ves glas lahko govo
rila slovensko. Kako se jima je hrepe
nenje uresničilo, lahko le zaslutimo. 
Odrešujočega krika, ki bi odmeval 
od gora, pravzaprav ni bilo, neki po
tomec, neka nova generacija pa pravi, 
da je v bistvu vseeno, v katerem jezi
ku Pahorja bereš. Nešolana Primorca 
pa sta vedela, da svoje najgloblje misli 
lahko sporočata samo v svojem intim
nem jeziku, bi rekel Evgen Bavčar. 
Intimnem zato, ker samo z njim lah
ko sporočamo vse, kar smo. Ker nek 
drugi jezik, ne glede na to, kako dobro 
ga govorimo, ne more biti jezik naj
globljega osebnega čustva. Vsi trije 
moški, oba pisca dnevnikov in fiktivni 
pripovedovalec Pahorjevega romana 
Nekropola, pa so najbolj nesrečni, 
najbolj razčlovečeni, ko se zavedajo 
samote, odrezanosti od svojega sveta, 
skoraj izkoreninjenosti. In tuje srž: če 
ne pripadaš, te ni, če ne ustvarjaš vsak 
dan pripadnosti, umiraš, če ne neguješ 
svobode, se potapljaš v mrak nesvobo
de. Najbrž je treba presoditi, kje ta hip 
si, kakšno je vreme in razpihati meglo. 
Se da. Ivana Slamič



18 kultura
V Pilonovi galeriji

»Življenje v prostoru«
Razstava slovenskega kiparja Dušana Tršarja je v petek, 18. aprila, »pripotovala« iz Galerije Božidarja Jakca v Kostanjevici na Krki. Na ogled je 27 (večidel) brona
stih skulptur, ki so sestavljale lanskoletno razstavo v tamkajšnjem Lapidariju ter razstavo v Atriju ZZZSja v Ljubljani v letošnjem februarju, dodanih pa je tudi nekaj 
doslej še ne predstavljenih del iz obdobja 2002-2007 ter detajlov kiparjevih risb.

/^Vbe galeriji - znamenito kostanje
vi viško ter Pilonovo, kije najmanj
ša v verigi galerij sodobne umetnosti 
- po besedah direktorja prve, Bojana 
Božiča, veže sodelovanje, ki se v za
dnjih dvanajstih letih še bolj krepi, nju
ne vzporednice pa bi lahko potegnili 
vse tja do časov prijateljevanja Pilona 
in Jakca.

Umetnik, rojen leta 1937 v Planini

pri Postojni, je študiral kiparstvo na 
ljubljanski Akademiji za likovno umet
nost pri profesorjih Zdenku Kalinu 
in Frančišku Smerduju, leta 1966 pa 
je opravil specialko pri prof. Borisu 
Kalinu. Dr. Lev Menaše je v ljubljan
sko razstavo spremljajočem katalogu 
spregovoril o času njegovega študija 
in začetkov umetnostnega zorenja kot 
enega od ključnih poglavij slovenskega 
kiparstva in ta je skupaj s vsesplošnim 
revolucionarnim razpoloženjem druge 
polovice 60. let kiparju odprla vrata iz
razitemu odmiku od tradicije obdobij 
njegovih profesorjev. To dejstvo zelo 
izrazito kažejo Tršarjevo dela, ki jih 
je kipar ustvarjal znotraj skupine t. i. 
Neokonstruktivistov v 70. letih ali zno
traj samostojnega uveljavljanja.

V letu 1979 je kot docent začel pre
davati kiparstvo na Akademiji, kjer 
od 1991. leta deluje kot redni profesor. 
Študijska potovanja so ga vodila po 
Evropi, severni Afriki, Aziji in ZDA.

Dušanu Tršarju, kije prvič razstavljal 
v Kostanjevici v letu 1973, pozneje pa 
je tam sooblikoval mednarodni kipar
ski simpozij, je bilo mesto ob Krki vir 
idej, četudi so se skulpture rojevale v 
tišini in intimi njegovega ateljeja. Kot 
pravi v spremnem besedilu kostanjevi- 
škega kataloga dr. Jure Mikuž že samo 
ime kraja razkriva bujnost gozdov, ki 
ga obdajajo in da so ti »soizklesali tiste 
posebne in izrazite človeške značaje, ki 
jih je mojstrsko popisal Janez Trdina.«.

Likovnemu umetniku so drevo, sku
pine dreves ali gozd »od nekdaj neiz

črpen vir navdiha«, kiparju pa s svojim 
bogastvom barv in oblik lahko pome
nijo še večji izziv. Slednji mora na
mreč na zemljo vertikalno postavljeno 
skulpturo ozemljiti, razmišljati mora 
o njenih nogah, o »koreninah, to je o 
podstavku, o rokah, o izrastlinah, to
rej vejah, ali o glavi kot kroni oziroma 
krošnji, v kateri gnezdijo ptiči, posred
niki med nebom in zemljo«. Drevesa 
ne odslikuje tako, kot to počne slikar, 
temveč ga modelira kot svoje lastno 
drevo, kot stvaren predmet, ki se raz
likuje od vseh ostalih.

Tokratna razstava pomeni vrhu
nec Tršarjevega umetniškega čreda, 
vsak detajl je premišljen in domišljen. 
Zavedujoč se, da je vsako drevo, ob
jekt poseben »na enak način, kakor je

individualiziran vsak človek«, je ki
par začel razpoznavati njihove skupne 
značilnosti in razbirati njih specifične 
poteze. Dušan Tršar je spoznal »da so 
njegovi pokončni kipi taki kot življenja 
polna drevesa« ter jih oblikoval na na
čin, kot bi upodabljal človeško postavo 
ter ustvarjal iz nje »umetniško figuro, 
ki je sicer abstraktna, a po videzu gra
jena iz form, povzetih po drevesu.«.

Posamične skulpture tako zmorejo s 
svojo fizično, duhovno in čutno dolo
čeno antropomorfno individualnostjo 
v prostoru oživljati nova ‘življenja’ in 
odpirati nova ‘prebivališča’ ...

Vabilo/plakat, ki do 9. maja vabi na 
Pilonovo domačijo na ogled Tršarjeve 
razstave, je v galerijskih barvah obliko
val Ranko Novak. TC, Foto: PB

Slovenska pomlad v Melunu Hiše - mali formati
V Melunu, domačem mestu Dominiqua Pilona (med nastajanjem tega članka se slikarjev sin z ženo 
ter s hčerkino in sinovo družino še mudi na Ajdovskem), se dogaja množica kulturnih prireditev, 
katerih glavni protagonisti so Slovenci. Do 12. julija se bo znotraj Slovenske pomladi tako odvijal 
program, v katerega so zajeti koncerti, predavanja, literarni večeri, okrogle mize, predstavljala se 
bo slovenska umetna obrt in še mnogo, mnogo drugega.

T Zmestu, 40 km oddaljenem od 
V centra pariške prestolnice, se je 

v soboto, 29. marca, začela tri mese
ce trajajoča množična prireditev, ki 
v Franciji obeležuje slovensko pred
sedovanje EU. Mestna hiša se ponaša 
s slovenskimi barvami, mesto je ob
lepljeno s plakati napovedniki... Po 
besedah kulturne atašejke L. Japelj 
Carone seje na svečanem odprtju, na 
katerem so se s slavnostnimi nagovo
ri zvrstili tamkajšnji župan Gerard 
Millet, senatorka Colette Melot in 
namestnica slovenskega veleposla
nika Milena Šmit, zbralo okrog 600! 
obiskovalcev. Znotraj kulturnega 
programa dogodka, ki se ga je ude
ležil tudi ajdovski podžupan Borut 
Koloini, je Dominique Pilon prebral

novelo Borisa Pahorja (pisatelj je po
vabljen tudi na napovedani festival 
literature), študentje glasbenega kon
servatorija pa so izvajali dela sloven
skih skladateljev Marija Kogoja in 
Božidarja Kantušerja.

Na 1000 kvadratnih metrih raz
stavnega prostora v razstavišču 
Espace Saint Jean se je okrog raz
stave Pilonovih del iz privatnih zbirk 
(predvsem tistih v lasti umetnikovih 
sorodnikov), ki predstavlja srčiko li
kovnega dogajanja, strnilo kar nekaj 
slovenskih likovnih ustvarjalcev.

S svojimi skulpturami nastopa slo
vensko - francoski kipar Janez Zorko, 
predstavljena so dela nedavno umr
lega Pilonovega prijatelja, slikarja in 
tipografa Vladimirja Kavčiča - Jeana 
Vodaina. S samostojnima razstava
ma se predstavljata slikar in fotograf 
Danilo Jejčič ter fotograf Primož 
Brecelj. Danilo Jejčič nastopa z naj
novejšimi deli, izbranimi iz grafične 
serije Alfa in Omega, Primož Brecelj 
pa z novim fotografskim ciklom 
Spomini vrtov. Njuni razstavi sprem
ljajoči dvojezični katalog je izdala

Pilonova galerija. Obiskovalci raz
stavišča se bodo lahko sprehajali tudi 
med deli, ki jih je na temo Ob robu, 
Hommage a Pilon v okviru 5. lansko
letnega mednarodnega fotografskega 
srečanja Castrumfoto (razstavo je 
bilo moč videti v Pilonovi galeriji v 
decembru 2007 ter v letošnjem janu
arju) ustvarilo 8 fotografov in foto
grafinja. Fotografije Bojana

Radoviča, Tomaža Lundra, Jerneja 
Humarja, Borisa Gaberščika, Roberta 
Kusterleta, Martina Prosena, Andreja 
Perka, Primoža Breclja in Katarine 
Sadovski spremlja tudi projekcija 
fotografij Vipavske doline, poime
novana »Pilonova dolina«, avtorja 
Damijana Vidica.

Likovni del dogajanja dopolnjujeta 
razstavi še dveh ajdovskih ustvarjal
cev - Vladimirja Bačiča in že pokoj
nega Iva Kovača.

V Franciji so tako le za lučaj vstran 
od njene slovite prestolnice, kjer je 
umetnik Pilon preživel več kot tri 
desetletja svojega življenja, zacveteli 
rdeči nageljni ...

TC ,Foto: Primož Brecelj

Brezobrestno
financiranje
od 15.3. do 30.4.2008

m#**} 4E9 na mesGG

100%

Primer izračuna: Finančni leasing; trajanje 24 mesecev; MFC vozila 22.127 EUR; polog 11.063,50 EUR; 24 mesečnih obrokov v višini 99 EUR; zadnji obrok v višini 8.688 EUR; stroški odobritve 1.25% od MFC oz. 276,59 
pUR; EOM 1,42% na dan 5.3.2008. Ponudba je informativna. EOM se lahko spremeni, če se spremeni kateri od elementov izračuna. • poraba: kombiniran način vožnje: 5.1 -6.4 1/IOOkm; emisija CQ2: 135-224 g/km |I

V Lični hiši je v okviru projekta "Predstavitev sodobne arhitektu
re in oblikovanja" odprta razstava arhitekta Boštjana Debelaka. 
Avtor predstavlja projekte "hiše-malega formata". Sam avtor 
pravi: "... Rezultat kreativnega napora predstavljenih projektov 
se kaže v obliki malih hiš (velikost velikega blokovskega stano
vanja, npr. 100 m2), narejenih za vrednost najmanjšega stano
vanja v bloku (npr. 25 m2).

T^\odano vrednost pridobijo s po- 
J_-/zornostjo do detajla in oblike. 
Večinoma gre tu za umeščanje v neu
godna in na videz nemogoča in majh
na zemljišča. Naročniki hiš malega 
formata so običajno ljudje, osvobojeni 
kompleksa “majhnosti” kot družbene 
konotacije. Na ta način pridobijo last
no hišo, ki je po veljavnih standardih 
in normah sicer ne bi zmogli.”

V kritiki k razstavi je mag. Polona 
Kunaver Ličen zapisala: »Arhitekt 
Debelak je ustvarjalec majhnega for
mata, poln entuziazma, inovativnih 
idej in perfekcionizma, ki k svojim 
projektom pristopa z vso resnostjo 
in zagnanostjo. Preden sem ga spo
znala, sem o arhitektu Debelaku in 
njegovih projektih brala v reviji Hiše, 
kjer predstavlja svojo domačo hišo 
kot prvi uspeli in izvirni arhitekturni 
projekt malega formata (hiša namreč 
stoji na 27m2) ter še nekatere druge 
hiše, ki so bile realizirane na manjših 
gradbenih površinah z zanimivimi 
rešitvami eksterjerjev in interjerjev. 
Ker sva z možem pred nekaj leti za 
obnovo svoje majhne hiše v Vipavski 
dolini potrebovala ravno arhitekta s 
smislom za rešitve majhnih površin, 
sva poiskala arhitekta Debelaka in ga 
prosila za pomoč. Že ob prvem sreča
nju z njim, sva dobila dober občutek, 
saj se je Boštjan zelo resno poglobil 
v najine želje, v okolico v kateri sva 
želela zidati ter predlagal nekaj svojih 
idej.

Ta naš prvi projekt z arhitektom 
Debelakom žal ni uspel, zaradi ne
mogočih razmer s sosedom, smo pa

zato po hitrem postopku na novi lo
kaciji zasnovali nov projekt, ki se je 
(tudi zaradi večje svobode na parceli) 
izkazal kot še boljša rešitev, vredna 
svoje investicije. Ta projekt nam arhi
tekt med drugim predstavlja tudi na 
svoji tukajšnji razstavi.

Če se bolje poglobimo v način dela 
arhitekta Boštjana Debelaka, nas 
vedno znova preseneti s svojo vne
mo. Najprej se poglobljeno ukvarja 
z naročnikom, z njegovimi željami, 
ki jih upošteva, hkrati pa nevsilji
vo predlaga svoje ideje in rešitve, ki 
znajo naročnika zadovoljiti tako v 
funkcionalnem, kot tudi estetskem in 
finančnem smislu.

Občudovanja vredno je tudi 
Debelakovo prizadevanje za čim bolj 
ekološko in ekonomično gradnjo; 
njegove hiše ne potrebujejo odvečnih, 
niti prevelikih prostorov, pomembno 
vlogo za ohranjanje energije v pros
torih pa igra svetloba, velika okna 
na sončni strani in majhna na osojni 
strani. Boštjan Debelak je pri svojih 
projektih izjemno dosleden in nepo
pustljiv, kar vedno dokaže s pravim 
odgovorom, ki naročniku da vedeti, 
daje resnično dobro podkovan z zna
njem in izkušnjami.

O Debelakovi arhitekturi najbolje 
spregovorijo kar hiše same, v katerih 
je mogoče prepoznati zanimivo pre
pletanje stilov in izvirno umeščanje 
arhitekture v samo okolico. V vsakem 
njegovem delu se vidi njegov oseben, 
pošten in profesionalen odnos do na
ročnika, materialov, arhitekture in 
okolice. Lahko bi rekla, da arhitekt 
živi z vsako arhitekturo posebej in 
z rezultati razveseljuje svoje naroč
nike, ki jih v zadnjem času ni malo. 
Že ob njegovih prvih skicah, ki jih 
zasnuje za naročnika, je čutiti, koliko 
pozitivne energije in znanja je v njih 
in zlahka se zgodi, da v trenutku (kot 
naročnik) pozabiš svoje želje in se 
polastiš Debelakovih idej, ki te skriv
nostno popeljejo v nek nov, domiseln 
svet arhitekture malega formata.«

In prav te hiše malega formata si 
lahko ogledate v Lični hiši do 10. 
maja. nilic
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Vode Andreja Perka
V petek, 11. aprila, so v mariborski Fotogaleriji Stolp odprli razstavo ajdovskega fotografa. 
Predstavljene fotografije so del še nastajajočega cikla, ki ga je avtor začel ustvarjati lansko poletje.

lavni protagonist tokratne 
vJ Perkove fotografske stvaritve so 
reke. Izbral je štiri, ki so se ga kakor
koli dotaknile s svojimi bivanji ter z 
zanj simboličnimi vsebinami in po
menskimi zaledji: Krko, s katero ga 
povezuje otroštvo, Vipavo, ki ga je 
prevzela s svojo močjo izvira, skriv
nostnim zelenjem ter z mogočnostjo 
zaledja, izpod katerega izvira, Idrijco, 
s katero je poznanstvo navezal šele 
nedavno in ki ga poklicala s svojim 
»nezemskim« občutjem ter baladno 
Muro z značilnim vonjem svojih ob
režij. Poskusil je zajeti njih značaj in 
naravo ter z njimi vzpostaviti navezo, 
čeprav »z varne razdalje« - k vodi na
mreč pristopa s strahospoštovanjem.

Svetlobni odbleski, odzveni sonca,

ki oživljajo zrcalne podobe stvarnega 
ter njih igra na gladini vode, govorijo 
o naklonjenosti k poetičnemu, o zazr
tosti pogleda skozi oko kamere v li
rično. Perko skozi fotografijo pesni in 
pripoveduje ter jih z jezikom občute
nega onkraj očitnega spleta in zapiše 
s svetlobo doživljanja in okušanja.

Obenem je v njegovem delu močno 
občutena težnja po zlitju »portretista« 
s »portretiranim«, ki je prepoznavna 
kot podlaga celoti, in se udejanja zno
traj posameznih fotografij. In ker foto
grafijo uporablja kot instrument, kon
cept pa se mu porodi ali celo izpolni 
že pred dejanskim pritiskom na spro
žilec, se ideja in interpretacija videnja 
določenega motiva skozi ustvarjalni 
proces dopolnita v sobivanje.

Izbira črno-bele tehnike, kije posta
la stalnica v njegovi fotografiji je pov
sem načrtna, zavestna in mu pomeni 
sredstvo približevanja abstrahiranju 
stvarnosti. To »odmišljanje« realnega 
ima v njegovem fotografskem izrazo
slovju bistveno vlogo in tako prispeva 
precejšen delež k senzibilnosti opaža
nja in videnja, ki je ob tem potrebna. 
Perkove fotografije odsevajo vedenje 
o tem, daje človek z vsem svojim ve
soljstvom občutij in globin nezaved
nega sam sebi zemljevid in kompas, 
tudi (in predvsem) skozi ustvarjalni 
razvoj.

Perkove Vode vabijo obiskovalce 
mariborskega Stolpa na svoja obrežja 
do 3. maja ...

TC, foto: AP

Literarni večer na Otlici
V soboto, 5. aprila je Turistično društvo Okno povabilo v goste Bojana Bizjaka, po domače - in kot 
si tudi sam rad reče - Zakavvskega.

Naša pomlad
je Vipavsko dolino obogatila v dveh večerih, 21. in 22. aprila. 
Tudi letošnjo je pripravil Javni sklad RS za kulturne dejavnosti 
Ajdovščina ob Zvezi pevskih zborov Primorske in po obeh sreča
njih je svojo strokovno oceno zborovodjem podala Darja Žorž.

v
O est otroških in tri mladinske skupi- 
k3ne so se na odru Kulturnega doma 
v Vipavi predstavile v ponedeljek: 
Otroški pevski zbor POKA OŠ Draga 
Bajca VIPAVA; Otroški pevski zbor 
PIKAPOLONČEK OŠ COL; Otroški 
pevski zbor OŠ ŠTURJE; OPZ Osnovne 
šole ŠTURJE podružnice BUDANJE; 
OPZ CEKINČEK Osnovne šole COL 
podružnice PODKRAJ; OPZ Osnovne 
šole Danila Lokarja podružnice 
LOKAVEC; Mladinski pevski zbor 
OŠ Draga Bajca VIPAVA; Mladinski 
pevski zbor OŠ Danila Lokarja 
AJDOVŠČINA in Mešani mladinski 
zbor Škofijske gimnazije Vipava.

Še sedem otroških in dve mladin
ski zborovski zasedbi pa so se dan 
kasneje, ob Dnevu Zemlje, pokloni
le Pomladi v Dvorani prve slovenske 
vlade v Ajdovščini: VIŠAJI, Otroški 
pevski zbor OŠ Danila Lokarja

AJDOVŠČINA; Otroški pevski zbor 
PIKAOŠDragaBajca VIPAVA; Otroški 
pevski zbor KUD STANKO PREMRL 
Podnanos; OPZ RINGARAJA 
Osnovne šole DOBRAVLJE podru
žnice ČRNIČE; OPZ Osnovne šole 
Draga Bajca VIPAVA podružnice 
VRHPOLJU; OPZ Osnovne šole 
Draga Bajca VIPAVA podružnice 
PODNANOS; Otroški pevski zbor OŠ 
DOBRAVLJE; Mladinski pevski zbor 
Osnovne šole ŠTURJE ter Dekliški 
in fantovski pevski zbor Srednje šole 
Veno Pilon AJDOVŠČINA.

Postanek v Ajdovščini je bil tudi za
dnji v mozaiku letošnje, že 38. Revije 
otroških in mladinskih pevskih zborov 
Primorske, ki je ves april bogatila šte
vilne primorske kraje. A tudi zato, ker 
je koledarske pomladi ostalo še kar ne
kaj dni, se za pesem v naših krajih batii ' .::r
ni. Is

__

T Tdeležilo se gaje kar veliko ljudi, 
ki so bili pripravljeni večer pre

živeti ob poslušanju moderne pro
ze in poezije. Imeli smo priložnost 
slišati njegove izbrane pesmi, ki jih 
je bral sam ter odlomke iz njegove 
proze in sicer: Iskanje sonca, ki ga 
je zelo doživeto prebrala Andreja 
Vidmar, poslušali smo tudi odlo
mek iz črtice Bela golobica, iz knjige 
Besedovanja, ki ga nam je zelo lepo

36 64 750; 041 437 785
info@lu-aidovscina.si

TEDEN VSEŽIVLJENJSKEGA UČENJA
19. do 25. maja 2008

Pripravili smo vam veliko zanimivih dogodkov v 
Ajdovščini, Vipavi, Novi Gorici, Idriji...

Program in informacije na:

www.lu-aidovscina.si

LJUDSKA UNIVERZA AJDOVŠČINA VAS VABI!

Za šolo ni nikoli prepozno. Zato oddajte informativno prijavo za vpis v 
programe, ki jih bo v šolskem letu 2008/09 izvajala Ljudska univerza

Ajdovščina:

VIŠJEŠOLSKI PROGRAM STROJNIŠTVO
Program bo v sodelovanju s šolskim centrom Novo Mesto potekal v Ajdovščini.

PROGRAME ZA PRIDOBITEV IZOBRAZBE:
Osnovna šola za odrasle , Trgovec, Administrator, Kuhar, Natakar, Gostinski tehnik, 

Gostinsko-turistični tehnik. Ekonomski tehnik. Strojni tehnik__________

PROJEKTNO UČENJE ZA MLAJŠE ODRASLE (PUM) 

PROGRAMI USPOSABLJANJA ZA ŽIVLJENJSKO USPEŠNOST 

JEZIKOVNO IZOBRAŽEVANJE 

RAČUNALNIŠKO IZOBRAŽEVANJE, RAZNE DRUGE TEČAJE 

SREDIŠČE ZA SAMOSTOJNO UČENJE

Izkoristite MOŽNOST UČENJA V SREDIŠČU ZA SAMOSTOJNO UČENJE IN PREKO 

SPLETNEGA PORTALA rwww.cvzu-vita.siV

prebrala Erika Bolčina ter odlomek 
iz najnovejšega romana Skala, ki 
sem ga prebrala Petra Krapež. Za 
dobro vzdušje so poskrbeli tudi do
mači glasbeniki, pod vodstvom Ivice 
Vidmar.

Ob koncu prireditve pa je v znak 
zahvale gospod Zakawsky prejel 
simbol Turističnega društva Okno, 
nagrajeni pa so bili tudi vsi nastopa
joči. Petra Krapež

ŽIVEL 
1. MAJ

ZAHVALA
T /Združenje borcev za vrednote
V NOB Ajdovščina - Vipava, se 

zahvaljujemo vsem, ki so pomagali 
pri pripravi prizorišča za spomin
sko slovesnost, ki je bila v soboto 
26.04.2008 na Nanosu.

Izreden odziv seje odražal pri za
gotavljanju prevoza opreme in v šte
vilčnosti oseb, ki so pomagale pri 
pripravi prireditvenega prostora. Za 
to delo smo dobili na razpolago dva 
kombija in en tovornjak. Skupina, 
ki je pripravljala prizorišče je štela 
18 oseb. Torej nekoliko preveč, da 
bi lahko našteli vse.

Vsem, ki ste pomagali pri urejanju

prireditvenega prostora in posprav
ljanju, se še enkrat najiskreneje za
hvaljujemo !

Božo Novak

GA VIPAVA, GORIŠKA CESTA 13, VIPAVA 
05 / 366 56 65 ali 041 / 67 87 59

SPECIALIZIRANE TRGOVINE 
ZA BELO TEHNIKO IN KUHINJE

Kuhinje
priznane nemške znamke

NOBLESSA
- strokovno svetovanje pred nakupom

- brezplačen izris vaše sanjske kuhinje

- veliko barvnih in tipskih kombinacij

- 8 cenovnih razredov

- brezplačna montaža kuhinje

- brezplačna vgradnja bele tehnike, 
kupljene pri nas

- zelo kratki dobavni roki - 5 tednov od 
datuma naročila

- zagotovljena kvaliteta - 5 let garancije

- Ugodni plačilni pogoji:
30% popusta na leseni del in 
še dodatnih 5% na gotovinsko 
plačilo

5 let garancije*
za gospodinjske aparate 

brezplačno

GORENJE

CANDV

BLOMBERG

VVHIRLPOOL
* 4 M sMaAm > PPMMMIC*

5 Mm QA •«•«9* p* «MM utii K

Pralni stroj GORENJE WA 60149

429,00 EUR

Pomivalni stroj BOSCH SGS 45 N02EU

499,00 EUR

t

UGODNA ODPRODAJA RAZSTAVNIH EKSPONATOV DO -55%
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Pokoncilski duhovni tok Dom starejših občanov Ajdovščina

Prenova v Duhu Materinski dan
Prenova v Duhu je posebni duhovni tok v pokoncilski cerkvi. To ni gibanje, je nova smer, ker je na
stala šele po drugem vatikanskem cerkvenem zboru, a je stara, ker se sklicuje na življenje prvih 
krščanskih občestev, kakor jih opisujejo Apostolska dela. Prenova v Duhu ali karizmatična preno
va je najprej in predvsem božji dar. Tukaj ne gre za izrazito specifično duhovnost, temveč za resno 
razumljeno, mišljeno in živeto krščanstvo, katerega bistveni del je tudi dar Svetega Duha. Ni se 
nam treba bati, da bi karizmatična molitvena občestva »porušila« obstoječi cerkveni red in vodila 
v zmedo, saj Sveti Duh ne ruši tistega, kar je sam sezidal.

lavna značilnost tega duhovnega 
VJ toka je kristocentričnost, saj je 
Jezus Kristus začetek in konec vsa
kega našega snovanja in vse milosti 
prihajajo od Njega. Pomembno se je 
ponovno roditi v Svetem Duhu ter 
v nas oživiti tistega Svetega Duha, 
ki smo ga prejeli pri krstu in birmi. 
Prav o tem mnogi kristjani nočejo 
nič vedeti. Raje ostanejo taki kot so, 
ker bi se morali marsičemu odreči. Z 
Jezusom bi morali začeti novo življe
nje. Tega nočejo, to občutijo kot ne
kaj težkega. Raje se prilagajajo naj
večkrat navideznemu materialnemu

ugodju tega sveta. Tudi izobraženci 
imajo na splošno težave spustiti se 
z višin. Menijo, da v karizmatičnem 
gibanju sodelujejo grešniki in ne
umneži, ki slavijo Boga na poseben 
način, čeprav tako Stara kot Nova 
zaveza govorita, kako pomembno je 
slaviti Boga. In če bomo vse to sto
rili, kar Jezus želi, bomo živeli kot 
veseli ljudje. To seveda ne pomeni, 
da ne bomo imeli nikakršnih težav, 
bomo pa težave lažje prenašali in jih 
darovali za dobrobit svojih domačih 
in drugih ljudi

Danes na molitvena srečanja 
Prenove v duhu v svetu prihaja več 
kot sto milijonov ljudi, v Sloveniji je 
že preko šestdeset takih molitvenih 
občestev. V naši dekaniji se redno 
tedensko zbiramo ob ponedeljkih 
zvečer v Škofijski gimnaziji Vipava. 
Enoinpolurno srečanje obsega slav
ljenje, branje in razlago božje besede, 
pričevanja in tudi molitve nad posa
mezniki. Skupina je velika in živa,

vedno odprta tudi za nove člane.
Sedemdeset naših članov se je v 

tednu po Veliki noči udeležilo tradi
cionalnega vseslovenskega romanja 
molitvenih občestev Prenove v duhu 
v Medugorju. Tridnevno bivanje v 
Medugorju ni bilo samo romanje, 
bile so prav posebne duhovne vaje, 
duhovne vaje na katerih so nam spre
govorili mladi ljudje, ki so iz težkih 
preizkušenj, iz brezen človeškega bi
vanja, zaživeli novo življenje. Na ču
dežen način so se v Medugorju preko 
Marije srečali z vstalim Kristusom, 
kije pot, resnica in življenje.

V soboto, 12. aprila je naše molit
veno občestvo v župnijski cerkvi v 
Vrhpolju gostilo molitvena občestva 
Prenove iz naše škofije. Udeleženci 
smo na poseben način v slavljenju, 
pričevanju, sveti maši in celonočne
mu češčenju doživeli, da Jezus živi in 
se na poseben način dotika vseh, ki 
mu odprejo svoje srce.

Niko Ličen

Priznanja jubilantom
Območno združenje Rdečega križa Ajdovščina je konec marca pripravilo slovesnost s podelitvijo 
priznanj krvodajalcem jubilantom. Veliko je bilo tistih, ki so prejeli priznanja, prav vsi pa bi si za
služili, da bi bili omenjeni.

'V Tajvišje priznanje, ki je bilo le- 
IN tos podeljeno, je bilo za 70 krat 
darovano kri, pravzaprav so letos 
kar štirje prejeli to priznanje. To so 
bili Jožef Bučinel, Damjan Fabčič, 
Adrijan Krpan in Bogomir Trošt. 
Prijeten kulturni program so obliko
vale povezovalka in recitatorka Nina 
Trebovc ter Društvo podeželskih žena 
s Predmeje. S tem dogodkom smo se

želeli vsaj malo zahvaliti vsem tistim, 
ki se redno odzivajo na naša vabila.

Le teden kasneje, to je 3. in 4. aprila 
pa smo bili že pred naslednjo nalogo. 
V dijaškem domu smo izvedli redno 
krvodajalsko akcijo. Udeležba je bila 
nad pričakovanji, saj se je je udeleži
lo kar 425 krvodajalcev, od tega se je 
43 ljudi akcije udeležilo prvič.

Še ena terenska akcija nas čaka že 
tradicionalno v začetku oktobra.

Veliko ljudi pa se tekom celega leta 
odzove tudi na naša vabila za daro
vanje krvi v Bolnišnici v Šempetru. 
Letno tako zagotovimo približno 
1350 krvodajalcev z našega podro
čja.

S tem odzivom smo zadovoljni, 
sploh zato, ker že nekaj let ne opa
žamo upadanja. Reorganizacija na

področju krvodajalstva pred šesti
mi leti ter velike gospodarske spre
membe, predvsem zaprtje tovarne 
Alpina na Colu ter odpuščanja tudi 
v naših podjetjih, so povzročila ni
hanja tudi na tem področju. Vendar 
pa smo z velikimi napori, dodatnimi 
promocijskimi aktivnostmi, sreča
nji, osebnimi vabili ... uspeli usta
viti upadanje. Dosegli smo tudi to, 
da smo ohranili pet odvzemnih dni 
na terenu, saj še vedno zagovarjamo 
stališče, da se moramo organizatorji 
in izvajalci čimbolj prilagoditi krvo
dajalcu in ne obratno.

Najlepše se zahvaljujemo vsem kr
vodajalcem za darovano kri, vsem 
sponzorjem pa za pomoč pri izvedbi 
podelitve priznanj.

Maša Jež

Pred svojim pragom
V soboto, 29.marca smo Krajevna skupnost Lozice in Društvo Zdravljica Lozice organizirali čišče
nje vaških vodotokov z namenom ohranjanja narave in lepšega izgleda kraja.

ljub temu, da se je čistilne akcije 
JN^udeležilo le dobrih deset prosto
voljcev, so udeleženci opravili veli
ko delo. Potok Močilnik smo očistili

od Spodnjih Žvanutov do Hribovca 
in tako, kljub zmotnemu mišljenju, 
da imamo čist potok, nabrali zvrhan 
kontejner smeti.

Onesnaženje potokov seje v zadnjih 
letih sicer zmanjšalo, je pa še vedno 
na nekaterih mestih moč opaziti pra
va odlagališča. Gre za znane lokalne 
»ekologe«, katerim tudi lokalna ob
last in inšpekcija nič ne more ali noče. 
Nekaj pa je k onesnaženju poleg naše 
lastne nemarnosti pripomoglo tudi 
gradbišče hitre ceste, s katerega burja 
pomete v zavetje potočnih strug razne 
folije, pa tudi večje količine plastenk.

Da je bila udeležba skromna gre 
delno pripisati lepemu sobotnemu 
vremenu, ki je po daljšem času omo
gočilo kmetovanje, še bolj pa misel

nosti, da mora te zadeve počistiti ne
kdo drug, saj stalno plačujemo neke 
komunalne položnice... Dejstvo je, 
da »udarniško« danes ni najbolj po
pularno.

Če pa je komu kljub vsemu osta
lo še kaj dobre volje, se lahko mirne 
duše razživi s čistko kakšnega pritoka 
Močilnika.

Zaključek akcije je potekal v gasil
skem domu v Podnanosu, kamor smo 
bili povabljeni na malico, saj smo čiš
čenje organizirali tudi v sodelovanju 
s KS Podnanos in tamkajšnjimi dru
štvi. V Podnanosu se je akcije udele
žilo preko 70 udeležencev. Pohvalno.

Spoštujmo naravo, saj je močnejša 
od nas in nam tudi potrebna.

Marko Nabergoj

V torek, 1.aprila je v prijetnem vzdušju potekala prireditev v 
počastitev 25. marca, praznika vseh mam. Prireditev lahko naj
bolje povzamemo kot popoldne preživeto v prepletanju glasbe, 
petja pesmi, deklamiranja in kratke igre na temo povezanosti 
med materjo in njenimi otroci.

TAogajanje so pripravile voditeljice 
-L/ skupin starejših za samopomoč, 
ki delujejo v okviru medgeneracijske
ga društva 4 letni časi. Predsednica 
društva in povezovalka programa 
Klavdija Žnidar, najmlajša članica 
društva, zares ponazarja generacijsko 
raznolikost društva.

Kot pripravnica, sem se prvič sreča
la z delom v domu za starejše občane 
in se prepričala, da se ljudska pesem 
in domač instrument najbolj dotak
nejo srca starejših ljudi. S posluša
njem harmonike in petja se lahko v

mislih vrnejo v mladost in jo vsaj za 
kratek čas znova podoživijo. Vsi, ki 
smo se prireditve udeležili, pa lahko 
z gotovostjo pritrdimo, da tako lepo 
in domače zveneč instrument, kot je 
harmonika še lepše zazveni, če nanj 
zaigrajo prsti mladega fanta. S pe
strim harmonikarskim znanjem se 
nam je predstavil mladi, desetletni 
Joško Ferjančič iz Budanj, kije z svo
jo samozavestno držo in veliko otro
škega zanosa, dodal piko na i celotni 
prireditvi.

Mojca Trdan, dipl. del. ter.

5. igre MATP
V četrtek, 24. aprila je bil Center JPV v Vipavi organizator 5. 
regijskih iger MATP za severno-primorsko regijo.

T Tdeležilosejihje 34 tekmovalcev, 
v 5 ekipah iz različnih vzgoj- 

no-izobraževalnih in socialno-var- 
stvenih organizacij iz Nove Gorice, 
Ajdovščine, Postojne, Idrije in 
Vipave. Igre MATP (Motor Activities 
Training Program) so namenjene ose
bam s posebnimi potrebami, zlasti ti

stim z več kombiniranimi motnjami in 
so del športnega programa Specialne 
olimpiade Slovenije. Preizkušanje in 
potrjevanje udeležencev je potekalo 
v 5 različnih disciplinah: gibljivosti, 
udarjanju, ročnosti, brcanju in vožnji 
z vozički. Cilj iger pa ni tekmovalne 
narave, ampak potrditev posamezni
kovih sposobnosti, samopodobe, vse 
skupaj pa je prepleteno s sproščenim 
druženjem, spoznavanjem in veselim 
doživljanjem. Igre MATP pridobiva
jo vse večje število udeležencev. Prav 
Vipavski Center je bil prvi, kije začel 
z uresničevanjem in izvajanjem ciljev 
programa MATP v Sloveniji.

dr. Erna Žgur

Zmago Vidmar z Otlice

Uplenil medveda
»Doslej je bil medved bolj prehodna divjad v lovišču naše Lovske 
družine Kozje stene. Leta 2000 pa smo začeli delati prežo in kr
mišče. Danes ni več težko pri nas srečati medveda, kakih pet jih je 
sedaj prehodnih gostov, držijo se okrog krmišča«, pravi Zmago.

ryrmago je bil letos edini kandi- 
ZŽ/dat za streljanje na kosmatinca. 
Dovoljenje je bilo tokrat izdano že 
pred L aprilom, sicer pa jih je Vidmar 
videval že eno leto, s partnerjem 
Brankom Žigonom.

»Ko pa je prišel čas za odstrel, jih 
kot zakleto ni bilo od nikoder. Tokrat, 
13. marca, pa sem bil v pravem tre
nutku na pravem mestu. Na preži in 
krmišču Ilovna ravnica, v otliškem 
revirju. Ob luninem siju so prišli tri
je. Medvedka, težka okrog 170 kg, 
drugi nekoliko manjši in moj, težak 
je bil 113 kg. Verjetneje bila samica 
z dvema mladičema, ki se ju počasi 
mora rešiti, daje potem spet godna za

parjenje«, pojasnjuje Zmago.
Dvajset minut po zadetku v polno, 

se je po obvestilu ob preži zbralo 
več kot 15 Zmagovih prijateljev in 
lovskih bratov. Zadovoljni so bili, še 
posebej starešina Marinko Čibej, pa 
gospodar Marjan Peljhan, še najbolj 

■ seveda Zmago Vidmar, kije tudi ot- 
liški revirski vodja.

»Ko sem ženi sporočil, da sem ga, 
je rekla le ...ojej..., vedela je kaj sledi, 
vsa lovska ceremonija in tekoče »ob
veznosti«. Menim pa, da ga v svojem 
življenju verjetno ne bom več streljal. 
Sicer pa smo na Otlici trije sosedje, ki 
smo medveda že uplenili«, se smeje 
47 - letni Zmago, ki je lovec od svoje
ga 24. leta.

Ivan Mermolja -Iče
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Spoštovani g. župan.
v

skoraj dve desetletji nisem več 
Z_J»stalno« prisotna, če se lahko tako 
izrazim, v mojem domačem kraju, v 
Ajdovščini, tudi rodnem kraju mojih 
staršev, kar je pri nas postala že skoraj 
prava redkost, vendar pot in še veliko 
ostalih bolj ali manj osebnih razlogov 
me vedno in redno zanese nazaj. Tako 
je tudi naneslo, skozi vsa ta leta, da 
sem lahko kot nekakšen »zunanji in 
odtujeni« opazovalec mojega nekdaj 
domačega okolja, tako moji občutki, 
spremljala postopen razvoj oziroma 
preobrazbo nekdaj prikupnega in ob
časno preveč mirnega mesteca, ki so 
ga nekateri na žalost želeli precej »pej- 
tonsko« stilizirati, v dokaj razširjeno a 
še vedno relativno majhno mestno je
dro, ki prav v zadnjih letih zelo očitno 
in neutrudljivo bogati svojo ponudbo 
znanih imen večjih trgovskih centrov, 
seveda na t.i. obrobju jedra, kjer seje 
pred tem dolgočasno in staromodno 
razprostirala nedobičkonostna zelena 
planjava tudi mojega otroštva. Tem se 
danes pridružujejo številni obrati in 
trgovine, kot posledica preobrazbe in 
nareka časa, obogatelih malih in sred
njih podjetnikov, med katerimi tudi 
zelo zaslužni, ne glede na politične ve
trove in opredeljenost. Ne dolgo tega’ 
je tik ob starem »šturskem« mestnem 
jedru kot goba po dežju (ali morda po 
megli) zrasla skoraj vesoljski ladji po
dobna zgradba, na katero je brez dvo
ma prebivalstvo zelo ponosno (z vsem 
spoštovanjem do kreatorja), ki očitno 
služi, tudi ona, kot zaščitna znam
ka napredka in blagostanja tudi tega 
dela prelepe Slovenije, ali je mogoče 
celo neke vrste spomenik le posebnim 
vrlinam. Po drugi strani pa se mi v 
moji skoraj običajni opazovalni vlogi 
pešca v Ajdovščini, luksus in užitek, 
ki si ga človek v večmiljonskem vele
mestu težko privošči, a za kar se mo
ram v Ajdovščini že postopoma začeti 
kondicijsko pripravljati, saj so postale 
razdalje med vsemi naštetimi in ne- 
naštetimi točkami moderne ajdovske 
dobe že za mlajšo populacijo dokaj 
zahtevne, da odmislimo tisto starej
šo, vedno številčnejšo in mogoče tudi 
našo v bolj ali manj oddaljeni prihod

nosti - nehote ali hote ustavi pogled 
nad opuščenimi obratovalnimi in tr
govinskimi poslopji v samem centru, 
ki so bolj otožne vitrine v družbi ved
no donosnih bifejev in njihovih včasih 
preglasnih obiskovalcev, predvsem pa 
skoraj brez izjeme motoriziranih. Tudi 
to je znak blagostanja, posebej ob po
spešenem dviganju rasti cene nafte 
in njenih derivatov. Že skoraj malo 
v kontradikciji vsevprek razglašenih 
kronično nizkih plač v določenih de
lovnih panogah oziroma slojih. Upam, 
da se ne bom preveč zmotila, če bom 
rekla, da sem zasledila, da ni tako ne
običajno, da si delavska in še podnaj
emniška družina privošči vzdrževanje 
dveh avtomobilov in vsega kar spada 
zraven. Seveda, kako jim to uspe, še 
zdaleč ni moja stvar. Posredno pa po
stane tudi moja stvar, posebej pa stvar 
celotne populacije določenega okolja, 
ko se začnemo zavedati, da kraj po
staja vedno bolj onesnažen in zasičen 
z avtomobili in z ostalimi osebnimi 
ali privatnimi prevoznimi sredstvi, ki 
ob določenih dneh in urah kar nima
jo več kje parkirat. Po drugi strani pa 
so skoraj vse lokacije, ki nudijo pre
bivalstvu materialne dobrine in druge 
usluge (vključno z Upravno enoto) za 
povprečnega pešca relativno oddalje
ne. In zato je seveda potreben osebni 
avtomobil in če enega potrebuje mati 
za prevoz otrok v šolo in sebe v služ
bo, drugega potrebuje oče za ostale 
vzporedne opravke. Več kot razu
mljivo. Pri vsem tem Vas sprašujem, 
gospod župan, ali ne bi bilo umestno, 
da bi kdo sprožil vprašanje primerno
sti mestnega in primestnega javnega 
krožnega prevoza v občini, mogoče 
s sredstvi, ki minimalno zvočno in 
zračno onesnažujejo, posebej ob dej
stvu, ko so se razdalje tako povečale 
in osebna motorna prevozna sredstva 
tako pomnožila? In če sem že načela 
problem onesnaženosti, bi na tej toč
ki obvezno omenila še enega zelo ali 
še vedno prisotnega, ki se v Evropski 
uniji ureja in rešuje na podlagi zakona 
(Ur. List RS št. 41/2004, kije v skladu 
z dejanji in postopki, povezanimi z EU 
in državami članicami) in prepoveduje

prisotnost kancerogenih nezaščitenih 
azbestnih plošč in odpadkov, ki jih že 
leta in leta opazujem sem ter tja, pred
vsem kot dodatke na vrtovih ali vrtnih 
uticah. Zanima me, kdo in kdaj se bo 
začel zavedati nevarnosti omenjene 
snovi in problematike njene najhitrej
še in popolne odstranitve? Še posebej 
v dobi, ko trg ponuja veliko alterna
tivnih in cenenih materialov tako za 
lastniške kakor tudi za »nelastniške« 
vrtičkarje. Kaj pa podatki o rakavih 
obolenjih v občini? Mislim, da nimam 
dovolj strokovnosti, da bi načenjala to 
vprašanje, zato ga po želji in na voljo 
prepuščam predvsem etični stroki. Pa 
bi se le še pozanimala o namembnosti 
starih visokih topol v neposredni bli
žini stanovanjskih poslopij, ki ob buj
nem cvetenju povzročajo nemalo pre
glavic posebej alergičnim in osebam z 
oteženim dihanjem.

Spoštovani g. župan, moj namen je v 
celoti dobronamerna želja, da vljudno 
opozorim na določeno problematiko, 
katere so vaši meščani verjetno že 
uvrstili med »nujno zlo« in jih mogoče 
moja nekoliko drugačna perspektiva 
vseeno vidi kot odgovornost nekoga 
in hkrati željo večine po kakovostnem 
okolju in načinu življenja, za ohranitev 
ali ponovno vzpostavitev življenjskih 
razmer, ki so v krajih tovrstne razsež
nosti še vedno izvedljive. Vse ostalo 
pa je lahko le moje osebno mnenje. 
Hvala za Vašo cenjeno pozornost.

RS. Pohvala ekipi »Latnika«, ki tudi 
nas »odtujene«, še vedno na nek način 
povezuje z domačim krajem.

Iz Rima V.K.

Sežigalnica

T)ribližno štirinajst dni preden naj bi 
JT ajdovski občinski svet sprejemal 
odločitve o izgradnji sežigalnice ob 
sedanjem smetišču pod vasjo Dolga 
poljana, smo občani našega mesta 
iz uradnih in neuradnih virov začeli 
prejemati informacije o tem projektu. 
Župan je za teden pred sejo napovedal 
v dveh vaseh (Budanje in Dolga pol
jana) javno razpravo na to temo. Od 
kje torej nenadoma taka vratolomna 
sprememba, saj naj bi se po že spreje
tem občinskem planu drugo leto naše 
smetišče dokončno zaprlo?

Smeti! Naš vsakdanji pridelek so, a 
tudi eden največjih civilizacijskih pro
blemov. Očitno je znanost in svetovna 
politika nakazala rešitev tega problema 
v smeri njihovega sežiganja. V smislu 
razvoja osebno verjamem v znanost 
in njeno dobronamernost. Vem pa 
tudi to, da se po naravi stvari najmanj 
škodljivih izpustov v okolje širi iz te
oretičnih izračunov na papirju. Praksa 
pa zna biti hudo hudo drugačna. Idrija 
in njena živosrebrna reka. Mežica in 
njena svinčena narava. Celje, pocinka
ni vrtovi. Anhovo, azbest! Pa saj tudi 
Černobil ni razneslo na papirju temveč 
samo v praksi. Težava je namreč v tem, 
da so kakršnekoli napake pri takšnih 
stvareh NEPOVRATNE! Zakaj seži
galnica ob smetišču? Podtalnica je že 
onesnažena in tudi v Vipavski dolini 
nima strateškega pomena. Plinovod je 
blizu, kurilo bi se noč in dan.

Zakaj v Vipavski dolini? Kot kaže 
naj bi bile v Sloveniji le tri sežigalni
ce, seveda ogromnih kapacitet, kajti 
upravičeno je domnevati, da bi ob 
okvarah, remontih ali slabih vremen
skih razmerah (inverzija, nizka oblač
nost, itd.) ena od druge začasno pre
vzemale material za sežig. Vipavska

dolina ima glede na njeno regionalno 
lego in cestno povezavo najprimernej
šo lego.

Življenjska doba sežigalnice je men
da 30 let. Kam jo bodo pa potem po
stavili? Na Sinji vrh morda? In ali 
morda ne bo prenovljena na istem me
stu kurila smeti do sodnega dne ? Kam 
bomo odlagali pepel in filtrno pogačo? 
Po komaj dobro melioriranih poljih?

Kaj se sme sežigali? Vse kar stroka 
določi. Kar je prepovedano sežigali 
ima najvišjo ceno in premnogokrat po
nikne kje v morju, afriškem pesku ali 
prikrito med drugimi smetmi v raznih 
sežigalnicah. Seveda pri teh poslih ne 
sodelujejo državni organi, se pa mogo
če raje obrnejo stran, kot da niso videli 
nič.

Ali se sežigalnica splača? Seveda 
se. Smeti bodo vedno dražje. Občine 
v katerih bodo sežigalnice bodo dobi
vale rento (menda okrog 20 milijonov 
evrov). Le zakaj, če pa so tako čiste in 
dobičkonosne? Morda pa prav zato, ker 
v resnici hudo obremenjujejo okolje.

Župan bo odšel, dimnik bi ostal.
Renta je mikavna stvar, je kot ne

kakšna pokojnina. S pomočjo te rente 
bi recimo lahko naš župan uresničeval 
svojo veliko željo o prostorski rešitvi 
vprašanja univerze na ajdovski loka
ciji.

Samo na sebi s tem seveda ni nič na
robe. Ali vsaka velika želja je že sko
raj strast. Le ta pa ima to lastnost, da 
nikoli ne prisluhne ne modrosti in ne 
pameti.

Čeprav živimo v času obilja kot še ni
koli, vsi najbrž malce slutimo, da časi 
pred nami znajo biti še hudo zaplete
ni in zelo nepredvidljivi. Brezglavo 
hitenje v napredek sicer kratkoročno 
prinese določene prednosti, na daljši 
rok pa se z dotokom novih ljudi začne 
zgodba enakih problemov ponavljati. 
Naj strnem za konec vse velike projek
te ajdovskih idejnikov v sklepno vpra
šanje. Ali res mislite, da bi ogromna 
sežigalnica, največja piramida na sve
tu, tunel od Lokavca do Idrije, nova 
železnica do Postojne, za vse večne 
čase rešila vse naše osebne in občinske 
probleme? Marijan Božič

Zakaj so tujci »večvredni«?

»Do sosedov smo preponižni, do 
tujcev pa hlapčevski.«. Te besede je 
pred kratkim izrekel človek, ki mu 
gre verjeti. Boris Pahor! Tržaški pi
satelj, naš zamejski Slovenec in Velik 
Primorec!

Ponižnost, hlapčevstvo, občutek 
manjvrednosti? Kje je naša odloče
nost, samozaupanje in prepričanje v 
uspešno prihodnost naroda. Ali so v 
naših genih res še vedno ujeta dolga 
stoletja življenja pod tujimi gospo
darji? Ali še vedno ne moremo do
jeti, da smo končno samostojni in na 
svoji zemlji svoj gospodar? Res“nično 
je vse preveč hlapčevstva in občutka 
manjvrednosti! Takoj, ko se pojavi tu
jec, se že klanjamo in takoj začnemo

»regljati« v tujem jeziku. »Strateški 
lastniki« bodo kmalu samo še tujci! 
Na široko, preširoko smo jim odprli 
tudi trgovsko mrežo. Žal predvsem na 
račun domačih malih in podeželskih 
trgovcev ter seveda domače živilsko 
predelovalne industrije.

Tudi sam se srečujem s tako nega
tivno in nesprejemljivo izkušnjo. Če 
se danes peljete iz Idrije proti Spodnji 
Idriji, vas bo na Marofu zaustavil pro
metni zastoj. Gradbinci prestavljajo 
cesto, ki bo sedaj tekla na samem bre
gu reke Idrijce. Nesporno bo promet 
varnejši, saj bo cesta tekla v blagem 
loku, medtem ko je do sedaj naredila 
dva nepregledna ovinka in obenem še 
presekala tamkajšnjo parcelo na dva 
dela. Ta parcela bo sedaj spet v enem 
kosu in na njej bo nemški trgovec 
zgradil svoj diskontni market. Gre za 
zadnjo tako veliko gradbeno parcelo!

Neverjetno, toda resnično! Ravno 
na tej parceli je leta 2002 želelo zgra
diti svoj trgovski center naše podjetje 
Farna - Vipava. Pobudo je dal tokratni 
idrijski župan Damjan Krapš v želji, 
da bi domači trgovec postavil »center 
z dušo«, vključil idrijsko rudarsko 
tradicijo in ponudil celovito trgovsko 
in storitveno ponudbo..

Stekle so priprave, raziskave, raz

govori, izdelan je bil investicijski 
elaborat. Razgovori z občino Idrijo so 
bili uspešni. Investitor (Farna Vipava) 
bi prestavila že prej omenjeno magi
stralno cesto in zgradila elektro-trafo 
postajo, vodohram, manjšo čistilno 
napravo ter priključek na magistralno 
cesto. Vse te komunalne naprave bi 
brezplačno koristil tudi sosednji Dom 
starejših občanov, kot gesto dobro
došlice ob prihodu na novo tržišče. 
Investicijo težko skoraj eno milijardo 
takratnih sit, je z garancijo »požeg- 
nal« tudi nadzorni svet naše tedanje 
krovne družbe Živila Kranj in dve 
banki, ki bi sodelovale s svojim kredi
tiranjem. Opravljene so bile geološke 
raziskave, izdelani so bili idejni načr
ti. V tistem času prvi trgovski center 
v Idrijski občini je bil vsak dan bližje 
realnosti.

In tedaj! Kot strela z jasnega. Zakon 
o varovanju vodnih virov! Čez noč je 
bila investicija »na hladnem«. V pet
najst metrskem varovalnem pasu je 
bilo prepovedano graditi. Nič ni več 
pomagalo, ne prošnje župana Krapša, 
ne pobude poslanca Sama Bevka, ki 
je naredil res ogromno poti po vlad
nih službah. Okoljski minister Kopač 
je bil neizprosen, njegova državna 
podsekretarka pa je na parceli ugo

tavljala, da gre za najlppšo »jaso« v 
tem delu Evrope. Jaso in »abitate« pa 
daje potrebno ohraniti našim zanam
cem. Veliko finančnih sredstev je šlo 
v nič, prav tako leto dni dela na tem 
projektu. Po dveh letih smo obupali 
in svojo tržno priložnost poiskali v 
Sežani, kjer je sedaj namesto v Idriji, 
naš drugi trgovski center.

Zgodile so se volitve. »Oblast« se je 
zamenjala, ministri so se zamenjali. 
Več kot očitno so naklonjeni tujcem, 
še zlasti germansko govorečim. Se 
zlasti zunanji minister, ki v javnosti 
rad pretirava s svojim »kavalirstvom« 
do obeh avstrijskih »primadon«, ev
ropske komisarke in zunanje mini
strice.

Kakor koli že! Kar ni bilo mogo
če za »domačega« trgovca, je očit
no mogoče za tujega »diskontarja«. 
Namesto trgovca, ki ima na svojih 
policah še vedno največ »slovenskih« 
proizvodov, trgovec, ki na svojih poli
cah skoraj nima slovenskih proizvo
dov. Namesto trgovskega centra, ki je 
bil zasnovan v skladu s tradicijo in bi 
se zlil s krajino, diskont - kvadratna 
»škatla« brez duše, kot povsod dru
god po Sloveniji. Za vse večne čase 
je izginila »Kopačeva« najlepša jasa v 
tem delu Evrope. Tudi »habitatov« ni

več, enostavno in zelo preprosto sojih 
pomendrali težki gradbeni stroji. Kaj 
bi se »sekirali« za naše zanamce?!

Vse za naše nove evropske »prijate
lje«. Očitno je biti »tujec« prednost. 
Vse kar je tuje, je boljše!? Čisto, suho 
zlato! In kaj šele bo? Ko! Ko bomo 
razprodali še preostalo »družinsko 
srebrnino« in ko bodo še »tajkuni«, 
kot jih imenuje predsednik vlade, 
prodali tujcem svoja »sprivatizirana« 
podjetja. Nič! Vse BO tako, kot JE 
bilo! Hlapci za vedno!

Aleksander Lemut

ZVEZA ZA PRIMORSKO
www.zvezazaprimorsko.si
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22 koledar
KOLEDAR PRIREDITEV 
V AJDOVŠČINI IN 
OKOLICI ZA MAJ:
RAZSTAVE:

PILONOVA GALERIJA AJDOVŠČINA
Do 9. maja - na ogled je kiparska razstava DUŠANA 
TRŠARJA
Od 16. maja do 15. junija - na ogled bo izbor iz 
zbirke del PILONOVIH PRIJATELJEV ob 30-letnici 
nastanka stalne zbirke.
Petek, 23. maj ob 19.00 - Slovensko-ruski večer: 
predstavitev knjige »Pariške zasebne likovne 
akademije in Ažbetova šola v Munchnu« avtorjev 
Viktorja Baranovskega in Irine Khlebnikove 
Petek, 30. maj (predvidoma) - predstavitev 
avtobiografije Vena Pilona »NA ROBU«; ponatis 
bo izšel v razširjeni obliki, urednica knjige je dr. 
Irene Mislej.
Vabljeni tudi na ogled stalne zbirke Pilonovih 
likovnih del in fotografij. Ogledi: od torka do petka 
med 10.00 in 17.00 uro, ob nedeljah med 15.00 
in 18.00, ob ponedeljkih, sobotah in praznikih 
zaprto. Info: 05/368 91 77, pilonova.galerija@siol. 
net, www.venopilon.com 
MUZEJ V AJDOVŠČINI
Zbirka fosilov Staneta Bačarja in razstava 
Fluvio Frigido - Castra - Flovius - Ajdovščina, s 
poudarkom na rimskodobni Ajdovščini, avtorice 
arheologinje Beatriče Zbona Trkman.
Vitrina meseca: VSAKA PED ZEMLJE JE PREŽETA S 
PRETEKLOSTJO
Na ogled razstava arheoloških najdb, ki so bile 
odkrite lani jeseni, ob izkopavanjih dveh ajdovskih 
ulic. Avtorica - arheologinja Vesna Tratnik. Odprto: 
vsako soboto in nedeljo od 13.00 do 18.00 ure, 
organizirane skupine tudi izven omenjenega 
termina, po predhodni najavi na TIC Ajdovščina, 
05/36 59140.
30 INTARZIJ ZA 30 LET
Petek, 23. maj ob 19.00 - galerija Doma krajanov 
Ajdovščina (pri starem mlinu)
Vabimo vas na odprtje razstave intarzij odličnega 
domačega rokodelca in umetnika Darka Poženela. 
Razstava bo odprta do 7. junija od ponedeljka do 
petka med 16.00 in 19.00 uro, ob vikendih pa med
10.00 in 18.00 uro. Info: Darko 041-857-083 
LIČNA HIŠA AJDOVŠČINA 
Do 10. maja - na ogled razstava arhitekta 
Boštjana Debelaka HIŠE - MALI FORMATI. 
Dobrodošli!
Odprto: vsak dan med 10. in 13. ter med 16. in 19., 
sobota med 9. in 12. Info: 368 19 29,040 839 729, 
info@licnahisa.com, www.licnahisa.com 
DOM KRAJANOV VIPAVSKI KRIŽ 
Do 20. maja - na ogled razstava PREBUJENJE, 
Kulturno umetniškega kulturnega društva POC 
Ajdovščina in Kluba keramikov PD Soča Kanal. 
Za ogled razstave pokličite 031-481-187 (Iva, TD 
Vipavski Križ)
PREGLEDNA LETNA RAZSTAVA ČLANOV 
FOTOGRAFSKEGA DRUŠTVA VENO PILON
Petek, 23. maj ob 20.00 (odprtje) - avla Dvorane 
prve slovenske vlade Ajdovščina 
Razstava bo na ogled 14 dni 
SIMON GREGORČIČ IN BREJCI 
Razstava ohranjenih predmetov in dokumentov 
brejskih sorodnikov Gregorčiča - v hiši Brje 62, ki 
spominjajo na čas, ko je Gregorčič obiskoval Brje. 
Avtor razstave je kustos Goriškega muzeja, mag. 
Borut Koloini. Razstava je odprta vsako nedeljo 
med 14. in 16. ali po dogovoru na gsm: 031 468 
462 (Majda) ali 041 666 544 (Kazimir)
KOVAŠKI MUZEJ MIHAELA KUSSA 
Muzej je odprt vsako soboto in nedeljo med 8.00 
in 17.00 ali po predhodni najavi pri Stanislavu 
Černigoju na tel: 05/ 36 42 015 na naslovu Lokavec 
45, Ajdovščina.

PRIREDITVE:
PRAZNIK OBČINE AJDOVŠČINA 
Ponedeljek, 5. maj ob 15.00 - Dvorana prve 
slovenske vlade Ajdovščina 
Vabljeni na slavnostno sejo ob občinskem 
prazniku, ki poteka v spomin na ustanovitev prve 
povojne slovenske vlade. Slavnostni govornik bo 
župan Občine Ajdovščina, Marjan Poljšak, goste 
bo nagovoril podpredsednik Državnega zbora RS 
mag. Vasja Klavora. Kulturni program slovesnosti 
bo oblikovala pevska zasedba Kvartet Budanje, ki 
ga vodi Ivan Kodele. Vabi vas Občina Ajdovščina! 
KRAJEVNI PRAZNIK V VELIKIH ŽABLJAH 
Sobota, 3. maj ob 13.00 - igrišče in dvorana KS 
Velike Žablje-
Turnir v malem nogometu; igrale bodo ekipe 
z okoliških vasi, prva tri mesta dobijo pokale, 
v večernih urah zabava z glasbeno skupino 
REAL LIFE VERSION. Nedelja, 4. maj ob
15.00 - igrišče in dvorana KS Velike Žablje - 
Družabne igre (skanje v vrečah, vlečenje vrvi...), 
govor predsednika KS ob 17.00, srečelov, zabava 
z glasbeno skupino LIMIT. Vabita vas Športno 
kulturno društvo "Žable" in KS Velike Žablje! 
MARTIN KRPAN 
Premiera gledališke predstave 
Petek, 9. maj ob 20.00 - Dvorana jjrve slovenske 
vlade Ajdovščina. V izvedbi KAS teatra in OŠ 
Danila Lokarja Ajdovščina, režija Peter Avber.
Info: 040 576 279 (Peter)
ŠEMBISKA POMLAD 2008
Jubilejni, 10. izbor za vurberški festival »Podnanos
za Vurberk«
Med 9. in 11. majem Info: Turistično društvo 
Podnanos, 041 397 595 (Aleš)
OKUSI VIPAVSKE
Nedelja, 11. in ponedeljek, 12. maj ob 11.00 
- Dvorec Zemono. Tradicionalni in inovativni 
pogledi na vipavsko kulinariko, degustacije 
okoli 100 vin vipavskih vinarjev, degustacije 
vipavskih vin iz prejšnjega stoletja... 
Info: Razvojna agencija ROD, 05/ 365 36 03, 
ra.rod@siol.net, http://www.ra-rod.si/okusi08 
90. BOLJŠJA TRŽNICA
Sobota, 17. maj ob 7.30 - Trg 1. slovenske vlade 
Ajdovščina Dobrodošli prodajalci, nakupovalci, 
brskalci, slučajno mimoidoči,... Stojnice so 
pripravljene, najem posamezne - 5 eur. Info: 
Društvo zbiralcev Ajdovščina - Nova Gorica 040 
188 305 (Vladimir)
KONCERT HARMONIKARSKIH ORKESRTOV 
GLASBENE ŠOLE VINKA VODOPIVCA 
AJDOVŠČINA
Sobota, 17. maj ob 19.00 - Dvorana prve slovenske

vlade Ajdovščina Nastopili bodo: mlajši in starejši 
harmonikarski orkester ter nekdanji učenci šole. 
Dobrodošli!
PREDAVANJE DR. ENISE DEMŠAR 
»Zgodnje odkrivanje raka na debelem črevesu« 
Torek, 20. maj ob 18.00 - Dom krajanov 
Ajdovščina (Prešernova ulica 24) 
Vabi vas Društvo za zdravje srca in ožilja, 
podružnica za severno Primorsko!
LUTKOVNA IGRICA ČAROBNA JASA 
Petek, 23. maja ob 18.30 - večnamenska dvorana 
v Lokavcu
Ob tednu vseživljenjskega učenja v okviru 
študijskega krožka »Obudimo kulturno žjvljenje na 
vasi« vabljeni na ogled lutkovne igrice ČAROBNA 
JASA v izvedbi Dramske skupine Žar društva 
Most. Vabita vas KS Lokavec in Ljudska univerza 
Ajdovščina!
PREDSTAVITEV PRVE PESNIŠKE ZBIRKE LOJZKE 
BRATINA
Sobota, 24. maj ob 20.00 - dvorana na Otlici 
Vabi vas Turistično društvo Okno! Info: 05 36 49 
370,041 708 134,www.td-okno.si 
IGRAJMO SE ZA VARNOST 
Petek, 23. maj, dopoldne - mesto Ajdovščina 
Preventivna prireditev za izboljšanje varnosti v 
prometu, na katero bodo povabljeni otroci z vseh 
ajdovskih šol.
Org: Svet za preventivo in vzgojo otrok v cestnem 
prometu Ajdovščina

ŠPORT:
MAJSKI TEK IN POHOD
Sobota, 10. maj dopoldne - Športni center Police 
Ajdovščina Tradicionalni Majski tek v Ajdovščini 
šteje za pokal Primorskih novic in pokal Slovenije, 
vzporedno poteka tudi pohod do izvira Hublja.
Ob 9.00: Šolska mladina: 300 do 2000 metrov, 
startnina 1,5 evra Ob 11.00: Člani, članice in 
vojska: 10.712 metrov, startnina 8 evrov Ob 10.30: 
POHOD, zborno mesto bo posebej označeno; 
pohod bo potekal po naravoslovni učni poti Ob 
Hublju, startnina 5 evrov
Info: 05/ 364 47 22,051 414 565 (Robert), robert. 
krkoc@zs-ajdovscina.si, www.zs-ajdovscina.si 
MALE OLIMPIJSKE IGRE V AJDOVŠČINI 
Sobota, 10. maj - Športni center Police Ajdovščina 
Športna zveza Ajdovščina vabi na promocijsko 
športno prireditev. Potekala bodo tekmovanja 
mlajših selekciji v različnih športnih panogah. 
Otvoritvena slovesnost pa bo ob 9.00 v 
Dvorani prve slovenske vlade Ajdovščina. 
Info: 05/364 47 21 (Primož), primoz.sulic@zs- 
ajdovscina.si
15. RALLY VIPAVSKA DOLINA
Sobota, 10. maj Start ob 10.00 - Avtocenter Bajc 
Ajdovščina Sledi točnostna vožnja - Lavričev trg 
Ajdovščina Trasa: stara cesta do Nove Gorice, 
preko Erjavčeve ulice v Italijo, v Šempetru nazaj 
v Slovenijo, proti Mirnu, v Renče in čez Gradišče 
v Dornberk, po dolini Branice v Šmarje, Vrtovče 
in skozi Velike Žablje na cilj v Ajdovščino. 
Proga je dolga 71 km, sestavljena iz treh etap. Ne 
zamudite enkratne priložnosti in si oglejte imenitne 
dosežke zgodovine avtomobilske industrije! Info: 
Društvo ljubiteljev starodobnih vozil Vipavska 
dolina, 05/ 36 61 610,040 798 887 (Miro)
II. KRITERIJ PO ULICAH AJDOVŠČINE 
Mestna kolesarska dirka Sobota, 10. 
maj ob 14.00 - ulice mesta Ajdovščina 
Trasa dirke poteka po Goriški cesti, delu 
Župančičeve, Gregorčičeve, na Lavričev 
trg, Prešernovo in na cilj, nazaj na Goriško.. 
Tekmovanje bo potekalo v različnih kategorijah, 
posamezne kategorije bodo prevozile od 10 do 
45 krogov (dolžina posameznega kroga je 1200 
metrov). Prijave in info: do 7. maja^ na naslov: 
Kolesarski klub Castra Ajdovščina, Župančičeva 
8, 5270 Ajdovščina ali kobrasport@siol.net ali fax: 
05/ 36 63 495,041 352 607 (Klavdij). 
MEDNARODNO TEKMOVNJE KONJSKIH 
VPREG
Nedelja, 25. maj čez cel dan - ŠC Police Ajdovščina 
Polegtekmovanjavpregbopotekalošetekmovanje 
v dveh disciplinah dresura vpreg in vožnja med 
stožci.Društvo DOLI, 051 345 314 
PLANINSKO DRUŠTVO AJDOVŠČINA 
Nedelja, 18. maj - Virnikov Grintovec, nezahtevna 
pot, vodi: Vladimir Lemut 
Sobota, 31. maj - Greben Olševe, nezahtevna pot, 
vodi: Vanja Kovač Info: 031 818 936 (Alojz - PD 
Ajdovščina), www.pd-ajdovscina.si 
Članarino lahko poravnate v Tic Ajdovščina. 
PLANINSKO DRUŠTVO PODNANOS 
Predvidoma sredi maja - Pohod po trasi avtoceste 
Podnanos - Razdrto z ogledom predorov; pohod 
poteka v sodelovanju s Turističnim društvom 
Podnanos. Info: 031 615 036 (Stojan) 
TRADICIONALNI POHOD PO ANGELSKI GORI
Nedelja, 11. maj ob 8.30 - zborno mesto pred 
zadružnim domom na Otlici 
Vabi vas Turistično društvo Okno!
1:05 36 49 370,041 708 134, www.td-okno.si
SMUČARSKO DRUŠTVO AJDOVŠČINA 
MIGETALNICA:
Vadba za migetalčke - najmlajše otroke (l-3let) 
in njihove starše vsak ponedeljek ob 17.30 v 
večnamenskem prostoru v vrtcu Ribnik. Vadba 
za malo večje navihančke - otroke 3 - 5let vsak 
ponedeljek ob 16.30 v večnamenskem prostoru v 
vrtcu Ribnik. Ob primeru lepega vremena vadba 
poteka na sončku, do konca meseca maja.
Info: Uradne ure vsak torek od 19.00 do 20.00 v 
SŠ Vena Pilona Ajdovščina, sdajdovscina@gmail. 
com, 031 308 176 (Ivan), 051 338 969 (Igor) 040 
480 439 (Lovrenc)
KARATE KLUB AJDOVŠČINA 
Karate klub je klub, kjer treniramo plemenito 
borilno veščino KARATE, s katero razvijamo telo in 
duha, ne glede na starost in spol. Treniramo lahko 
za samoobrambo ali kot tekmovalni šport. Nove 
člane vpisujemo vsak torek in četrtek ob 18.30 v 
Športni dvorani v Lokavcu.
Informacije:031233722,amadej.velikonja@gmail.
com, www.karateajd.si
PLESNI VEČERI V VIPAVI
Potekajo vsako 2. in 4. soboto v mesecu ob 21.00 v

. maja.
Info: 031 247 578 (Jurij Makovec)

kulturnem domu v Vipavi. 
Vabljeni v soboto, 10. in 24

OBVESTILA:
LAVRIČEVA KNJIŽNICA AJDOVŠČINA
Teden vseživljenjskega učenja TVU 2008 
Vsak dan od 19. do 23. maja v času odprtja

knjižnice: spoznali boste možnosti uporabe 
Središča za samostojno učenje in kako samostojno 
poiskati gradivo po COBISS/OPAC.
Ponedeljek, 12. maj ob 19. - predstavitev knjige 
Mirana Rustja: Kako biti in ostati bolan, Torek, 13. 
maj ob 9. - Knjižna srečanja ob kavici. Torek, 13. 
maj ob 18.30 - predstavitev knjige Stele Kos Laži 
o lepoti, Četrtek, 15. maj ob 17.00 - Pravljična ura 
z Brigito Leban, Torek, 27. maj ob 18.30 - Večer 
s ŠENT-om, Sreda, 28. maj ob 18.00 - Študijski 
krožek Čitalnica
Datum še ni določen - predstavitev knjige Danile 
Žorž: Primer letečega kovčka
- Bralna značka za odrasle: Primorci beremo
V SOBOTO, 3. MAJA, BO KNJIŽNICA ZAPRTA. 
Zaključek ure pravljic: 28. maja v Vipavi in 
Podnanosu, 29. maja 2008 v Ajdovščini.
Vse informacije o urniku in dogajanju v Lavričevi 
knjižnici: 05/3661 328, Www.ajd.sik.si 
TEDEN VSEŽIVLJENJSKEGA UČENJA 
Od 19. do 25. maja Vse dni potekajo brezplačne 
delavnice »Ljudska univerza se predstavi« in »A ti 
sploh veš, kaj vse sem se naučil preko interneta? 
Torek, 20. maj - ob 16.00, Lična hiša Ajdovščina
- grafična delavnica Medkulturni dialog
- ob 12.00, Hiša mladih Ajdovščina (PUM) - 
Potovati je lepo, govoriti pa še lepše
- ob 12.00, Hiša mladih Ajdovščina (PUM) - 
Znakovni jezik gluhih
- ob 16.00, CUIVP Vipava - predavanje o 
prostovoljstvu
- ob 15.30, Hiša mladih (CMD) - Pomen formalne 
izobrazbe za mlade in mednarodno povezovanje 
Sreda, 21. maj - ob 10.00, Hiša mladih (PUM)
- Kam z mladostnikom, ki ne želi več v šolo?
- ob 16.00, CUIVP Vipava - predavanje o 
samozagovorništvu
-ob 15.30, Hiša mladih (CMD) - pomen neformalne 
izobrazbe za mlade in mednarodno povezovanje
- ob 11.00, šola Vipava - verižni eksperiment
- ob 17.00, KS Žapuže - spoznajmo življenje v 
Franciji
- ob 18.00, OŠ Vipava - SAPRAMIŠKA, otroška 
gledališka predstava
Četrtek, 22. maj - ob 10.00, Hiša mladih (PUM)
- mozaik narave
- ob 18.00, Obrtni dom Ajdovščina - Ali ste izbrali 
prav poklic?
Petek, 23. maj - ob 9.00, ŠC Police - zaključek 
akcije Čisti zobje ob zdravi prehrani
- ob 18.30, dvorana v Lokavcu - ČAROBNA JASA, 
lutkovna predstava
Sobota, 24. maj - ob 15.00, Hiša mladih - DAN 
MLADOSTI hiše mladih
- ob 15.00, Hiša mladih - seminar za društva: Kaj je 
po novem nepridobitna dejavnosti društev?
- ob 17.00, Dom krajanov Ajdovščina - okrogla 
miza STRPNOST JE LEPA ČEDNOST (MSA) 
Koordinator Tedna Vseživljenjskega Učenja je LU 
Ajdovščina, informacije o dogodkih: 05/366 47 
50; info@lu-ajdovscina.si; www.lu-ajdovscina.si. 
KLUB AJDOVSKIH ŠTUDENTOV
Info-točka v prostorih KAŠ-a v Ajdovščini (Hiša 
mladih. Vipavska 1 l/a, Ajdovščina) je odprta vsak 
delovnik med 11.00 in 16.00, ob petkih in sobotah 
med 14.00 in 22.00. Na voljo so računalniki z 
dostopom do interneta ter brezžično dostopna 
točka.
Petek, 9. maj ob 20.00 - Predstavitev in tiskovna 
konferenca NJOKI SUMMER FESTIVAL-a; posebni 
glasbeni gostje Vstop prost!
Dogajanje v BAZI na http://baza.kas.si 
Info: 368 11 40,051 654 002, www.kas.si
CENTER MLADINSKIH DEJAVNOSTI 
AJDOVŠČINA
Od ponedeljka do petka med 10.00 in 18.00 - Hiša 
mladih na Ribniku
Aktivno preživljanje prostega časa mladih 
(ustvarjalne delavnice, družabne in športne 
dejavnosti,...). Ostale dejavnosti: info točka z 
dostopom do računalnika in interneta, -svetovanje 
pri vključitvi v program MEPI, svetovanje in pomoč 
v stiskah, učna pomoč in pomoč pri pisanju nalog, 
prostovoljno delo, izleti, poletni tabor,...
Od 13. do 16. maja: ustvarjalne delavnice 
poslikava majic ter starih oblačil (majice ter ostala 
oblačila prinesite s sabo)
Delavnice v okviru vseživljenjskega učenja:
Torek, 20. maj - pomen formalnega izobraževanja
mladih ter mednarodno povezovanje
Sreda,21.maj-pomenneformalnegaizobraževanja

tabor, ki bo 
potekal od 7. do 11. julija v Seči pri Portorožu. 
Info: 05/368 93 83 in 041 945 392, cmd. 
ajdovscina@yahoo.com, www.cmd.si 
ZVEZA PRIJATELJEV MLADINE AJDOVŠČINA 
Sobota, 10., 17. in 24. maj med 10.00 in 13.00 - 
sedež Medobčinskega društva prijateljev mladine 
Ajdovščina (Goriška 17, Ajdovščina) - Literarno/ 
likovne delavnice za otroke in mladino, na temo 
medkulturnega dialoga.
Sobota, 24. maj med 15.00 in 18.00 - Hiša

mladih ter mednarodno povezovanje 
CMD organizira poletni mladinski

mladih Ajdovščina - LIKOVNO/GLASBENA 
DELAVNICA: Otroci bodo izdelali in poslikali
glasbene inštrumente iz odpadnih materialov. Z 
izdelanimi inštrumenti bodo otroci zaigrali skupaj 
s člani skupine La Konga. Delavnica bo poteka v 
sodelovanju z Ljudsko univerzo in Hišo mladih.
Info: ZPM Ajdovščina, Goriška 17,5270 Ajdovščina, 
05 /368 91 40, 041 490 360, uradne ure pon-pet
9.00 do 15.00, zpm.ajdovscina@siol.net, www. 
zpm-ajdovscina.si
OO ZZB NOB Ajdovščina - Vipava 
OO ZZB NOB Ajdovščina ima uradne ure ob 
ponedeljkih, sredah in petkih dopoldan. Naslov: 
Goriška cesta 17, Ajdovščina, tel: 05/36 61 071. 
DRUŠTVO MOST
Do petka, 2. maja - OŠ Vipava - v popoldanskem 
času na ogled razstava del likovnih delavnic 
Društva Most ter Društva UNITRE iz Krmina na 
temo voda. Info: 041 484 145 (Peter)
DRUŠTVO UPOKOJENCEV AJDOVŠČINA 
Sobota, 10. maj - popoldansko kopanje v Izoli 
Sobota, 24. maj - enodnevni izlet v Kumrovec 
Sobota, 3. maj - tradicionalno balinanje v Palah 
Sobota, 10. maj-tradicionalno streljanje in pikado 
Vodena telovadba za skupino prizadetih od kapi, 
podobnih bolezni ali starejših od 70 let v pokritem 
bazeni na Policah, vsako sredo med 18.00 in
19.00
Rekreacijska telovadba na Policah, vsak torek med
17.00 in 18.00
MERJENJE KRVNEGA TLAKA, SLADKORJA, 
MAŠČOB IN HOLESTEROLA vsak prvi petek 
v mesecu med 9.00 in 11.00 v prostorih DU 
Ajdovščina.
MERJENJE KRVNEGATLAKAvsako zadnjo sredo v 
mesecu med 16.00 in 17.00 v prostorih KŠ Planina. 
MERJENJE KRVNEGA TLAKA IN SLADKORJA v 
Batujah vsak prvi ponedeljek v mesecu ob 8.00.
Če bi prostovoljno želeli pomagati starejšim, 
pokličite na sedež DU Ajdovščina, ki obratuje ob 
pon., sre. in pet. med 9.00 in 11.00, na naslovu 
Cesta IX. Korpusa 1. v Ajd., tel.: 05/ 36 61 383. 
ZDRAVSTVENI DOM AJDOVŠČINA 
SLUŽBA ZDRAVSTVENE VZGOJE 
Vsak petek ob 17.00 - učilnica zdravstvene vzgoje
- TEČAJ NORDIJSKE HOJE
(obvezna prijava: 05 36 93 123, 051 415 731, 
tamara.kofol@zd-ajdovscina.si)
Ponedeljek, 19. maj - učilnica zdravstvene vzgoje
- PROGRAMI ZA ZDRAVO ŽIVLJENJE
15.30- 16.00: predstavitev društva Klub zdravljenih 
alkoholikov Ajdovščina - Vipava
16.00 -16.30: predstavitev Zdravstveno vzgojnega 
centra
16.30- 17.00: predstavitev nordijske hoje
17.30 - 19.00: nordijski pohod z vodenjem INWA 
vodnikov (start izpred ZD Ajdovščina)
Sobota, 10. maj od 9.00 do 11.00 - vojaški stadion
Vipava - TEST HOJE NA 2 KM
Torek, 20. maj. od 19.00 do 20.00 - učilnica
zdravstvene vzgoje - predstavitev cepljenja
proti raku materničnega vratu in genitalnim
bradavicam
Sreda, 21. maj - učilnica zdravstvene vzgoje - 
KLEPETALNICA ZA STARŠE Z DOJENČKI
10.00 - 11.00: težave z dojenjem
11.00 - 12.00: rokovanje z dojenčkom
Četrtek, 22. maj od 13.00 do 14.00 - učilnica 
zdravstvene vzgoje - ZD AJDOVŠČINA - UČNA 
BAZA v procesu izobraževanja za poklic 
diplomirana medicinska sestra/diplomirani 
zdravstvenik; razstava zdravstveno vzgojnih 
izdelkov študentov 1. in 2. letnika 
Petek, 23. maj od 9.00 do 12.00 - velika dvorana 
ŠC Police Ajdovščina - ZAKUUČEK AKCIJE »ČISTI 
ZOBJE OB ZDRAVI PREHRANI«; podelitev priznanj 
in nagrad, predstava Sapramiška - OŠ Vrhpolje, 
Damijana Golavšek
Info: ZD Ajdovščina; Služba zdravstvene vzgoje 
369 31 23,051 415 731, www.zd-ajdovscina.si/
VADBA ZA MAMICE Z DOJENČKI
Vadba za vse mamice od 8. tedna do starosti 
otroka 1 leto, ki se želijo fizično in psihično okrepiti 
ter preživeti aktivno urico. Info in prijave: 040 886 
313 (Tina) ali www.zavod-tamala.si 
KARITAS Karitas Vipavske dekanije 
Vipavska cesta 11, tel. in fax.: 05/ 36 62 372, 
karitas.vip.dek@siol.net
Uradne ure: pon. od 9.00 do 11.00, tor. in čet. od 
16.30 do 18.30, ostale dni po dogovoru.
Srečanje prostovoljcev: prvi pon. v mesecu ob
20.00 Info: jozica.licen@rkc.si ali 041 429 713 
Center za pomoč odvisnikom in njihovim svojcem, 
Goriška cesta 17, Rizzatova vila - sre. od 9.00 do 
15.00, čet od 15.00 do 19.00, od 19.00 do 21.00
- srečanja skupine, info: Tanja Kaligarič 041 760
067, Oče Franc Prelc 041 795 051
Dom karitas na Cesti Cesta 98, 05/ 36 47 964,
karitas.cesta@siol.net
Materinski dom, info: Katarina, 041 331 639 
Popoldan na Cesti, program za otroke, sre. in čet. 
od 15.00 do 17.00, Klementina, 041 762 029 
Popoldan na Cesti, ILO, terapevtska delavnica,

FOTOGRAFIJA IN MOBILNA TELEFONIJA
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Pri nas lahko uredite 

VSAK DAN

EXPRES
•sklepanje novih naročnin* 

•podaljšanje naročnin*
•največja izbira GSM telefonov*

AJDOVŠČINA - MERCATOR CENTER
Medija Ajdovščina d.o.o., Vipavska cesta 6, Ajdovščina, tel: 3681580

sobota od 15.00 do 18.00
Zavod karitas Samarijan Solkan, Skalniška 1, 05/
33 00 234, karitas.samarijan@siol.net
Materinski dom in Varna hiša
Stalne prodajne razstave - Občina Ajdovščina,
Nova KBM, Ajdovščina, Kapucinski samostan
Vipavski Križ, Karitas vipavske dekanije
KLUB KRŠČANSKIH IZOBRAŽENCEV
TEDEN DRUŽINE
Petek, 16. maj ob 20.00 - dvorana SŠVeno Pilon 
Ajdovščina - predavanje Vilma in Dani Siter 
»Radosti in stiske sodobne družine«
Sobota, 17. maj ob 19.30, cerkev sv. Janeza 
Krstnika - taizejska molitev za družine 
Nedelja, 18. maj ob 9.30 - cerkev sv. Janeza 
Krstnika - slavnostna maša za vse družine v 
župniji, druženje pred cerkvijo 
Nedelja, 18. maj ob 14.00 - izpred cerkve sv. 
Janeza Krstnika - peš romanje v Plače 
Srečanja kluba Krščanskih izobražencev vipavske 
dekanije so vsak drugi torek v mesecu ob 20.00 v 
učilnici ajdovske župnijske cerkve. Vabljeni novi 
člani. Informacije: 031-600-770 
OSMICE NA VIPAVSKEM
Kmetija Černigoj - med 25. aprilom in 4. majem, 
Lokavec 76b, 5270 Ajdovščina, 05/364 21 92, 
GSM: 040 217 192

Informacije za rubriko Koledar 
zbiramo do 24. v mesecu.

INFO: 05/ 36 59 140, tic.ajdovscina@siol.net, 
www.tic-ajJovscina.si,

TIC Ajdovščina, Lokarjev drevored 8.

ZVEZA
KULTURNIH
DRUŠTEV
AJDOVŠČINA

Petek, 9.5.2008 ob 20.00 Dvorec Zemono, 
koncert Operni zbor SNG Opera in balet 
Ljubljana, dirigentka Martina Batič 
(vstopnina 10 eur)

SIKD
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ObmoAn« bposUva A(<kwt*ln*

18.5.2008 ob 18.00 Dvorana prve slovenske 
vlade. Regijsko srečanje odraslih folklornih 
skupin Osrednje Slovenije in Primorske. 
Sodelujejo:
1. ES GARTROŽ, Nova Gorica "GRANDOV 
SEJEM"
2. FS VIDOVO, Šentvid pri Stični "LIKOF"
3. FS BRKINI, Materija "VESELJE ŠUŠTARJA 
LUJZA"
4. FS JAVORJE, Šmartno pri Litiji "LE PLESAT 
ME PELJI"
5. FS MANDRAČ, Koper "BARUFA NA ŠAGRI 
V DRAGONJI"
6. FS RAK, Rakek "SREČANJE POD VAŠKO 
LIPO"
7. FS BC, Bovec "PUST NA ŽAGI"
8. FS PONIKVE, Videm - Dobrepolje, "PUSTNI
PLES" Vstopnina 5 eur.

19.5.2008 ob 18.00 Kulturni dom Vipava, 
zaključna revija otroških in^ mladinskih 
pevskih zborov Primorske NAŠA POMLAD 
2008. Sodelujejo:
OŠ Dutovlje,OPZ OŠ Dutovlje
OŠ Prežihov Voranc, Dolina-Mačkolje, OPZ
OŠ Prežihov Voranc
Otroški pevski zbor OŠ Milojke Štrukelj Nova
Gorica
OŠ Dekani
OPZ Osnovne šole Dekani
OŠ Miroslava Vilharja Postojna, podružnična
šoja Hruševje, OPZ podružnice Hruševje
OŠ Antona Sibelja Stjenka, Komen, MPZ OŠ
Komen
Glasbena šola Koper , MPZ Glasbene šole 
Koper
Osnovna šola Šturje Ajdovščina, Mladinski 
pevski zbor
Osnovna šola Draga Bajca Vipava, Mladinski 
pevski zbor
Srednja šola Veno Pilon Ajdovščina 
Dekliški in fantovski pevski zbor

Vstopnina 5 eur.

KULTURNI DOM 
NOVA GORICA

Bevkov trg 4, 5000 Nova Gorica 
T 05 335 40 13, E pr@kulturnidom-ng.si 
W www.kulturnidom-ng.si

Ponedeljek. 12. mai 2008, ob 20.15
Deyns Masliuk - klavir
Velika dvorana Kulturnega doma Nova
Gorica

Glasba z vrtov svetega Frančiška, XIV. 
sezona 2008
Cikel koncertov v sodelovanju s 
Frančiškanskim samostanom na 
Kostanjevici v Novi Gorici 
Vsi koncerti v okviru cikla so brezplačni.

Sreda. 14. maj 2008, ob 20. uri
Trio Seraphim
Marta Močnik Pirc - sopran
Jure Gradišnik - trobenta
Klemen Karlin - orgle
Samostanska cerkev Gospodovega
oznanjenja na Kostanjevici v Novi
Gorici

Torek, 20. maj 2008, ob 20. uri 
Igor Zobin - harmonika 
Dvorana Frančiškanskega samostana 
na Kostanjevici v Novi Gorici

Torek, 27. april 2008, ob 20. uri
Natalija Šaver - klavir 
* * *

Sebastjan Grego - kitara
Dvorana Frančiškanskega samostana
na Kostanjevici v Novi Gorici
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Ime in Priimek:

Naslov:

Rešitev pošljite v kuverti do 20. 4. 2008 
na naslov:

Nova Nova d.o.o. .Goriška cesta 64,5270 
Ajdovščina.

Na sprednjo stran kuverte pripišite: 
Slikovna križanka! Med izžrebance bomo 
tudi tokrat razdelili 3 flaškončke vina iz 
domače kleti.

Izžrebanci iz prejšnje številke:

1. Zvone Klančar,
Tovarniška 3/A 5270 Ajdovščina
2. Marija Rehar,
Vojana Reharja 12, 5271 Vipava
3. Jože Furlan,
Podbreg 4, 5272 Podnanos

VIPAVA

Citroen dodaja
nove dimenzije

• popusti na osebna vozila do
5.000 € + bon - bon

• popusti na tovorna vozila do
4.000 € + bon - bon

• dodatni popusti za podetja
• vse servisne storitve
• karoserijska popravila
• prodaja rezervnih delov
• prodaja dodatne opreme

AVTO SLEJKO D.O.O. 
Potoče 2

5263 Dobravlje

Tel.: (05) 364 41 00 avto.slejko@siol.net

http://saloni.citroen.si/slejko-potoce

CITROEN priporoča TOTAL

CITROEN
NITI PREDSTAVUATE Sl NE, KAJ VSE LAHKO CITROEN STORI ZA VAS

Emisije C02 predstavljenega modela: 108 g/km. Poraba goriva predstavljenega modela: 4,11/100 km. Ponudba velja do 30.04.2004.

nana
V počastitev jubilejnega 10. izbora za vurberški festival »Podnanos 
za Vurberk« v Podnanosu, bo turistično društvo organiziralo 
tridnevno prireditev namenjeno vsem generacijam.

Petek rock koncert
O C? THE DRINKERS, FORGOTTEN EDEN, KAMNOLOM 

začetek ob 20. uri

Sobota tekmovanje harmcnikasev
4 JE* začetek ob 15. uri
■ Tekmovanje za pokal harmonike Rutar,

ki ga bo povezoval Andrej Bratož, 
ob 19. uri | Ples z ansamblom Plima

Nedelja izbor za
11.5 Vurberški festival

»Podnanos za Vurberk 2008«
začetek ob 15. uri
nastop prijavljenih ansamblov za Vurberški festival, 
ki so povabljeni na izbor.
Prireditev povezuje Boris Kopitar
ob 19. uri | zabava z ansamblom Modrijani

I———, Tridnevna prireditev bo pod velikim šotorom, 
tvi I ^ k° P°stav|ien na Šolskem igrišču v Podnanosu
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Vipavski
hram

Vojko: “Radi dobro jeste? 
Prepustite se moji kuhanji!”

torek - sobota od 10. do 22. ure 
nedelja, ponedeljek od 12. do 15. ure

Fonzi^ Ličen,, 
Catering

Grivškapot I2a, Ajdovščina 

tel: 040 437 904
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Center tehnike, gradile in pohištva Ajdovščina
Vipavska c. 6, tel.: 05/364 48 00

Tehnika Vse za vrt Pohištvo Gradnja

OPREMITE 
VAŠE DOMOVANJE. Nakupi s kartico

Mercator Pika
in določeno število zbranih pik, 
vam lahko v določenem 
bonitetnem obdobju prinesejo 
dodatni 3 do 6 odstotni popust..

Kontaktni pekač 
Gorenje KR 1800 KDP
moč 1.800 W, tri pozicije pečenja, snemljivi 
obojestranski teflonski plošči, enostavna 
priprava raznovrstnih jedi

41,90 EUR
10.041 SIT

iiawswwwwaiBBBasBai
1*

P**'
TU.4' Tj

Hladilnik Whirlpool ARC 5513 WP
Celotna bruto prostornina: 239 1
• HLADILNIK: Neto prostornina: 167 1
• 2 predala za shranjevanje sadja in zelenjave
• ZAMRZOVALNIK: Neto prostornina: 56 I • Kapaciteta 
zamrzovanja 2,5 kg /24 h • Enostavni sistem odtajevanja
• Energijski razred: A • Poraba energije 288,35 kWh/leto
• Nivo glasnosti 38 dBa • Dim. (v/š/g): 147,5 x 60 x 61 cm
• Razpoložljiva barva: Bela

349,99 EUR
83.872 SIT

TV Gorenje 29 VIP73 100
72 cm, popolnoma raven ekran,
100 Hz tehnologija, Multi PIP, PAR PAT, 
standard- PAL/SECAM BG/DK, 
temperaturno barvno usklajevanje

319,90 EUR
76.661 SIT

Bodite pozorni na ponudbo v navedenih M Centrih tehnike in gradnje ter v prodajalnah s tovrstno ponudbo:

MCTGP • MCTG Črnuče, Pot k sejmišču 32, tel.: 01/560 61 00 
>9 10 * MCT Lenart*, Industrijska 7, tel.; 02/720 09 60 
‘ • MCTG Ptuj, Ormoška cesta 30 tet.: 02/749 53 40 
48 60 • MCTG Velenje, Kidričeva 53. tel.: 03. 898 87 10

Latnik • Zgornjevipavski časnik izdaja: NOVA NOVA d.o.o., Goriška cesta 17, 5270 Ajdovščina • Direktor izdajatelja: Mitja Tripkovič • Glavni in odgovorni urednik: Ivan Mermolja • 
DTP: V&H d.o.o. Ajdovščina • Oblikovanje: Ksantippe d.o.o. & G.M. Humar • Tisk: SET Vevče d.d. • Tel. uredništva: 05 3680505 • e-mail: radionova@siol.net


